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Cumhurbaşkanlığı İlet�ş�m
Başkanlığı, New York'ta
“1915 Olayları" panel� 
düzenled�
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«В течение 21 года мы 
готовили Турцию к 
будущему нашей молодежи 
вместе с нашей молодежью»
Президент Эрдоган сказал: «Мы 
готовили Турцию в течение 21 года к 
будущему нашей молодежи вместе с 
нашей молодежью, мы начинаем 
турецкий век, вы те, кто поднимет его 
и достигнет его целей».

"Türk�ye Olarak, İnsan� Hassas�yetler�m�zden 
Asla Tav�z Verm�yoruz”
Mültec� Çocuklar İç�n Şartlı Eğ�t�m Yardımı Programı Açılışında  A�le ve Sosyal 
Pol�t�kalar Bakanı Fatma Betül Sayan Kaya, “Şartlı Eğ�t�m Yardımı Programı 
kapsamında 31 Mayıs �t�barıyla 56 b�n 332 mültec� çocuğa 33 b�n kart 
üzer�nden 3 m�lyon 800 b�n l�ra nakd� yardım ulaştırdık.

«Турция следуетпринципам
человеческой чуткости»  
Министр по делам семьи и социальной политики Турции Бетюль Саян 
Кая на открытии Программы помощи в условном образовании для детей 
– мигрантов: « Начиная с 31 мая, в рамках Программы помощи в условном 
образованиип осредством 33 тысяч карт 56 332д етям – мигрантам была 
оказана помощь в  3 млн 800т ысяч турецких лир».  Sayfa 4
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“21 yıldır Türk�ye'y�, 
gençler�m�zle b�rl�kte 
gençler�m�z�n geleceğ� �ç�n 
hazırlıyoruz”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, “B�z, 21 yıldır 
Türk�ye'y�, gençler�m�zle b�rl�kte 
gençler�m�z�n geleceğ� �ç�n hazırlıyoruz 
Türk�ye Yüzyılı'nı b�z başlatıyoruz, onu 
yükseltecek ve hede�er�ne ulaştıracak olan 
s�zlers�n�z” ded�.

Президентское управление по связям
с общественностью организовало в
Нью-Йорке панельную дискуссию на 
тему  «События 1915 года»

Avrupa'da alışılmışın 
dışındak� en�asyon grev 
dalgasını gen�şlett�
Неортодоксальная 
инфляция в Европе 
усилила волну забастовок

Türk�ye'n�n BM Da�m� Tems�lc�s�
Önal: Ermen� delegasyonunun 
asılsız �dd�alarını kategor�k 
olarak redded�yorum

Bayraktar Kızılelma ve Bayraktar 
Akıncı kol uçuşu gerçekleştirdi

Sayfa 11

Постоянный представитель Турции 
при ООН Онал: Я категорически
отвергаю необоснованные претензии
армянской делегации

Bayraktar Kızılelma, Bayraktar Akıncı TİHA �le kol uçuşu �cra ett�.

Военный самолет 
Bayraktar Kızılelma
и БПЛА Bayraktar 
Akıncı совершили 
параллельный
полет

K�m Jong-un'dan casus uydu açıklaması:
Fırlatma �ç�n hazırlıklar tamamlandı

Заявление Ким
Чен Ына о спутнике-
шпионе: подготовка
к запуску завершена

Dünyada Ramazan
Bayramı 

Ид аль-Фитр в мире
Мусульмане во многих странах мира 
отмечают Ид аль-Фитр
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Cumhurbaşkanı ve AK Part� Genel Başkanı Recep 
Tayy�p Erdoğan, AK Part� Genel Merkez Gençl�k 
Kolları Başkanlığınca ATO Congres�um'da 

düzenlenen Gençl�k İç�n Hemen Ş�md� Programı'nda 
katılımcılara h�tap ett�.
Konuşmasına salondak�ler� selamlayarak başlayan 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, Faruk Nafiz Çamlıbel'�n “Gençl�k” 
ş��r�nden, “Anlattı erenler b�r bahar değ�l, aşıkın ömründe b�n 
bahar varmış. H�cranla ağaran bu saçlar değ�l, sevg�s�z kalan 
kalp �ht�yarlarmış” dörtlüğünü okudu.
Kalb�n�n gençler�n sevg�s�yle, coşkusuyla ve muhabbet�yle hep 
genç kaldığını bel�rten Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Bana s�zler 
g�b� dava ve yol arkadaşları veren Rabb'�me hamd ed�yorum. 
Her günüme, 40 yıl öncek� gençl�ğ�m�n heyecanıyla başlama 
gücü veren Rabb'�me hamd ed�yorum. B�z, 21 yıldır Türk�ye'y�, 
gençler�m�zle b�rl�kte, gençler�m�z�n geleceğ� �ç�n hazırlıyoruz. 
Bugün de artık s�z�n zamanınızın m�safir� olduğumuzun 
b�l�nc�yle, bu hazırlıkları taçlandırmak �ç�n tüm tecrübem�z� ve 
gücümüzü seferber ed�yoruz. Unutmayınız, Cumhur�yet'�m�z�n 
�lk asrını, eks�ğ� ve fazlasıyla ger�de bırakırken, Türk�ye 
Yüzyılı'nın sah�pler� s�zlers�n�z” �fades�n� kullandı.
Salondak� “Kızılelma, Togg, TCG Anadolu, bayağı havalı ülke 
olduk”, “Had� gülüm yandan yandan b�z korkmayız ondan 
bundan”, “Yenm�ş sen�. Çıkmışsın yenm�ş, yenm�ş de yenm�ş”, 
“EYT'l�ler� emekl� ett�k, sen� de edeceğ�z bay bay Kemal”, 
“Çekem�yorlar b�z�, kıskanıyorlar b�z�. Del�r�yorlar sevd�kçe 
sen�”, “Pazarlık g�zl� yapılır ama g�zl� kalmaz” ve “Anca 
yargılarlar b�z� anlamaz onlar çünkü hokkabazlar b�z�mle 
anlaşamazlar” pankartlarını okuyan Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
“13 Mayıs geces�ne kadar durmak yok” ded�.
Türk�ye Yüzyılı'nı kend�ler�n�n başlattığını, onu yükseltecek ve 
hede�er�ne ulaştıracak olanın da gençler olduğunu söyleyen 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, şöyle devam ett�: “B�n yıldır bu 
vatan topraklarında elden ele geçerek b�ze kadar gelen 
bağımsızlık ve kalkınma bayrağının yen� emanetç�ler� 
s�zlers�n�z. B�z bu bayrağı �manıyla, azm�yle, fedakârlığıyla, 
kanıyla, sabrıyla bu toprakları b�zlere vatan yapan 
büyükler�m�zden aldık. Ş�md� de onu, tıpkı ecdadı Sultan 
Alparslan g�b�, tıpkı ecdadı Osman Gaz� g�b�, tıpkı ecdadı 
Sultan Fat�h g�b�, tıpkı Gaz� Mustafa Kemal g�b� �nşallah 
gençler�m�z sah�plenecek ve en z�rveye çıkartacak. Bu öyle 
büyük b�r dava k� temel�nden tepes�ne neres�nde yer alırsanız 
alın, �sm�n�z� tar�he altın har�erle yazdıracaksınız. Canımızdan 
öte tuttuğumuz ülkem�z�, 'Zaman bended�r ve mekân bana 
emanett�r' şuurundak� bu gençl�ğe emanet edeceğ�m�z �ç�n 
gönlümüz müster�h. Ş�md� burada öyle b�r ses ver�n k� 
Ankara'dan dalga dalga 81 v�layet�m�ze, oradan tüm dünyaya 
yayılsın.”
“İŞTE ÜLKEMİN, MİLLETİMİN VE HAYALLERİMİN 
GENÇLİĞİ”
Salondak�lere, “14 Mayıs'ta ülkem�z�n 21 yıllık kazanımlarına 
sah�p çıkıyor muyuz? 14 Mayıs'ta Türk�ye Yüzyılı'nın �nşası �ç�n 
'B�sm�llah' d�yor muyuz? 14 Mayıs'ta Türk�ye Yüzyılı �ç�n 
'Hemen ş�md�' d�yor muyuz? 14 Mayıs'ta 'Doğru adımlarla yola 
devam' d�yerek geleceğ�m�ze sah�p çıkıyor muyuz? 14 Mayıs'ta 
s�zler�n üzer�nden yapılan s�ns� hesapları b�r kez daha bozuyor 
muyuz? 14 Mayıs'ta sandıkları patlatıyor muyuz?” d�ye soran 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, salondan gelen “Evet” cevabı 
üzer�ne “Maşallah. İşte ülkem�n, m�llet�m�n ve hayaller�m�n 
gençl�ğ�” �fades�n� kullandı.
Gençler�n gücü ve enerj�s� kend�ler�nde olduğu müddetçe 
üstes�nden gelemeyecekler� mücadele bulunmadığını söyleyen 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, şöyle konuştu: “Ülken�n geleceğ�n� 
s�zlere tesl�m ederken gözümüz arkada kalmayacak. Rabb'�m 
hep�n�zden razı olsun. S�zler AK Part� dönem�nde doğmuş, 
AK Part� dönem�nde büyümüş, adeta hayatı AK Part� �le 
tanımış b�r nes�ls�n�z. Haklı olarak esk� Türk�ye'y� 
görmed�ğ�n�z, yaşamadığınız �ç�n bazı mukayeseler� yapmakta 
zorlanıyorsunuz. Bugün ülkem�zde üret�mden �st�hdama her 
alanda ölçek öyles�ne büyümüştür k� Türk�ye'y� 21 yılda 
nereden nereye get�rd�ğ�m�z� anlatırken verd�ğ�m�z rakamlar, 
verd�ğ�m�z örnekler yeters�z kalab�l�yor.”
Salonda, 1994 doğumlu bulunup bulunmadığını soran 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, kend�s�n�n 1994'te İstanbul 
Büyükşeh�r Beled�ye Başkanı olduğunu hatırlatarak, 
bulunacakları tesp�tler�n CHP'l� gençlere anlatılması gerekt�ğ�n� 
söyled�.
Beled�ye başkanlığına geld�ğ� zaman İstanbul'da çöp, çukur, 
çamur bulunduğunu, kent�n suyu olmadığını anlatan 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, şunları �fade ett�: “İstanbul 
Büyükşeh�r Beled�ye Başkanı ve Ümran�ye Beled�ye Başkanı 
CHP'l�yd�. Ümran�ye çöplüğü patladı, 39 vatandaşımız öldü. 
Ardından b�z İstanbul'u da Ümran�ye'y� de 1994'te aldık. O 
çöplüğün olduğu yer� spor tes�sler� �le donattık. İnanıyorum k� 
İstanbul'dak� gençler İstanbul'un bu hâl�n� b�lm�yor. Öyleyse ne 
yapacağız? Onlara bunu anlatmamız lazım, susuz İstanbul'u 
suya b�z kavuşturduk. 120 k�lometre uzaklıktan, Istranca 
Dağları'ndan İstanbul'a suyu get�rd�k, çöpü, çukurları kaldırdık. 
Doğal gaz yok g�b�yd�, İstanbul'a gazı b�z kavuşturduk. Bay bay 
Kemal kızma. Karaden�z doğal gazını da get�rd�k m�? Get�rd�k. 

Vatandaşa bedava Karaden�z doğal gazını ver�yor muyuz? 
Ş�md� ona başlıyoruz �nşallah. Ş�md� ne d�yorlar? Hayal. S�z 
neye hayal demed�n�z k�? T�lk� yet�şemed�ğ�ne koruk derm�ş. 
Bu t�lk�lerden ned�r çekt�ğ�m�z?”
“GENÇLERİMİZ BAŞTA OLMAK ÜZERE TÜM 
İNSANLARIMIZIN EV HAYALİNİN UFKUNU 
DEĞİŞTİRDİK”
Seç�mlerde AK Part�'den m�lletvek�l� adayı olan gençlerden 
ayağa kalkmalarını �steyen Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
salondak�lere “Gençler, bu gördüğünüz ek�p hep 30 yaşın 
altında. Bunların �ç�nde l�ste başı olanlar, �lk 5'te olanlar var. 
CHP ne d�yordu? 'Parlamentoyu çoluk çocuğa mı tesl�m 
edeceks�n�z?' Bay bay Kemal sen tar�h b�lm�yorsun, b�z�m 
ecdadımız 19 yaşında b�r çağ kapattı, b�r çağı açtı. B�z de bu 
gençlerle beraber gel�yoruz ve b�r devr� karanlık çağ olarak 
kapattık, aydınlık çağ b�zle beraber geçt� ve yola devam 
ed�yoruz” ded�.
Gençlere rakamları başka b�r açıdan yorumlayarak Türk�ye'n�n 
21 yılını anlatmak �sted�ğ�n� d�le get�ren Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, şunları söyled�: “Esk�den bu ülkede �nsanların �lk 
hayal�, başını sokacak b�r ev bulmaktı. Bu hayal�n ölçüsü, 
kel�men�n tam anlamıyla dört duvar, b�r damdan oluşan 
barınak sev�yes�yd�. Büyükşeh�rler�m�z�n çevres�n� saran 
gecekondular, �şte bu �ht�yacın b�r net�ces� olarak ortaya çıktı. 
B�z, gençler�m�z başta olmak üzere tüm �nsanlarımızın ev 
hayal�n�n uunu değ�şt�rd�k. Geçt�ğ�m�z 21 yılda ülkem�zde 
10,5 m�lyon yen� konut �nşa ed�lmes�n� sağlayarak, 
vatandaşlarımızı güvenl�, modern, yüksek standartlı yuvalara 
kavuşturduk. Bu konutların 1,2 m�lyonunu TOKİ vasıtasıyla 
�nşa ett�k. Y�ne bu konutların 3,3 m�lyonunu kentsel dönüşüm 
projeler�yle hayata geç�rd�k. Kalan kısmı da gel�şen, büyüyen, 
refah sev�yes� yükselen Türk�ye'n�n tab�� b�r sonucu olarak özel 
sektör el�yle ülkem�ze kazandırıldı. Bugün de ev sah�b� olmak 
�steyen gençler�m�z� bu hayaller�ne kavuşturacak olan y�ne 
b�z�z. Üstel�k sadece �nsanlarımızı ev sah�b� yapmakla 
kalmadık, şeh�rler�m�z� altyapısı ve üstyapısıyla modern b�r 
görünüme kavuşturduk.”
“ESKİ TÜRKİYE'DE OTOMOBİL SAHİBİ OLMAK, ÇOK 
SINIRLI KESİME MAHSUS BİR AYRICALIKTI”
Vatandaşların doğusundan batısına, kuzey�nden güney�ne ışıl 
ışıl şeh�rler�yle dünyadak� h�çb�r ülkeden ger� kalmayacak b�r 
ülkeye sah�p olduğunu bel�rten Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
“Başlattığımız İlk Ev�m, İlk Arsam kampanyalarıyla, bedel�n�n 
yarısını karşıladığımız kentsel dönüşüm projeler�yle ülkem�zde 
kend� ev�ne sah�p olma hayal�ne kavuşmamış k�msey� 
bırakmayacağız” ded�.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, şunları kaydett�: “Esk� Türk�ye'de, bu 
ülkede otomob�l sah�b� olmak, çok sınırlı kes�me mahsus b�r 
ayrıcalıktı. Ülkem�z�n yarım asır önces�nde geçen filmler�, 
müz�kaller� hatırlayın. Oralarda, zeng�nl�ğ�n ölçüsü, bugün 
artık aks� düşünülemeyecek hâle gelen standartlarda b�r ev ve 
herhang� b�r otomob�l sah�b� olmaktı. B�z, geçt�ğ�m�z 21 yılda 
ülkem�z� 14,5 m�lyon otomob�l ve hafif t�car� araçla donattık. 
Erbakan Hoca, Devr�m otomob�l�n� yapmıştı, b�z de ş�md� 
devr�n otomob�l�n� yaptık. Bay bay Kemal, 'Fabr�kası nerede?' 
ded�. Yorulur musun, çık Geml�k'e gel, fabr�kayı gör. 'Bunu 
nereye, nasıl satacaksınız?' ded�. Ş�md�den c�dd� manada 
s�par�şler başladı. S�par�şler� yet�şt�rmekte artık fabr�ka 
zorlanıyor. Tıpkı ev sah�b� olma g�b� otomob�l ed�nmey� de 
ayrıcalık olmaktan çıkarıp ortalama gel�r sah�b� herkes�n 
ulaşab�leceğ� b�r �mkân hâl�ne dönüştürdük. Üstel�k Togg g�b� 
yerl� ve m�llî otomob�l markamızla, bu gururu daha da öteye 
taşıyoruz. Bu ülken�n gençler� �ç�n ev sah�b� olma g�b� otomob�l 
sah�b� olmayı da standart hayat b�ç�m�n�n parçası hâl�ne 
get�rmey� sürdüreceğ�z. Y�ne esk� Türk�ye'de d�led�ğ�n�z eğ�t�m 
sev�yeler�ne kadar g�deb�lmek, pek az genc�m�ze nas�p olan b�r 
�mkândı. Ün�vers�te sınavına g�ren her 10 evladımızdan ancak 
b�r�n�n yükseköğren�m göreb�ld�ğ� b�r s�steme sah�pt�k. B�z, 
ülkem�z�n her alanı g�b� eğ�t�mde de altyapıyı, taleb�n 
tamamına cevap verecek düzeye get�rd�k. Anaokulundan l�seye 
her sev�yede 360 b�n yen� dersl�k yaptık, 750 b�n yen� öğretmen 
atadık, 131 yen� ün�vers�teyle yükseköğret�m kurumu sayımızı 
76'dan 208'e çıkardık. Öyle k� l�seden mezun olan 
öğrenc�ler�m�z�n tamamını yerleşt�reb�leceğ�m�z kadar 
yükseköğren�m kapas�tes�ne ulaştık. Böylece ülkem�zdek� 
ün�vers�te öğrenc�s� sayısı 1,6 m�lyondan 7 m�lyona yükseld�.”
“TEKNOLOJİYE YAPTIĞIMIZ YATIRIMLA 
GENÇLERİMİZİ GELECEĞİN MESLEKLERİNE 
HAZIRLIYORUZ”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, küresel kr�zler�n h�çb�r�n�n 
Türk�ye'n�n kalkınma atılımını yavaşlatamadığını, tam ters�ne 
kr�zler� fırsata çev�rerek, büyümey� hızlandırdıklarını vurguladı. 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, şöyle konuştu: “Bazıları, b�z�m sık 
sık savunma sanay� ürünler�m�z� gündeme get�rmem�zden 
rahatsız oluyor. Hâlbuk� b�z�m gururla saydığımız her savunma 
sanay� projem�z, aynı zamanda ger�s�ndek� tasarım, yazılım, 
üret�m gücüyle, gençler�m�z�n gelecekler�n� �nşa eden b�rer 
teknoloj� lokomot�fid�r. B�z, teknoloj�ye yaptığımız yatırımla 
gençler�m�z� geleceğ�n meslekler�ne hazırlıyoruz. Yapılan 
konutlara, yollara, barajlara beton ve dem�r yığını gözüyle 

bakanların çapsızlığı, bu alanda da kend�n� bell� ed�yor. 
Kend�ler�n�n hayranlık duyduğu ülkeler�n nasıl gel�şt�ğ�n�, 
kalkındığını, zeng�nleşt�ğ�n� b�lmeyenler, her yatırıma takoz 
olmaya, her esere düşmanlık etmeye, her h�zmet� değers�z hâle 
get�rmeye çalışıyor. Bunların derd� gençler�m�ze ufuk açmak 
değ�l, tam ters�ne gençler�m�z�n uunu kapatarak kend� 
k�fayets�zl�kler�n�n, �ç�nde debelend�kler� k�n ve nefret 
bataklığının üzer�n� örtmekt�r. Göreve geld�ğ�m�zde k�ş� başına 
m�llî gel�r 3 b�n 600 dolardı. Ş�md� 10 b�n 650 doların üzer�ne 
çıktıysa, bu, nereden nereye geld�ğ�m�z� göstermes� 
bakımından çok öneml�. Ve satın alma par�tes�ne göre 
dünyada Türk�ye 11'�nc� sıraya yükseld�. Ne d�yorlar? İk�de b�r 
'Türk�ye'n�n ekonom�k durumu çok kötü.' İşte rakamlarla 
konuşuyorum. B�z, bunlardan 3 b�n 600 dolardan b�r Türk�ye 
tesl�m aldık, ş�md� �se 10 b�n 650 dolar. Bunlar kend� kend�ne 
olmadı. Yaptığımız yatırımlar, altyapıda, üstyapıda bunların 
heps� dünya �le yarışta olan b�r Türk�ye'n�n h�kâyes�d�r.”
“BİZ YAPMAK, BUNLAR YIKMAK İÇİN VAR”
Yaşanan onca bad�reye, saldırıya, tuzağa ve engellemeye 
rağmen Türk�ye'n�n bu noktaya geld�ğ�n� d�le get�ren 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Şayet Gez� olaylarından 15 
Temmuz'una maruz kaldığımız kalleş saldırılarla b�ze ödet�len 
ekonom�k bedeller olmasaydı, bugün çok daha üst sıralarda 
yer�m�z� alacaktık” ded�.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, şunları �fade ett�: “Ş�md� bay bay 
Kemal'�n masası kaç k�ş�den oluşuyor? Önce 6'ydı, sonra 7 
oldu, sonra 9 oldu. Ama bunun b�r de görünmeyen ortakları 
var. Bunu da unutmayın. Pek�, bu ortaklar k�mlerden 
oluşuyor? Bu ortaklar ne yazık k� Kand�l'�n parlamentodak� 
uzantılarından da oluşuyor. Bu ülke b�r terör devlet� değ�ld�r, 
olmayacaktır. Ve bay bay Kemal, orada bunlar ne sözü ver�yor? 
D�yarbakır'da ben�m Kürt kardeşler�m� sokağa dökerek 
öldüren, öldürten Selo'ya cezaev�nden çıkma sözü ver�yor. 
Yetmed�, aynı şek�lde evlat kat�l�, yavru kat�l� Apo'yu da 
çıkarma sözü ver�yor. Her kürsüye çıkan hanımefend� de öyle. 
Ne d�yorlar? 'B�z, gel�yoruz, cezaevler�n�n kapısını kıracağız, 
heps�n� dışarıya salacağız.' Bu ülke hukuk devlet� değ�l m�? 
Hukuk devlet�nde ne zamandan ber� cezaev� kapıları böyle 
kırılıyor? Öyleyse ana kademe, gençler, kadın kolları yükümüz 
ağır. Bu ülke, bu ha�nlere bırakılamaz. Gençler, b�z yapmak �ç�n 
varız, bunlar yıkmak �ç�n var. Öyleyse çok çalışmamız lazım.”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, dün Geml�k'te Togg �le m�t�ng 
alanına g�tt�ğ�n�, halkın kend�ler�n� adeta 
“BİZİM TEK DİNİMİZ VAR, İSLAM VE 
MÜSLÜMANLIK”
“Bay bay Kemal ne d�yor? 'Ben Alev�y�m' d�yor. Saygı duyarım, 
hayırlı olsun. B�z, sen�n Alev� olmandan rahatsız değ�l�z k�. 
Bayram değ�l, seyran değ�l, bunu söylemen�n anlamı ne?” 
d�yen Cumhurbaşkanı Erdoğan, şunları kaydett�: “B�z şunu 
b�l�r�z, b�z�m Alev�l�k, Ş��l�k d�ye b�r d�n�m�z yok. B�z�m tek 
d�n�m�z var, İslam ve Müslümanlık. B�z, bunu anlatacağız. B�z 
Türk'üyle, Kürt'üyle, Laz'ıyla, Çerkes'�yle, Gürcü'süyle, 
Abhazya'sıyla b�r olacağız, beraber olacağız ama ülkem�z� 
böldürtmeyeceğ�z. Tek m�llet, tek bayrak, tek vatan, tek devlet. 
B�r olacağız, �r� olacağız, d�r� olacağız, kardeş olacağız, hep 
b�rl�kte Türk�ye olacağız. Mesele bu. İy� k� Alev� olduğunu 
söyled�n. B�z�m öyle b�r derd�m�z yok. Gençler�m�zle b�r ve 
beraber olduğumuz müddetçe, bu vatanın tek b�r karış 
toprağına, bu m�llet�n tek b�r kazanımına el süremeyeceks�n�z. 
Çünkü bu gençl�k dünyayı b�len, ecdadını tanıyan, vatanına ve 

m�llet�ne kalpten bağlı, meden�yet ve tar�h şuuru sah�b� b�r 
gençl�kt�r. Ben, bu gençl�ğ�m�zle ��har ed�yorum. S�z� 
gönlüme, bağrıma basıyorum. Bu gençl�k, ne küresel 
emperyal�stler�n oyununa gelecek, ne sapkın akımların ülkes�n� 
�st�la etmes�ne �z�n verecek, ne geleceğ�n�n karartılmasına rıza 
gösterecek b�r gençl�kt�r. Bay bay Kemal, buradan LGBT'c� 
çıkmaz. HDP'de var mı? Var. İYİ Part�'de var mı? Var. Aleyhte 
konuştuklarını h�ç duydunuz mu? B�r de orada masanın 
etrafında ufak yavrucuklar var, onlardan böyle b�r şey 
duydunuz mu? H�çb�r şey konuşab�l�yorlar mı? Hayır, 
konuşamazlar. Sıkıysa konuşsunlar. Ne hâle düştüler. Ama bu 
gençl�k Türk�ye'n�n gençl�ğ�d�r, Türk m�llet�n�n gençl�ğ�d�r. 
Allah'ın �zn�yle bu gençl�k, 14 Mayıs'ta Türk�ye Yüzyılı 
muştusunu, sadece 9'lu koal�syona değ�l, 7 düvele �lan edecek 
gençl�kt�r. S�zler�n gözler�ne baktıkça, kend� gençl�ğ�m�, kend� 
heyecanımı, kend� hayaller�m� görüyorum. Bana bu güzel 
duyguları doyasıya yaşattığınız �ç�n her b�r�n�ze şükranlarımı 
sunuyorum.”

“SEÇİLME YAŞINI 30'DAN ÖNCE 25'E, SONRA 18'E BİZ 
İNDİRDİK”
Bundan sonra yapılacakları da en az geçm�şte yaptıkları kadar 
öneml� gördükler�n� vurgulayan Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
şunları kaydett�: “Z�ya Paşa'nın b�r bey�t� var, ned�r o? 'Eşek 
ölür kalır semer�, �nsan ölür kalır eser�.' B�z, eserler�m�zle 
konuşuyoruz. Her seç�m dönem�nde asla yer�ne 
get�rmeyecekler� b�r vaat bohçası açar, asla tutmayacakları 
sözler söylerler. 'Yok suyu bedava vereceğ�z, yok otobüsler�n 
fiyatlarını şöyle �nd�receğ�z.' derler. Bunları h�ç yaşadınız mı? 
B�z, İstanbul'da yaşamadık. Ankara'dak�ler, gençler yaşadınız 
mı? Yaşayamazsınız. Bunların hayatında yalandan başka b�r 
sermaye yok. B�z�m �lkem�z, söyled�ğ�m�z her şey� yapmak, 
yapamayacağımız h�çb�r şey� de söylememekt�r. Ağızdan çıkan 
her sözün ger�s�nde b�r v�zyon, b�r hedef olmalıdır. Gençlere 
sempat�k görünmek �ç�n, gerçekte kend�ler� olmayan kılıklara 
bürünenler�n böyle b�r dertler�n�n bulunmadığı çok açık. B�z 
gençler�m�zle �rt�batımızı, öyle mutfakta v�deo çekerek, otobüs 
kapısında raks ederek sağlamıyoruz. Gençler�m�zle 
muhabbet�m�z�, öncel�kle onlara her alanda en güzel h�zmetler� 
vererek, aynı zamanda her fırsatta onlarla ruberu, yüz yüze b�r 
araya gelerek yapıyoruz. İşte bugün de burada, aynı 
hassas�yetle, aynı anlayışla b�r aradayız. B�z�m gençler�m�ze 
güven�m�z�n en güzel örneğ�, seç�lme yaşını 30'dan önce 25'e, 
sonra 18'e b�z �nd�rd�k. Bu CHP'n�n gençlere güven� yok. Ne 
d�yorlardı? 'Çoluk çocuğa mı bırakacaksınız.' B�z, gençler�m�ze 
�nandığımız �ç�n bu yasal değ�ş�kl�ğ� yaptık. S�z n�ye 
yapmadınız? Ş�md� d�yor 'Ben, gençlere güven�yorum.' Sen, 
mutfakta eğer çorba p�ş�reb�l�yorsan p�ş�r. Yok.”

“GENÇ GİRİŞİMCİLERİMİZİN YANINDA YER 
ALACAĞIZ”

S�yas� katılımdan g�r�ş�mc�l�ğe ve bürokrat�k atamalara kadar 
gençler� destekled�kler�n� d�le get�ren Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, “M�lletvek�l� l�steler�nde gençlere en çok yer veren, 
dolayısıyla onların yetk�nl�ğ�ne ve katkısına en çok güvenen 
part� b�z�z. Nefes�m�z�, b�r�ler� g�b� hesapsız k�tapsız söylenm�ş, 
�ç� boş vaatlere değ�l, hemen hayata geç�receğ�m�z somut 
projelere harcıyoruz” ded�.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, bu amaçla, seç�m beyannameler�nde 
gençlerle �lg�l� heps� �y� çalışılmış, projelend�r�lm�ş, en kısa 
sürede uygulanacak projelere yer verd�kler�n�n altını ç�zerek, 
şunları �fade ett�: “Ne d�yor? 'Londra'ya g�d�yorum, 300 m�lyar 
dolar Türk�ye'ye get�receğ�m' d�yor. Gençler �nandınız mı? 
Adama sormazlar mı, sen hang� sıfatla g�d�yorsun da oradan 
sana 300 m�lyar doları verecekler? İnanın, 5 tane keç�y� tesl�m 
ed�n, kaybed�p gel�r. İşte, SSK'nın başındayken, aman ya Rabb�. 
Savaş Ay hayatta olsa da o v�deoyu b�r daha yayınlasa. Neler 
çekt�rd� neler. Ülkem�z�n kend� kaynaklarını en güzel şek�lde 
kullanarak, b�z bütçe oluşturduk. Karaden�z gazı, 500 m�lyar 
dolar �le 1 tr�lyon dolar arasında hesap ed�len rezerv değer�yle, 
ülkem�z�n son dönemdek� en büyük kazanımlarından b�r� 
olacak bay bay Kemal. B�z, bu gazın gel�rler�n�n b�r kısmını, 
A�le ve Gençl�k Bankası kuracağız ve bu bankadak� rezerve 
aktaracağız. Bu kaynakla, a�le kurumumuzu güçlend�rmeye ve 
gençler�m�z� eğ�t�mden evl�l�ğe hayatın her aşamasında 
desteklemeye yönel�k çalışmaları finanse edeceğ�z. Esasen, 
eğ�t�m bursundan g�r�ş�mc�l�k h�bes� ve kred�s�ne kadar pek 
çok alanda gençler�m�ze zaten c�dd� destekler ver�yoruz. Harç 
vardı, bu harçları k�m kaldırdı? B�z kaldırdık. Burs, nereden 
nereye... 45 l�racık. Bütün bu kaynaklarla beraber Türk�ye 
Yüzyılı'nı kuruyoruz ve doğal gazımızın gel�r�yle de Türk�ye 
artık ele avuç açmayacak, çok daha farklı b�r noktaya geleceğ�z. 
Mesela, fa�zs�z kred� desteğ� sağlayarak, kend� �ş�n� kuran genç 
g�r�ş�mc�ler�m�z�n yanında yer alacağız. Gençler�m�z�n dünya 
�le etk�leş�m�n� artıracak, yüksek l�sans ve doktora programları 
�ç�n yurt dışına gönder�len öğrenc� sayısını yükselteceğ�z.”
KAYNAK:AA

“21 yıldır Türk�ye'y�, 
gençler�m�zle b�rl�kte 
gençler�m�z�n geleceğ� �ç�n 
hazırlıyoruz”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, “B�z, 21 yıldır Türk�ye'y�, 
gençler�m�zle b�rl�kte gençler�m�z�n geleceğ� �ç�n 
hazırlıyoruz Türk�ye Yüzyılı'nı b�z başlatıyoruz, onu 
yükseltecek ve hede�er�ne ulaştıracak olan s�zlers�n�z” ded�.
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Президент и председатель Партии справедливости и 
развития (ПСР) Реджеп Тайип Эрдоган обратился к 
участникам программы «Прямо сейчас для 

молодежи», организованной Президиумом молодежных 
отделений штаб-квартиры Партии справедливости и 
развития на Конгрессе АТО.
Президент Эрдоган, который начал свое выступление с 
приветствия присутствующих в зале, процитировал 
стихотворение Фарука Нафиза Чамлыбеля «Молодость» 
следующим образом: «Он сказал мне, что это был не родник, 
а тысяча родников в жизни влюбленного. Не эти волосы 
обесцвечивались разлукой, а старые сердеца, оставшиеся без 
любви».
Заявив, что его сердце всегда оставалось молодым с любовью, 
энтузиазмом и привязанностью молодых людей, президент 
Эрдоган сказал: «Я славлю моего Господа, который дал мне 
дело и таких товарищей, как вы. Я славлю моего Господа, 
Который дал мне силы начинать каждый день с волнения 
моей юности 40 лет назад. В течение 21 года мы вместе с 
нашей молодежью готовили Турцию к будущему нашей 
молодежи. Сегодня, осознавая, что теперь мы гости вашего 
времени, мы мобилизуем весь наш опыт и силы, чтобы 
увенчать эти приготовления. Не забывайте, что в то время 
как мы оставляем первое столетие нашей Республики позади, 
без каких-либо недостатков и даже больше, вы являетесь 
хозяевами турецкого века».
«Kızılelma, Togg, TCG Anadolu, мы стали очень крутой 
страной», «Давай, моя роза, мы этого не боимся», «Он 
победил тебя. Вы вышли, вы потерпели поражение, и вы 
потерпели поражение», «Мы отправили на пенсию людей 
EYT, мы также отправим вас в отставку, мистер Кемаль», 
«Они не могут нас привлекти, они завидуют нам. Они сходят 
с ума, потому что любят вас», «Торг ведется тайно, но это не 
остается скрытым» и «Они судят нас, они не понимают нас, 
потому что жонглеры не могут ладить с нами», - сказал 
президент Эрдоган, - «До ночи 13 мая остановки не будет».».
Заявив, что они начали турецкий век и что именно молодые 
люди поднимут его и достигнут своих целей, президент 
Эрдоган продолжил: «Вы являетесь новыми хранителями 
флага независимости и развития, который переходил к нам 
из рук в руки на этой родине на протяжении тысячи лет. Мы 
получили этот флаг от наших старейшин, которые сделали 
эту землю нашей родиной своей верой, решимостью, 
жертвенностью, кровью и терпениемТеперь, подобно предкам 
Султану Алпарслану Осману Гази Султану Фатиху, Гази 
Мустафа Кемаль, надеюсь этот флаг, примет нашуа молодежь 
и возведут ее к вершине.Это настолько великое дело, что 
независимо от того, где вы стоите от его основания до 
вершины, вы впишете свое имя золотыми буквами в 
историю. Наши сердца счастливы, что мы доверим нашу 
страну, которую мы держим за пределами нашей жизни, этой 
молодежи, которая осознает что: «Время в моих руках, и 
пространство доверено мне». Теперь дайте здесь такой голос, 
чтобы он волной распространился из Анкары в наши 81 
провинцию, а оттуда по всему миру».

«ЗДЕСЬ МОЛОДЕЖЬ МОЕЙ СТРАНЫ, МОЙ НАРОД И 
МОИ МЕЧТЫ»
Он спросил присутствующих в зале: "Проводим ли мы 21-ю 
годовщину победы нашей страны 14 мая? Мы говорим 
"Бисмилла" для строительства Турецкого века 14 мая? 
Говорим ли мы "прямо сейчас" к столетию Турции 14 мая? 14 
мая, говоря: "Продолжайте двигаться правильными шагами", 
мы заявляем о своем будущем? Мы снова нарушаем подлые 
счета, сделанные через вас 14 мая? Мы взрываем ящики 14 
мая?"На вопрос президента Эрдогана, ответившего “Да” из 
зала, он ответил: “Машаллах. Вот молодость моей страны, 
моей нации и моей мечты”.
Заявив, что до тех пор, пока сила и энергия молодых людей 
находятся в их руках, нет борьбы, которую они не могли бы 
преодолеть, президент Эрдоган сказал: «Мы не останемся в 
стороне, передавая вам будущее страны. Да будет доволен 
всеми вами Господь. Вы - поколение, которое родилось в 
период ПСР, выросло в период ПСР и почти знало жизнь с 
ПСР. По праву, поскольку вы не видели старую Турцию и не 
жили в ней, вам трудно провести некоторые сравнения. 
Сегодня в нашей стране масштабы производства и занятости 
во всех сферах настолько возросли, что цифры, которые мы 
приводим, когда рассказываем о том, куда мы привезли 
Турцию за 21 год, и примеры, которые мы приводим, могут 
быть недостаточными».
Президент Эрдоган, напомнил, что еще 1994 году  он был 
мэром столичного муниципалитета Стамбула, и сказал, что 
результаты должны быть доведены до сведения молодежи 
НРП.
Объяснив, что когда он пришел в мэрию, в Стамбуле был 
мусор, ямы, грязь и что в городе нет воды, президент 
Эрдоган сказал: «Мэр столичного муниципалитета Стамбула 
и мэр Умрание были из НРП. Взорвалась мусорная свалка 
«Умрание», погибли 39 наших граждан. Затем в 1994 году мы 
взяли и Стамбул, и Умрание. Место, где находится эта 
мусорная свалка, мы оборудовали спортивными 
сооружениями. Я считаю, что молодежь в Стамбуле не знает 
этого состояния Стамбула. Так что же нам делать? Мы 

должны сказать им об этом, мы провели воду в Стамбул. Мы 
привозили воду из 120 километров, с гор Странджа, в 
Стамбул, убирали мусор и ямы. Природного газа вроде бы не 
было, мы привезли газ в Стамбул. Уважаемый Кемаль, не 
сердись. Разве мы привезли черноморский природный газ? 
Разве мы бесплатно даем черноморский природный газ 
гражданам? Сейчас начинаем, дай Бог. Что они говорят 
сейчас? Воображение. Что вы не назвали мечтой? Он называл 
лису рощей, если не мог угнаться за ней. Что мы вытаскиваем 
из этих лисиц?»

«МЫ ИЗМЕНИЛИ ГОРИЗОНТ МЕЧТЫ О ДОМЕ ВСЕГО 
НАШЕГО НАРОДА, ОСОБЕННО НАШЕЙ 
МОЛОДЕЖИ»
Президент Эрдоган, попросил молодых людей, которые были 
кандидатами от Партии справедливости и развития, принять 
участие в выбораха, и обратился присутствующим в зале: 
«Молодые люди, эта команда, которую вы видите, всегда 
моложе 30 лет. Среди них есть те, кто находится в верхней 
части списка, те, кто входит в топ-5. Что говорила НРП? «Вы 
собираетесь передать парламент ребенку?» Уважаемый 
Кемаль, вы не знаете истории, наши предки закрыли эпоху в 
19 лет, открыли эпоху. Мы идем с этими молодыми людьми, 
и мы закрыли эпоху, поскольку темные века, светлые века 
прошли вместе с нами, и мы продолжаем наш путь».
Заявив, что он хотел рассказать молодым людям о 21-летии 
Турции, интерпретируя цифры под другим углом, президент 
Эрдоган сказал: «В прошлом первой мечтой людей в этой 
стране было найти дом, в который можно было бы положить 
голову. Мерилом этого сна был уровень укрытия, буквально 
состоящего из четырех стен, крыши. Трущобы, окружающие 
наши мегаполисы, возникли в результате этой потребности. 
Мы изменили горизонт мечты о доме всего нашего народа, 
особенно нашей молодежи. За последние 21 год мы 
построили в нашей стране 10,5 миллиона новых домов и 
обеспечили наших граждан безопасными, современными, 
высококачественными домами. Мы построили 1,2 миллиона 
таких домов через TOKI. Опять же, мы реализовали 3,3 
миллиона из этих домов с проектами городского 
преобразования.

«ВЛАДЕНИЕ АВТОМОБИЛЕМ В СТАРОЙ ТУРЦИИ 
БЫЛО ПРИВИЛЕГИЕЙ, ПРЕДНАЗНАЧЕННОЙ ДЛЯ 
ОЧЕНЬ ОГРАНИЧЕННОГО СЕГМЕНТА»
Заявив, что у граждан есть страна, которая не будет отставать 
ни от одной другой страны в мире с ее яркими городами с 
востока на запад, с севера на юг, президент Эрдоган сказал: 
«Мы не оставим никого, кто не осуществил мечту о 
собственном доме в нашей стране, с помощью кампаний 
«Первый дом», «Первая земля», которые мы начали, и 
проектов по преобразованию городов, которые мы покрыли 
половину стоимости».
Президент Эрдоган сказал: «В старой Турции владение 
автомобилем в этой стране было привилегией, 
предназначенной для очень ограниченного сегмента. 
Вспомните фильмы и мюзиклы, которые проходили в нашей 
стране полвека назад. Там мерилом богатства было владение 
домом и любым автомобилем такого стандарта, который 
сейчас немыслим. За последние 21 год мы оснастили нашу 
страну 14,5 миллионами легковых и легких коммерческих 
автомобилей. Эрбакан Ходжа построил автомобиль Devrim, 
и теперь мы построили автомобиль той эпохи.
Господин Кемаль спросил: «Где его фабрика?» Надоело, выйди 
в Гемлик, посмотри завод. Он сказал: «Где ты собираешься 
это продать, как ты собираешься это продавать?» Серьезные 
заказы уже начались. В настоящее время фабрика 
испытывает трудности с выполнением заказов. Так же, как 
владение домом, мы превратили приобретение автомобиля 
из привилегии в возможность, доступную каждому со 
средним достатком. Более того, с нашим отечественным и 
национальным автомобильным брендом, таким как Togg, мы 
несем эту гордость еще дальше. Мы продолжим делать 
владение автомобилем частью стандартного образа жизни 
для молодежи этой страны, так же, как владение домом. 
Опять же, в старой Турции возможность зайти так далеко, 
как вы хотите, была возможностью, которую очень немногие 
из наших молодых людей имели возможность пойти. У нас 
была система, при которой только один из каждых 10 детей, 
сдавших университетский экзамен, мог получить высшее 
образование. Мы, как и все сферы нашей страны, довели 
инфраструктуру в образовании до уровня, который будет 
отвечать всем требованиям.
Мы построили 360 000 новых классов  на всех уровнях от 
детского сада до средней школы, назначили 750 000 новых 
учителей и увеличили количество высших учебных 
заведений с 76 до 208 за счет 131 университета. Настолько, 
что мы достигли возможности высшего образования, чтобы 
разместить всех наших студентов, окончивших среднюю 
школу. Таким образом, количество студентов вузов в нашей 
стране увеличилось с 1,6 миллиона до 7 миллионов».

«ИНВЕСТИРУЯ В ТЕХНОЛОГИИ, МЫ ГОТОВИМ 
НАШУ МОЛОДЕЖЬ К ПРОФЕССИЯМ БУДУЩЕГО»

Президент Эрдоган подчеркнул, что ни один из глобальных 
кризисов не смог замедлить инициативу развития Турции, 
напротив, они ускорили рост, превратив кризисы в 
возможности. Президент Эрдоган сказал: «Некоторые люди 
обеспокоены тем фактом, что мы часто поднимаем вопрос о 
нашей оборонной промышленности. Но каждый проект 
оборонно-промышленного комплекса, которым мы 
гордимся, — это еще и технологический локомотив, который 
своим дизайном, программным обеспечением и 
производственной мощью строит будущее нашей молодежи. 
Инвестируя в технологии, мы готовим нашу молодежь к 
профессиям будущего. Необъятность тех, кто считает дома, 
дороги и плотины бетонными и железными сваями, также 
очевидна в этой области. Те, кто не знает, как развиваются и 
процветают страны, которыми они восхищаются, пытаются 
быть клином в каждой инвестиции, враждебно относиться к 
каждой работе, сделать каждую услугу бесполезной. Их цель 
состоит не в том, чтобы открыть горизонты для нашей 
молодежи, а, наоборот, в том, чтобы закрыть горизонты 
нашей молодежи и прикрыть собственную некомпетентность 
и болото ненависти, в котором они погрязли. Когда мы 
вступили в должность, доход на душу населения составлял 3 
600 долларов. Если сейчас он выше 10 650 долларов, это очень 
важно с точки зрения того, чтобы показать, откуда мы 
пришли. А по закупочному паритету Турция поднялась на 
11-е место в мире. Что они говорят? «Экономическая 
ситуация в Турции очень плохая», и я говорю в цифрах. Мы 
получили от них поставку в Турцию на 3 тысячи 600 
долларов, сейчас это 10 тысяч 650 долларов. Это произошло 
не само по себе. Инвестиции, которые мы сделали в 
инфраструктуру и надстройку, все это истории Турции, 
которая конкурирует с миром».

«МЫ СУЩЕСТВУЕМ СОЗИДАТЬ , А ОНИ  
РАЗРУШАТЬ»
Заявив, что Турция подошла к этому моменту, несмотря на 
все неприятности, нападения, ловушки и препятствия, 
президент Эрдоган сказал: «Если бы не экономические 
издержки, которые нам пришлось заплатить из-за 
вероломных нападений, которым мы подверглись 15 июля в 
результате событий в Гези, мы бы сегодня заняли гораздо 
более высокое положение».
Президент Эрдоган заявил: «Из скольких человек сейчас 
состоит стол господина Кемаля? Сначала было 6, потом стало 
7, потом стало 9. Но есть в этом и невидимые партнеры. И не 
забывайте об этом. Итак, кто же эти партнеры? К сожалению, 
эти партнеры также состоят из расширений Кандиля в 
парламенте. Эта страна не является и не будет 
террористическим государством. А господин Кемаль, какое 
обещание они там обещают? Он обещает Село, убивавшему 
и убивавшему моих курдских братьев в Диярбакыре, выйти 
из тюрьмы. Мало того, он еще обещает убрать Апо, 
сыноубийцу. Как и каждая дама, которая поднимается на 
подиум. Что они говорят? «Мы идем, мы выломаем двери 
тюрем, мы их всех выпустим». Разве эта страна не правовое 
государство? С каких это пор тюремные двери ломаются вот 
так во времена верховенства закона? Так что главная сцена, 
молодежь, женское оружие, наша ноша тяжелая. Эту страну 
нельзя оставить этим предателям. Молодые люди, мы 
существуем, чтобы созидать, они существуют, чтобы 
разрушать. Поэтому нам нужно много работать».
Президент Эрдоган сказал, что вчера он вместе с Тоггом 
отправился на место митинга в Гемлике, и что люди почти 
почувствовали себя сами.

“У НАС ЕСТЬ ТОЛЬКО ОДНА РЕЛИГИЯ - ИСЛАМ И 
МУСУЛЬМАНСТВО”
«Что говорит господин Кемаль? Он говорит: «Я Алеви». 
Уважаю. Нас не беспокоит то, что ты алеви. Это не пир, это 
не просмотр, что толку об этом говорить?» Президент 
Эрдоган сказал: «Мы знаем, что у нас нет религии под 
названием алевизм или шиизм. У нас есть только одна 
религия, и это ислам. Мы будем едины с турками, курдами, 
лазами, черкесами, грузинами, Абхазией, мы будем вместе, но 
не разделим нашу страну. Одна нация, один флаг, одна 
родина, одно государство. Мы будем единым целым, мы 
будем большими, мы будем живыми, мы будем братьями, мы 
все вместе будем Турцией. В этом-то и дело. Хорошо, что ты 
сказал, что ты Алеви. У нас нет такой проблемы. Пока мы 
вместе с нашей молодежью, вы не сможете прикоснуться ни 
к одной пяди земли этой страны, ни к одному достижению 
этого народа. Потому что эта молодежь – это молодежь, 
знающая мир, знающая своих предков, преданная своей 
Родине и народу, обладающая сознанием цивилизации и 
истории. Я горжусь этой молодежью. Я обнимаю тебя своим 
сердцем и грудью. Эта молодежь не та молодежь, которая не 
пойдет на игру глобальных империалистов, не позволит 
извращенным течениям вторгнуться в свою страну, не 
согласится на омрачение своего будущего. Господин Кемаль, 
ЛГБТ-люди отсюда не выходят. У вас есть НРП? Есть. Это в 
партии IYI? Есть. Вы когда-нибудь слышали, чтобы они 
выступали против? Молодежь, вы слышали о них? Они 
могут что-нибудь говорить? Нет, они не могут говорить. Если 
они напряжены, пусть говорят. Кем они стали? Но эта 

молодежь — молодежь Турции, молодежь турецкой нации. С 
позволения Аллаха, именно эта молодежь объявит 14 мая 
«Век Турции» не только 9-й коалиции, но и всему миру. Глядя 
в ваши глаза, я вижу свою юность, свое волнение, свои 
мечты. Я хотел бы поблагодарить каждого из вас за то, что вы 
подарили мне эти прекрасные чувства».

“МЫ СНИЗИЛИ ВОЗРАСТ ИЗБРАНИЯ С 30 ДО 25 ЛЕТ, 
А ЗАТЕМ ДО 18 ЛЕТ”
Подчеркнув, что они считают то, что будет сделано дальше, 
столь же важным, как и то, что они делали в прошлом, 
президент Эрдоган сказал: «У Зия-паши есть двустишие, что 
это такое? « Осел умирает, седло остается, человек умирает, а 
работа остается». Мы говорим через наши работыВ каждый 
предвыборный период они дают обещания, которые никогда 
не выполнят, и дают обещания, которые никогда не 
выполнят. Они говорят: «Нет, мы дадим воду бесплатно, нет, 
мы снизим цены на такие автобусы». Вы когда-нибудь 
испытывали это? Мы не жили в Стамбуле. Люди в Анкаре, 
молодые люди, вы испытали это? Вы не можете жить. В их 
жизни нет капитала, кроме лжи. Наш принцип — делать все, 
что мы говорим, и не говорить того, что мы не можем 
сделать. За каждым словом должно быть видение, цель. 
Понятно, что у тех, кто переодевается в маскировку, которая 
на самом деле не является симпатией к молодежи, таких 
проблем нет. Мы не поддерживаем связь с нашей 
молодежью, снимая видео на кухне или танцуя у дверей 
автобуса. Мы ведем беседу с нашей молодежью, прежде всего, 
предоставляя ей лучшие услуги в каждой области, но также и 
встречаясь с ней лицом к лицу при каждой возможности. Вот 
мы сегодня вместе, с той же чуткостью и тем же пониманием. 
Лучший пример того, как мы доверяем нашей молодежи, - 
это то, что мы снизили возраст избрания с 30 до 25 лет, а 
затем до 18 лет. У НРП  нет доверия к молодежи. Что они 
говорили? «Ты оставишь это ребенку?» Мы внесли это 
правовое изменение, потому что верим в нашу молодежь. 
Почему вы этого не сделали? Теперь что  он говорит: «Я 
доверяю молодым людям». Вы, на кухне, если умеете варить 
суп, варите».

«МЫ БУДЕМ ПОДДЕРЖИВАТЬ НАШИХ МОЛОДЫХ 
ПРЕДПРИНИМАТЕЛЕЙ»
Заявив, что они поддерживают молодых людей от участия в 
политической жизни до предпринимательства и 
бюрократических назначений, президент Эрдоган сказал: 
«Мы являемся партией, которая дает больше всего места 
молодым людям в списках депутатов и поэтому больше всего 
доверяет их компетентности и вкладу. Мы тратим свое 
дыхание не на безотчетные, неподотчетные, пустые 
обещания, а на конкретные проекты, которые мы немедленно 
реализуем»и добавил: “Что он говорит? 'Я поеду в Лондон и 
привезу в Турцию 300 миллиардов долларов". Ребята, вы 
поверили? Разве они не спросят его, как ты идешь, и оттуда 
они дадут тебе 300 миллиардов долларов? Поверьте, отдайте 5 
коз, и он проиграет и придет. Вот, когда я был главой ССК, 
Господи. Даже если бы война длилась месяц, он бы 
опубликовал это видео еще раз. Через что он прошел. 
Используя собственные ресурсы нашей страны наилучшим 
образом, мы создали бюджет. Черноморский газ, с его 
запасами, оцениваемыми в диапазоне от 500 до 1 триллиона 
долларов, станет одним из крупнейших приобретений нашей 
страны за последнее время, г-н дек Кемаль. Мы создадим 
Семейный и Молодежный банк и переведем часть доходов от 
этого газа в резерв в этом банке. С помощью этого ресурса 
мы будем финансировать работу, направленную на 
укрепление института нашей семьи и поддержку нашей 
молодежи на всех этапах жизни, от образования до брака. По 
сути, мы уже оказываем серьезную поддержку нашей 
молодежи во многих областях, от стипендий на образование 
до предпринимательских грантов и займов. Был миномет, кто 
поднял эти минометы? Мы его удалили. Стипендия, откуда 
куда... 45 фунтовВместе со всеми этими ресурсами мы 
создаем Турецкий век, а с доходом от нашего природного газа 
Турция больше не будет держаться за руки, мы придем к 
совсем другой точке. Например, предоставляя 
беспроцентную кредитную поддержку, мы поддержим наших 
молодых предпринимателей, открывших свой бизнес. Мы 
увеличим взаимодействие нашей молодежи с миром и 
увеличим количество студентов, отправляемых за границу 
для обучения в магистратуре и докторантуре».
ИСТОЧНИК:А.А.

«В течение 21 года мы 
готовили Турцию к будущему 
нашей молодежи вместе с 
нашей молодежью»
Президент Эрдоган сказал: «Мы готовили 
Турцию в течение 21 года к будущему нашей 
молодежи вместе с нашей молодежью, мы 
начинаем турецкий век, вы те, кто поднимет 
его и достигнет его целей».
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"Türk�ye Olarak, İnsan�
Hassas�yetler�m�zden 
Asla Tav�z Verm�yoruz”
Mültec� Çocuklar İç�n Şartlı Eğ�t�m Yardımı 
Programı Açılışında  A�le ve Sosyal Pol�t�kalar 
Bakanı Fatma Betül Sayan Kaya, “Şartlı 
Eğ�t�m Yardımı Programı kapsamında 31 
Mayıs �t�barıyla 56 b�n 332 mültec� çocuğa 33 
b�n kart üzer�nden 3 m�lyon 800 b�n l�ra 
nakd� yardım ulaştırdık.

ANKARA (SİVİL  İNİSİYATİF) -  
A�le ve Sosyal Pol�t�kalar Bakanı 
Fatma Betül Sayan Kaya, "Şartlı 

Eğ�t�m Yardımı Programı kapsamında 31 
Mayıs �t�barıyla 56 b�n 332 mültec� çocuğa 
33 b�n kart üzer�nden 3 m�lyon 800 b�n l�ra 
nakd� yardım ulaştırdık. Bu yıl sonuna kadar 
230 b�n çocuğa ulaşmayı hede��yoruz. 
Önümüzdek� yıl �se ülkem�zdek� bütün 
mültec� çocukların bu yardımdan 
faydalanmasını sağlayacağız." ded�.

B�r otelde, Avrupa Kom�syonu İnsan� 
Yardım ve S�v�l Koruma Ofis� tarafından 
finanse ed�len, A�le ve Sosyal Pol�t�kalar 
Bakanlığı, M�ll� Eğ�t�m Bakanlığı, Türk 
Kızılay’ı ve UNICEF �ş b�rl�ğ�yle uygulanacak 
"Türk�ye'dek� Şartlı Eğ�t�m Yardımı 
Programının Sur�yel�lere ve D�ğer Mültec� 
Çocuklara Yaygınlaştırılması Programı’nın 
tanıtım etk�nl�ğ� düzenlend�.

"Mültec� Çocuklar İç�n Şartlı Eğ�t�m Yardımı 
Programı" açılış tören�ne, A�le ve Sosyal 
Pol�t�kalar Bakanı Fatma Betül Sayan Kaya, 
M�ll� Eğ�t�m Bakan Yardımcısı Orhan 
Erdem, AFAD Başkanı Mehmet Hal�s 
B�lden, Türk Kızılayı Genel Başkanı Kerem 
Kınık, Kırgız�stan-Türk�ye Fahr� konsolosu 
Dr.Mustafa Kurt, büyükelç�ler ve davetl�ler 
katıldı.

Bakan Kaya, yaptığı konuşmada, hükümet 
olarak son 15 yılda Cumhurbaşkanı Recep 
Tayy�p Erdoğan'ın l�derl�ğ�nde sosyal 
yardımlar konusunda çok sayıda örnek adım 
atıldığını söyled�.

Bugün dünyada Türk�ye adına yazılan başarı 
h�kayeler� arasında sosyal pol�t�kalar 
konusundak� hamleler�n büyük yankı 
uyandırdığını �fade eden Kaya, bu 
yardımların, etk�l� ve sonuç odaklı pol�t�kalar 
temel�nde gel�şt�r�p uygulandığında hedefine 
ulaştığını ve b�r toplumsal kalkınma 
hamles�ne dönüştüğünü d�le get�rd�.
Sosyal yardımların en öneml� sac 
ayaklarından b�r� olarak eğ�t�m� gördükler�n� 
aktaran Kaya, etk�l� b�r sosyal yardım 
pol�t�kası oluşturulmasında ve yoksullukla 
mücadelen�n başarılı olmasında eğ�t�m 
faktörünün kr�t�k b�r önem taşıdığını 
söyled�.
Kaya, Sosyal Yardımlaşma ve Dayanışmayı 
Teşv�k Fonu kaynaklarının yaklaşık yüzde 
30'unu eğ�t�m yardımları �ç�n kullanıldığını, 

Şartlı Eğ�t�m Yardımı Programının, bu 
amaca yönel�k olarak 2003'ten ber� başarıyla 
uygulanan b�r mekan�zma olduğunu 
vurguladı.
Gerek eğ�t�mde fırsat eş�tl�ğ�n�n sağlanması, 
gerekse okullaşma oranının yükselmes� 
adına bu programın katkılarını 
memnun�yetle gördükler�n� bel�rten Kaya, 
"Bu programın da katkılarıyla �lk ve 
ortaokulda kız çocuklarımızın okullaşma 
oranı bugün yüzde 94-95'lere yükseld�. 
Sadece geçt�ğ�m�z yıl, Şartlı Eğ�t�m 
Yardımlarımızdan yoksul hanelerde yaşayan 
2 m�lyon çocuğumuz faydalandı. 
Bu çerçevede Şartlı Nak�t Transferler� 
kapsamında 2016 yılında çocuklarını okula 
düzenl� olarak gönderen veya düzenl� sağlık 
kontrolüne götüren anneler�m�ze 
aktardığımız tutar 1 m�lyar l�rayı buldu." d�ye 
konuştu.

Kaya, ş�md� bu başarılı uygulamanın 
Türk�ye'dek� Sur�yel�lere de 
yaygınlaştırıldığını ve onların da bu kapsama 
alındığını b�ld�rd�.

"İnsan� hassas�yetler�m�zden asla tav�z 
verm�yoruz”

Bölgede ve dünyada yaşanan bunca 
sınamaya, �çer�de aynı anda b�rçok farklı 
cephede yürütülen mücadeleye rağmen 
mültec�lere a�t meseleler� göz ardı 
etmed�kler�n�, onların sorunlarına da aynı 
hassas�yetle eğ�ld�kler�n� anlatan Kaya, 
sözler�n� şöyle sürdürdü: 
"İnsan� hassas�yetler�m�zden asla tav�z 
verm�yoruz. B�z �nsan� meselelere �nsanca 
yaklaşmayı yük olarak değ�l güç olarak 
görüyoruz. 
Mültec� kardeşler�m�ze olan yaklaşımımız bu 
anlayışın net�ces�d�r. 
Bunca meseleyle aynı anda uğraşırken b�z de 
Sur�yel� kardeşler�m�z�n dramına kör, sağır, 
d�ls�z kalab�l�rd�k. 
B�z de pekala bu kardeşler�m�z�n feryadına 
karşı sağır duvarlar �nşa edeb�l�rd�k.
Ama yapmadık.

Tar�h�m�zden, meden�yet�m�zden, 
geleneğ�m�zden aldığımız m�ras bunu 
yapmamıza asla müsaade etmez. 
Yaralı göçmen kuşlar �ç�n dah� vakı�ar 
kurmuş b�r meden�yet�n evlatları nasıl olur 
da yaralı b�r göçmen yavrunun canının 
�nc�nmes�ne müsaade edeb�l�r?

İşte bu anlayışla yaklaşık 3 m�lyon Sur�yel� 
kardeş�m�ze Türk halkı kapılarıyla b�rl�kte 
gönlünü, sofrasını açtı. M�llet�m�z, Sur�yel� 
kardeşler�m�z �ç�n hang� adımı attıysak 
koşulsuz şartsız bu adımların destekç�s� oldu, 
katkı sundu, sunmaya devam ed�yor."
Kaya, Sur�yel�ler �ç�n yapılan 26 m�lyar 
doların üzer�ndek� harcamanın �çer�s�nde 
hatırı sayılır b�r m�ktarın s�v�l �n�s�yat�fe a�t 
olduğunu �fade ett�.

"Avrupa B�rl�ğ� �le �l�şk�ler�m�z hak 
ett�ğ�m�z düzeyde �lerlemed�”

Kaya, Sur�yel�ler�n, yaşadıkları zulüm kadar, 
uluslararası toplumun bu zulme 
duyarsızlığından da büyük b�r üzüntü 
duyduğuna, bu durumun onların acısını 
daha da der�nleşt�rd�ğ�ne d�kkat� çekt�.
Göçmenlere yardım el� uzatmak �ç�n tar�h� 
ve s�yas� re�ekslere değ�l, �nsan� ve v�cdan� 
yaklaşımlara �ht�yaç olduğunu vurgulayan 
Kaya, şöyle devam ett�: 

"Maalesef Avrupa B�rl�ğ� �le �l�şk�ler�m�z arzu 
ve hak ett�ğ�m�z düzeyde �lerlemed�. Fasıllar 
üzer�ndek� s�yas� blokajlar halen devam 
ed�yor. 
Öte yandan V�ze Muafiyet� �le Ger� Kabul 
Anlaşması bağlamındak� gel�şmeler sonuca 
ulaşab�lm�ş değ�l.
Türk�ye'dek� Sur�yel� mültec�ler �ç�n AB 
tarafından taahhüt ed�len 3 m�lyar avronun, 
yanılmıyorsam, henüz 3'te 1'� dah� 
aktarılab�lm�ş değ�l."
Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın son Brüksel 
z�yaret� sonrası oluşan olumlu atmosfer�n 
Türk�ye-AB �ş b�rl�ğ�nde somut kazanımlara 
dönüşmes�n�n sam�m� beklent�ler� olduğunu 
aktaran Kaya, Şartlı Eğ�t�m Yardım’ının 
Sur�yel�lere ve d�ğer mültec� çocuklara 
yaygınlaştırılması sürec�ndek� �şb�rl�ğ�n�n bu 
sürece katkı yapacağını söyled�.

"Şartlı eğ�t�m yardımlarının uygulama 
alanını gen�şlet�yoruz”

Sur�yel�lere yönel�k Avrupa B�rl�ğ� fonları �le 
uygulanan �lk somut proje olan Sosyal Uyum 
Yardımını geçen Aralık ayından bu yana 
başarılı b�r şek�lde uygulandığını �fade eden 
Kaya, AB, BM Dünya Gıda Programı, Türk 
Kızılay’ı ve Bakanlığın bu programda örnek 
b�r �ş b�rl�ğ� bulunduğunu bel�rtt�.

Kaya, "Bu çerçevede Bakanlık olarak yaklaşık 
1 m�lyon 500 b�n yabancının, mültec�n�n 
başvurusunu aldık.

Dağıtımı b�ten 110 b�n kartla 680 b�n 103 
k�ş�y� yardımlardan faydalandırdık.
Ülkem�zde sosyal uyumu güçlend�rmek, 
tüm çocuklara sağlıklı, mutlu b�r gelecek 
sunab�lmek �ç�n şartlı eğ�t�m yardımlarının 
uygulama alanını gen�şlet�yoruz." ded�.

UNICEF  tarafından Avrupa Kom�syonu 
İnsan� Yardım ve S�v�l Koruma Ofis� 
(ECHO) başta olmak üzere, çeş�tl� 
bağışçılardan bu proje �ç�n kaynak 
sağlandığına �şaret eden Kaya, bu kaynakla 
A�le ve Sosyal Pol�t�kalar Bakanlığı, M�ll� 
Eğ�t�m Bakanlığı ve Türk Kızılay’ı �ş 
b�rl�ğ�nde, vatandaşlara yönel�k uygulanan 
Ulusal Şartlı Eğ�t�m Yardımı Programını 
Sur�yel�ler ve d�ğer mültec�ler �ç�n de hayata 
geç�rd�kler�n� anlattı.

Kaya, Ulusal Şartlı Eğ�t�m Yardımı Programı 
�le aynı olan bu uygulamayla, anaokulundan 
�t�baren 12'nc� sınıf sonuna kadar devam 
eden dezavantajlı Sur�yel� ve d�ğer mültec� 
çocuklara ulaşmayı hede�ed�kler�n� b�ld�rd�.
Bütün dünyaya, özell�kle karar merc��nde 
olan �nsanlara seslenen Fatma Betül Sayan 
Kaya, "Bu çocukları geleceğe 
hazırlayab�lmem�z, onlara akranlarıyla eş�t 
fırsatlar, güzel b�r hayat sunab�lmem�z �ç�n 
b�ze destek olmak zorundasınız. Çocukların 
eğ�t�m �mkanlarına ulaşmasını sağlamak 
b�rçok sosyal problem� başlamadan b�t�receğ� 
g�b� bu aynı zamanda b�r �nsanlık ve v�cdan 
borcudur." d�ye konuştu.
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«Турция следуетпринципам человеческой чуткости»  
Министр по делам семьи и социальной 
политики Турции Бетюль Саян Кая на 
открытии Программы помощи в условном 
образовании для детей – мигрантов:  
«Начиная с 31 мая, в рамках Программы 
помощи в условном образовании 
посредством 33 тысяч карт 56 332д етям – 
мигрантам была оказана помощь в  3 млн 800 
тысяч турецких лир».  

НКАРА (ГРАЖДАНСКАЯ АИНИЦИАТИВА) -  Министр по 
делам семьи и социальной 

политики Турции Бетюль Саян Кая: 
«Начиная с 31 мая, в рамках Программы 
помощи в условном образовании 
посредством 33 тысяч карт 56 332 детям – 
мигрантам была оказана помощь в  3 млн 
800 тысяч турецких лир. Мы планируем 
помочь 230 000 детей до конца этого года. 
В течение же следующего года мы 
обеспечим, чтобы все дети-мигранты в 
нашей стране получили эту помощь». 
В одном из отелей была представлена 
Программа по распространению 
Программы помощи в условном 
образовании сирийцев и других детей  - 
мигрантов в Турции, которая будет 
осуществляться совместно  
Министерством по делам семьи и 
социальной политики Турции, 
Министерством национального 
образования Турции, Организацией 
Красного креста в Турции и ЮНИСЕФ 
при финансовой поддержке Департамента 
гуманитарной помощи и гражданской 
защиты Европейской Комиссии.
На открытии Программы помощи в 
условном образовании для детей – 
мигрантов присутствовали: Министр по 
делам семьи и социальной политики 
Турции Фатма Бетюль Саян Кая, Министр 
национального образования Орхан Эрдем, 
Председатель Управления по стихийным 
бедствиям и чрезвычайным ситуациям 
Халис Билден, Генеральный президент 
Организации Красного креста в Турции 
Керем Кынык,  Почётный посол 
Кыргызстана в Турции Д-р Мустафа Курт, 
послы и другие приглашённые.  
Министр Кая отметила, что за последние 
15 лет правительство Турции под 
руководством президента Реджепа Тайипа 
Эрдогана показало множество примеров 
оказания социальной помощи.  
Кая также сообщила о том, что помимо 
упоминаемых успехов Турции сегодня 
большой отклик вызывает и социальная 
политика страны. Оказываемая в рамках 
этой политики помощь разрабатывается и 
осуществляется на основе эффективной 
политики, и это способствует развитию 
общества. 
Министр Кая отметила, что образование 
является одной из основ социальной 
помощи. По её мнению, образование 
является стратегически важным 
элементом эффективной политики по 
оказанию социальной помощи и борьбы с 
бедностью.   
Кая добавила, что около 30% средств 
Фонда поддержки социальной помощи  и 

солидарности используется во благо 
помощи в сфере образования. Программа 
помощи в условном образовании же 
является механизмом, который с 2003 года 
успешно используется для осуществления 
указанной цели.  
Кая сообщила, что результаты применения 
этой программы отражаются в том, что 
обеспечивается равенство возможностей в 
образовании и количество девочек в 
начальной и средней школе увеличилось 
до 94-95%. 
Только в прошлом году была оказана 
помощь 2 миллионам детей из 
малообеспеченных семей. 
В рамках программы по условной передаче 
денежных средств в 2016 году матерям, 
которые регулярно занимаются школьным 
образованием и медицинскими 
обследованиями своих детей, был передан 
1 миллиард турецких лир. Сейчас же эта 
программа применяется и к сирийцам в 
Турции. 

«Турция следует принципам 
человеческой чуткости»

Министр Кая также сказала следующее: 
«Несмотря на все проблемы в регионе и 
мире, а также борьбу на нескольких 
фронтах одновременно, мы не забываем о 
беженцах и продолжаем заниматься их 
проблемами с той же чуткостью. 
Турция следует принципам человеческой 
чуткости. Заниматься проблемами людей с 
человеческим подходом не в тягость нам. 
Это только придаёт нам сил. Наше 
отношение к нашим братьям – беженцам 
основывается на этом. 
Мы тоже могли бы быть безучастными к 
проблемам сирийцев по причине стольких 
проблем. Мы тоже могли бы остаться 
равнодушными к их крикам о помощи. Но 
мы не сделали этого.  
Наше историческое наследие и традиции 
никогда не позволят нам вести себя так. 
Разве могут потомки тех, кто создавал 
фонды даже для раненных перелётных 
птиц, оставить без помощи пострадавших 
беженцев? Именно исходя из этого, 
турецкий народ открыл свои двери для 
около 3  миллионов сирийцев.  Наш народ 
всегда безоговорочно принимал и 
поддерживал любые начинания 
правительства относительно наших 
братьев -  сирийцев.  Значительная часть 
средств из 26 миллиардов долларов, 
которые предназначены для сирийцев, 
была предоставлена гражданской 
инициативой».
«ЕС должен относиться к нам так, как 
мы того заслуживаем»  

Министр Кая: «Очень печально, что 
международное сообщество безразлично к   
трагедии сирийцев. Оказание помощи 
мигрантам должно быть  продиктовано не 
историческими и политическими 
рефлексами, а человечностью и совестью. 
К сожалению, наши отношения с ЕС не 
продвигаются так, как бы мы этого хотели. 
Продолжается политическая блокада. С 
другой стороны не завершены переговоры 
относительно безвизового режима и 
соглашения  о реадмиссии. Если я не 
ошибаюсь, даже одна треть средств в 
размере 3 миллиардов евро, которые были 
выделены для сирийских беженцев в 
Турции, не была до сих пор переведена. 
Я искренне надеюсь, что последний визит 
президента Эрдогана в Брюссель будет 
способствовать улучшению отношений 
между Турцией и ЕС. Сотрудничество в 
сфере Программы помощи в условном 
образовании сирийцев внесёт вклад в 
развитие этих отношений». 
  
«Мы расширяем сферу применения 
Программы помощи в условном 
образовании» 

Министр Кая отметила следующее: 
«Начиная с декабря прошлого года, 
успешно реализуется Программа по 
оказанию помощи в социальной 
сплочённости для сирийцев, которая 
является первым конкретным проектом и 
финансируется ЕС.  В рамках этой 
программы сотрудничают: ЕС, Всемирная 
продовольственная программа ООН, 
Организация Красного креста Турции  и 
Министерство по делам семьи и 
социальной политики Турции. В рамках 
этого наше министерство приняло заявки 
1 500 000 иностранцев и беженцев. Было 
роздано 110 000 карт и оказана помощь 
103 людям.  Мы расширяем сферу 
применения Программы помощи в 
условном образовании для того, чтобы 
обеспечить всем детям в стране надёжное 
и счастливое будущее и для того, чтобы 
способствовать социальной сплочённости.
Средства для данного проекта были 
обеспечены за счёт различных доноров, в 
первую очередь ЮНИСЕФ и Отделом 
гуманитарной помощи и гражданской 
защиты ЕС (ECHO). Благодаря этим 
средствам Организация Красного креста 
Турции , Министерство по делам семьи и 
социальной политики Турции  и 
Министерство народного образования 
Турции совместно осуществили 
Национальную программу помощи в 
условном образованииnı для сирийцев и 
других беженцев. 

В рамках данной программы планируется 
обеспечить получение образования детей-
беженцев из Сирии и других стран, 
начиная с начальных классов и заканчивая 
старшими классами. 

Обращаюсь ко всему миру: для того, 
чтобы мы смогли подготовить этих детей к 
будущему и предоставить им равные 
условия с их сверстниками и достойную 
жизнь, вы должны поддержать нас. 
Предоставив этим детям возможность 
получить образование, мы  решим многие 
социальные проблемы и выполним свой 
человеческий долг». 

СЕГОДНЯ В ИСТОРИИ
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Türkev�'nde, "Hak�kat Çağrısı: 
1915 Olaylarının Tar�h� 
Gerçekler�" başlığıyla 

düzenlenen panele tar�hç�ler, hukukçular, 
yazarlar, gazetec�ler, güvenl�k ve dış 
pol�t�ka uzmanları katıldı.
Türk�ye'n�n B�rleşm�ş M�lletler (BM) 
Da�m� Tems�lc�s� Büyükelç� Sedat Önal, 
İlet�ş�m Başkan Yardımcısı Doç. Dr. 
Çağatay Özdem�r, AFAD Deprem ve R�sk 
Azaltma Genel Müdürü Prof. Dr. Orhan 
Tatar'ın da katıldığı panel, Osmanlı 
İmparatorluğu dönem�nde yüzyıllarca 
barış �ç�nde yaşayan Ermen� toplumunun 
konumu, ayrılıkçı hareketler ve 1915 
olaylarını anlatan v�deo göster�m�yle 
başladı.
Cumhurbaşkanlığı İlet�ş�m Başkanı 
Fahrett�n Altun da panele v�deo mesaj 
gönderd�.

"Anlatının değ�şmes� gerek�yor"
Konuşmacılardan asker� tar�h profesörü 
Dr. Edward J. Er�ckson, �çer�kler�n k�mler 
tarafından üret�ld�ğ�ne çok d�kkat etmek 
gerekt�ğ�n� söyled�.
Ermen� lob�s�n�n dezenformasyonla bell� 
b�r anlatıyı kabul ett�rd�ğ�n� bel�rten 
Er�ckson, "1915 olayları, bu anlatılardan 
çok farklı. Türk�ye'n�n yen� b�r yaklaşımla 
anlatıyı değ�şt�rmes� gerek�yor. 
B�l�nmeyen gerçekler� gün yüzüne 
çıkarması gerek�yor." �fades�n� kullandı.
Er�ckson, bu dönemde �nşa ed�len 
çalışma kamplarını Ermen� lob�s�n�n 
"ölüm kampları" g�b� gösterd�ğ�n�, bu 
kampların �st�hdam �mkanı sağladığını, 
h�çb�r duvar ya da muhafızın 
bulunmadığı kamplara �nsanların 
çalışmak �ç�n �sted�ğ� g�b� g�r�p çıktığını 
anlattı.
Türk�ye'n�n b�r "b�lg� savaşıyla" karşı 
karşıya olduğuna �şaret eden Er�ckson, 
"Türk�ye'n�n b�r kampanyaya �ht�yacı var, 
asker� tar�hç�ler bu konuda yardımcı 
olab�l�r. Uzun vadel� hede�er�n 
bel�rlenmes� gerek�yor. Ancak gelecekte 
yapılacak araştırmalar mevcut l�teratüre 
yen� b�lg�ler katmalı." d�ye konuştu.

"İk� tarafın da h�kayes�n�n d�nlenmes� 
gerek�yor"
Cumhurbaşkanlığı Güvenl�k ve Dış 
Pol�t�kalar Kurulu Üyes� Prof. Dr. Nurş�n 
Ateşoğlu Güney, bu trajed� hakkında ad�l 
b�r gerçek �nşa ed�lmek �sten�yorsa �k� 
tarafın da h�kayes�n�n d�nlenmes� 

gerekt�ğ�n� d�le get�rd�.
Sadece Ermen� tarafının h�kayes�ne kulak 
ver�lmemes� gerekt�ğ�n�n altını ç�zen 
Güney, Türk�ye'n�n Osmanlı arş�vler�n� 
açtığını ve ortak tar�h kom�syonu 
kurulmasını önerd�ğ�n� ancak Ermen� 
tarafının bu öner�ler� kabul etmed�ğ�n� 
aktardı.
Güney, "Tek taraan gelen çarpıtılmış 
gerçekler, Türk ve Ermen� halkının daha 
�y� b�r ortamda b�r araya gelmes�n� 
engell�yor." ded�.
Türk�ye'de meydana gelen 6 Şubat 
depremler�n�n ardından Ermen�stan'ın 
destek tekl�finde bulunduğunu ve 30 yıl 
sonra sınırın açıldığını anımsatan Güney, 
"Burada küçük de olsa �l�şk�ler� 
düzeltmek, normalleşt�rmek �ç�n öneml� 
b�r fırsat penceres� var. Bunu 
kapatmamak gerek�yor." 
değerlend�rmes�nde bulundu.

"Gerçeklere dayalı uzlaşı çabaları s�yas� 
gündemler tarafından engellen�yor"
Avukat Günay Ev�nch, burs alarak 1915 
olaylarının tar�h� perspekt�fi hakkında 
eğ�t�m alma fırsatı olduğunu anlattı.
Ermen� lob�s�n�n ABD'de çok tara�ı b�r 
g�r�ş�m yürüttüğünü, bunlardan b�r�n�n 
kongre kararları olduğunu söyleyen 
Ev�nch, propagandalarını "tanımak, 
tazm�nat ve toprak" söylem� üzer�nden 
yürüttükler�n� aktardı.
Ev�nch, ABD Başkanı Joe B�den 
yönet�m�ne kadar başkanların "büyük 
felaket" �fades�n� kullandığını, B�den'ın 
�se "soykırım" �fades�ne yer verd�ğ�n�, 
Osmanlı yetk�l�ler�n� sorumlu tuttuğunu 
anımsattı.
ABD mahkemeler�n�n de Ermen� 
lob�s�n�n kullandığı d�ğer b�r alan 
olduğuna d�kkat� çeken Ev�nch, 
"Gerçeklere dayalı uzlaşı çabaları �se 
s�yas� gündemler tarafından 
engellen�yor." �fades�n� kullandı.

"ABD'de Hocal� Katl�amı �le �lg�l� tek 
b�r k�tap basıldı"
Gazetec� ve yazar Raoul Lowery 
Contreras, Azerbaycan, Bakü ve Karabağ 
Savaşı hakkında b�r yazı yazdığında 
saldırıya uğradığını söyled�.
Hocalı Katl�amı'nda sadece Ermen�ler�n 
değ�l Rus ordusunun da görev aldığını 
d�le get�ren Contreras, "Araştırmalar, 
gözler�m� çok daha fazlasını görmeme 
fırsat tanıdı. Küçük bebekler�n sırf 

Azerbaycanlı olduğu �ç�n öldürülmes� 
ben� çok s�n�rlend�r�yor." ded�.
Contreras, Hocalı Katl�amı'yla �lg�l� 
ABD'de tek b�r k�tap basıldığını, 
kend�s�n�n de bunun yazarı olduğunu, 
bunun üzücü olduğunu ancak küçük 
adımlarla da olsa duyarlılığın bu şek�lde 
artırılacağını kaydett�.

"Gerçeğ� araştırmaktan h�çb�r zaman 
vazgeçmemel�y�z"
Cumhurbaşkanlığı Güvenl�k ve Dış 
Pol�t�kalar Kurulu üyes� Prof. Dr. Çağrı 
Erhan da panele tar�hç� kapas�tes�yle 
katıldığını, �k� tarafın da arş�v 
dokümanlarını kullanarak 
araştırmalarına devam etmes� gerekt�ğ�n� 
vurguladı.
"Tar�hç�ler olarak gerçeğ� araştırmaktan 
h�çb�r zaman vazgeçmemel�y�z" d�yen 
Erhan, tar�h�n s�yas� b�r araç olarak 
kullanıldığında çarpıtılmış ve yalan 
belgeler�n gündeme geld�ğ�n� söyled�.
Ermen� lob�s�n�n Yahud� soykırımıyla 
1915 olayları arasında paralell�k kurmaya 
eğ�l�ml� olduğunu anımsatan Erhan, bu 
bağlamda sahte ve yanlış belge, h�kayelere 
başvurulduğunu �fade ett�.
Erhan, "Tar�h�, yalan yanlış belgelerle 
tekrar yazmaya çalışmak ve 
şek�llend�rmek uluslar arasında 
hoşgörüsüzlük ve husumete yol açıyor." 
d�ye konuştu.
Bu konunun tar�hç�lere bırakılması 
gerekt�ğ�n� ancak c�dd� anlamda 
"s�yas�leşt�r�ld�ğ�n�" bel�rten Erhan, 

s�yasetç�ler�n de kend� alanlarında 
faal�yet göstermeye devam etmes� 
gerekt�ğ�ne �şaret ett�.

"Tar�h b�z�m yanımızda"
Kapanış konuşmasını yapan Büyükelç� 
Önal da konuyu b�rçok tarafıyla ele alan 
katılımcılara teşekkürler�n� �lett�.

Kend�s�n�n de bu konuyla �lg�l� çalışmalar 
yürüttüğünü b�ld�ren Önal, "Her alanda, 
Ermen� �dd�alarıyla mücadele etmek �ç�n 
çaba sarf etmeye devam etmel�y�z. 
Araştırma yapma ve kend�m�z� anlatma 
konusunda daha fazla adım atmalıyız. 
Bunu ulusal gücün tüm kes�mler�yle 
b�rl�kte yürütmel�y�z. Tar�h b�z�m 
yanımızda, utanacağımız h�çb�r şey yok." 
değerlend�rmes�nde bulundu.
Önal, Ermen� d�asporası �ç�n 1915 
olaylarının "k�ml�kler�n�n b�r parçası" 
hal�ne geld�ğ�ne d�kkat� çekerek, 
"Ermen�stan'ın refah �ç�nde yaşayab�lmes� 
�ç�n bölges�ndek� ülkelerle barış �nşa 
etmes� gerek�yor." �fades�n� kullandı.
Geleceğe odaklanarak ortak geçm�şe 
�l�şk�n gerçekler� mantık çerçeves�nde ele 
almak gerekt�ğ�ne �şaret eden Önal, 
"Türk�ye'n�n ortak tar�h� kom�syon g�b� 
öner�ler� oldu. Meseley� tar�h� 
perspekt�fiyle ele almamız gerekt�ğ�n� ve 
Türk�ye'ye h�çb�r şey�n 
dayatılamayacağını bel�rtmek �ster�m." 
ded�.

Kaynak:AA

Cumhurbaşkanlığı İlet�ş�m Başkanlığı, 
New York'ta "1915 Olayları" panel� düzenled�

Cumhurbaşkanlığı İlet�ş�m Başkanlığınca 
New York'ta düzenlenen panelde, 1915 
olaylarının tar�h� gerçekler� ve uluslararası 
hukuk ışığında Türk�ye'n�n tar�hsel tezler� ele 
alındı.
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В панельной дискуссии «Призыв к 
истине: исторические факты 
событий 1915 года» приняли 

участие историки, юристы, писатели, 
журналисты, эксперты в области 
безопасности и внешней политики.
Панельная дискуссия, в которой также 
приняли участие посол Седат Онал, 
постоянный представитель Турции при 
Организации Объединенных Наций 
(ООН), доцент д-р Чагатай Оздемир, 
вице-президент по коммуникациям, 
проф. д-р Орхан Татар, генеральный 
директор AFAD по землетрясению и 
снижению риска, началась с видеопоказа о 
позиции армянской общины, которая 
веками жила в мире во времена 
Османской империи, сепаратистских 
движений и событий 1915 года.
Директор по связям с общественностью 
президента Фахреттин Алтун также 
направил видеообращение к панели.

"Повествование должно измениться"
Среди выступающих - доктор военных 
наук, профессор истории. Эдвард Дж. 
Эриксон сказал, что необходимо уделять 
пристальное внимание тому, кто 
производит контент.
Заявив, что армянское лобби приняло 
определенное повествование с помощью 
дезинформации, Эриксон сказал: 
"События 1915 года сильно отличаются от 

этих повествований. Турции необходимо 
изменить повествование с помощью 
нового подхода. Он должен раскрыть 
неизвестные факты."
Эриксон объяснил, что трудовые лагеря, 
построенные в этот период, изображались 
армянским лобби как «лагеря смерти», что 
эти лагеря предоставляли возможности 
для трудоустройства, и что люди входили 
и выходили из лагерей, где не было стен 
или охраны, поскольку они хотели 
работать.
Указывая на то, что Турция столкнулась с 
«информационной войной», Эриксон 
сказал: «Турции нужна кампания, 
военные историки могут помочь в этом. 
Необходимо ставить долгосрочные цели. 
Тем не менее, будущие исследования 
должны добавить новую информацию к 
существующей литературе».

«История обеих сторон должна быть 
услышана»
Профессор д-р Нуршин Атешоглу Гюней, 
член Президентского совета по 
безопасности и внешней политике, сказал, 
что для того, чтобы построить 
справедливую правду об этой трагедии, 
следует прислушаться к историям обеих 
сторон.
Подчеркнув, что не следует слушать 
только историю армянской стороны, 
Гюней сказал, что Турция открыла 

османские архивы и предложила создать 
совместную историческую комиссию, но 
армянская сторона не приняла эти 
предложения.
«Искаженные факты, исходящие с одной 
стороны, мешают турецкому и 
армянскому народам объединиться в 
лучших условиях», - сказал Гюней.
Напомнив, что Армения предложила 
поддержку после землетрясений 6 
февраля в Турции и что граница была 
открыта спустя 30 лет, Гюней сказал: 
«Здесь есть важное окно возможностей 
для нормализации отношений, хотя и 
небольшое. Мы не должны закрывать 
это.”

«Усилиям по примирению, основанным 
на фактах, препятствуют политические 
программы»
Адвокат Гюнай Эвинч сказал, что, 
получив стипендию, он получил 
возможность получить образование об 
исторической перспективе событий 1915 
года.
Заявив, что армянское лобби 
осуществляет в США многостороннюю 
инициативу, одним из которых являются 
решения конгресса, Эвинч заявил, что они 
осуществляют свою пропаганду через 
дискурс «признания, компенсации и 
земли».
Эвинч напомнил, что до администрации 
президента США Джо Байдена 
президенты использовали 
словосочетание «великая катастрофа», в 
то время как Байден включил 
словосочетание «геноцид» и возложил 
ответственность на османские власти.
Указывая на то, что суды США являются 
еще одной областью, используемой 
армянским лобби, Эвинч сказал: «Усилия 
по примирению, основанные на фактах, 
блокируются политическими повестками 
дня».

«В США издана единственная книга о 
Ходжалинской резне»
Журналист и писатель Рауль Лоури 
Контрерас заявил, что на него напали, 
когда он написал статью об 
Азербайджане, Баку и карабахской войне.
Заявив, что не только армяне, но и 
российская армия принимали участие в 
Ходжалинской резне, Контрерас сказал: 
«Исследования позволили мне видеть 
гораздо больше, чем мои глаза. Меня 
очень злит то, что маленьких детей 
убивают только потому, что они 
азербайджанцы».

Контрерас отметил, что в США издана 
только одна книга о Ходжалинской резне, 
автором которой является он.

«Мы никогда не должны прекращать 
искать истину»
Член Комитета по безопасности и 
внешней политике при Президенте РФ, 
проф. Др. Чагры Эрхан также подчеркнул, 
что он участвовал в дискуссии в качестве 
историков и что обе стороны должны 
продолжать свои исследования, используя 
архивные документы.
Эрхан сказал: «Как историки, мы никогда 
не должны прекращать поиск истины», и 
добавил, что, когда история используется 
в качестве политического инструмента, на 
первый план выходят искаженные и 
ложные документы.
Напомнив, что армянское лобби склонно 
проводить параллели между Холокостом 
и событиями 1915 года, Эрхан сказал, что 
в данном контексте использовались 
поддельные и фальшивые документы и 
истории.
«Попытки переписать и сформировать 
историю с помощью фальшивых 
документов приводят к нетерпимости и 
враждебности между народами», - сказал 
Эрхан.
Заявив, что этот вопрос должен быть 
оставлен историкам, но он был серьезно 
«политизирован», Эрхан указал, что 
политики должны продолжать 
действовать в своих областях.

«История на нашей стороне»
Посол Онал, выступивший с 
заключительной речью, поблагодарил 
участников, которые обсудили этот 
вопрос с разных сторон.
Отметив, что он также работает над этим 
вопросом, Онал сказал: «Мы должны 
продолжать прилагать усилия для борьбы 
с армянскими обвинениями во всех 
областях. Нам нужно предпринять 
больше шагов в проведении исследований 
и объяснении себя. Мы должны сделать 
это вместе со всеми секторами 
национальной власти. История на нашей 
стороне, нам нечего стыдиться».
Отметив, что события 1915 года стали 
«частью их идентичности» для армянской 
диаспоры, Онал сказал: «Для того, чтобы 
Армения жила в процветании, ей 
необходимо построить мир со странами 
своего региона».

Указав на то, что необходимо иметь дело с 
реалиями общего прошлого в рамках 
логики, сосредоточив внимание на 
будущем, Онал сказал: «Турция внесла 
такие предложения, как совместная 
историческая комиссия. Я хотел бы 
заявить, что мы должны подходить к 
вопросу с исторической точки зрения и 
что Турции ничего нельзя навязывать».
Источник:AA

Президентское управление по связям
с общественностью организовало в
Нью-Йорке панельную дискуссию на 
тему  «События 1915 года»
На круглом столе, организованном 
Управлением президентских 
коммуникаций в Нью-Йорке, обсуждались 
исторические факты событий 1915 года и 
исторические тезисы Турции в свете 
международного права.
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Merkez bankalarının tar�h�ndek� 
en agres�f para pol�t�kası 
sıkılaştırmasına ve enerj� 

fiyatlarındak� düşüşe rağmen b�r türlü 
toparlanamayan “�natçı en�asyon” sorun 
olmayı sürdürüyor.
Kov�d-19 salgını sonrası tedar�k z�nc�r�ndek� 
sorunların hafi�eyerek sürmes� ve Rusya-
Ukrayna savaşının etk�s�yle başta gıda, emt�a, 
enerj� ve d�ğer temel �ht�yaç maddeler�n�n 
fiyatları b�rçok Avrupa ülkes�nde yüksek 
seyr�n� koruyor.
Uzun yıllar çok düşük en�asyon oranlarının 
ardından yüksek �natçı en�asyon, Avrupa 
ekonom�ler�nde �nsanların yaşam mal�yet�n� 
her geçen gün artırıyor.
Özell�kle düşük ve orta gel�rl�ler çok yüksek 
gıda fiyatlarıyla karşı karşıya. Çalışanlar 
yüksek en�asyon karşısında ücret artışı 
taleb�nde bulunuyor.
Enerj� fiyatları, geçen yılın sonunda avro para 
b�r�m�n� kullanan 19 ülkede en�asyonu yüzde 
10'nun üzer�nde rekor sev�yeye çıkarırken, 
yaşam mal�yet� kr�z� kıtanın tüm ülkeler�nde 
�şç�lere zarar ver�yor.
Avrupa'da send�kalar en�asyon üzer�nde 
ücret artışları talep ederken, �nsanların �ht�yaç 
duydukları şeyler� satın almalarının 
zorlaşması sokağa çıkmaktan başka çare 
bırakmıyor.
Avrupalılar, Rusya-Ukrayna savaşı neden�yle 
enerj� faturaları ve gıda fiyatlarının 
yükseld�ğ�n� görürken, ücret artışları veya �y� 
çalışma koşulları taleb�yle grevler, Rusya-
Ukrayna savaşının ardından ağırlaşan yüksek 
en�asyona tepk� olarak gerçekleş�yor.
Hükümetler artan gıda ve enerj� fiyatlarıyla 
d�ğer mal�yetler�n vatandaşlara etk�s�n� 
hafi�etmek amacıyla yen� önlemler almaya 
devam etmes�ne rağmen, �şç�ler�n yüksek 
en�asyona karşı yüksek ücret talepler� devam 
ed�yor.
Avrupa Merkez Bankası (ECB) 1970'lerde 
yaşananlara benzer b�r ücret-fiyat sarmalının 
gel�şeceğ� yönünde end�şeler taşıyor. F�yatlar 
yükselerek çalışanları daha yüksek ücret talep 
etmeye zorlarken, ş�rketler� karlarını korumak 
�ç�n fiyatları yükseltmeye zorluyor ve bu da 
daha da fazla en�asyona neden oluyor.

Grevler seyahatler� etk�l�yor
Haval�manlarında küresel olarak yolcu sayıları 
Yen� t�p koronav�rüs (Kov�d-19) salgını önces� 
sev�yelere dönmeye başlarken, Avrupa'dak� 
grevler�n yaz tat�l� dönem�ne kadar kaosa 
neden olab�leceğ� bel�rt�l�yor.
Geçen yıldan bu yana yen� t�p koronav�rüs 
(Kov�d-19) salgınının etk�ler�n�n azalmasıyla 
�nsanlar seyahat etmeye yen�den başlarken, 
Avrupa haval�manlarında yaşanan personel 
eks�kl�ğ� b�nlerce uçuşun �ptal ed�lmes�yle yaz 

tat�l� dönem�nde kaosa neden olmuştu. Hava 
yolu sektöründe personel sıkıntısı yaşanan 
ülkelerde, seyahatler g�derek "�şkence" hal�ne 
dönüşmüştü.

Almanya'da grev dalgası
Almanya'da yüksek en�asyona karşı 
çalışanların artan yaşam mal�yet�n� 
dengelemek �ç�n yüksek ücret talep etmes� 
neden�yle bu yıl grev dalgasının yayılması 
d�kkat� çek�yor
Almanya'nın Hamburg, Köln/Bonn ve 
Düsseldorf haval�mlarındak� güvenl�k 
personel�n�n 20 N�san'da başlayan 48 saatl�k 
uyarı grev�, uçak seferler�n�n büyük 
bölümünü durma noktasına get�r�rken, 
uçuşların �ptal ed�lmes� 100 b�nden fazla 
yolcuyu etk�l�yor.
B�rleşm�ş H�zmet Sektörü Send�kası (Ver.d�) 
Stuttgart havaalanındak� güvenl�k görevl�ler�n� 
bugün �ş bırakmaya çağırdı.
Alman Maden K�mya ve Enerj� İş Send�kası 
(IG BCE) �le Ver.d�, yüksek en�asyona karşı 
enerj� alanındak� özel sektör çalışanlarını 20 
N�san'da 1 günlük toplu uyarı grev�ne 
çağırmıştı.
Almanya'nın Dem�ryolu Çalışanları Send�kası 
(EVG) �şveren Alman dem�r yolu ş�rket� 
Deutsche Bahn'ı (DB) daha �y� ücrete 
zorlamak �ç�n dem�r yolu çalışanlarını 21 
N�san'da 8 saatl�k toplu uyarı grev�ne g�tmeye 
çağırdı.

Almanya'da k�tlesel uyarı grevler�n�n eşl�k 
ett�ğ� kamuda ücret artışlarına �l�şk�n 
yürütülen müzakereler�n üçüncü turunda da 
anlaşma sağlanamamasının ardından, tara�ar 
tahk�me g�tt� ve ş�md� arabulucular ücret 
artışlarına �l�şk�n çözüm arıyor.
Öte yandan, Ver.d� ve Almanya'nın 
Dem�ryolu Çalışanları Send�kası'nın (EVG) 
27 Mart'ta ulaştırma sektöründe öncülük 
ett�ğ� 24 saatl�k uyarı grev�nde uçak, tren ve 
otobüs seferler�n�n büyük bölümünü durma 
noktasına gelerek ülkede ulaşımı felç etm�şt�
.
İspanya'da geç�m sıkıntısıyla başlayan 
grevler
İspanya'da yüksek en�asyon kaynaklı geç�m 
sıkıntısının artmasıyla başlayan grevler en çok 

sağlık, adl�ye ve ulaştırma sektörler�nde etk�l� 
oluyor. Ülkede maaş artışı taleb�yle �lk olarak 
sağlık çalışanları meydanlara �nd�.
Başta Madr�d olmak üzere Endülüs, Gal�sya, 
Katalonya, Bask g�b� b�rçok özerk yönet�mde 
doktorların yaptıkları grevler�n bazıları 
sonuçlanırken, bazıları �se halen devam 
ed�yor.
Madr�d'de kasım 2022'den �t�baren bel�rl� 
saatlerde �ş bırakan doktorlar, mart ayı 
ortasında özerk yönet�mle vardıkları 
anlaşmayla maaşlarında 450 �le 950 arasında 
değ�şen zam alarak grev� sonlandırdı.
Benzer sorunlarla adl�ye çalışanları da greve 
g�derken, mahkeme kat�pler�n�n 24 Ocak-27 
Mart arasındak� grev�, yapılan ortalama 600 
avroluk zamla sona erd�. Adl�ye memurları da 
kat�pler g�b� maaş zammı taleb�yle 17 
N�san'da süres�z greve başladı.
Grevler ayrıca hava yolu, dem�r yolu ve kara 
yolu taşımacılığında da görülüyor. Gal�sya 
bölges� �le Zaragoza ve Al�cante g�b� bazı 
şeh�rlerde otobüs şoförler� farklı günlerde �ş 
bırakacaklarını açıkladı.
Son olarak A�r Europa hava yolu ş�rket�n�n 
p�lotları maaş artışı talepler�n�n 
karşılanmaması gerekçes�yle 1-4 Mayıs'ta 
greve g�tme kararı aldı.

Portek�z
İber Yarımadası'nın d�ğer ülkes� Portek�z'de 
maaş artışı talepler� en çok eğ�t�m, sağlık ve 
ulaştırma sektörler�ndek� kamu çalışanlarında 
görülüyor. Ülkede öğretmenler, sağlık 
çalışanları ve dem�r yolu �şç�ler� son 3-4 aydır 
sıklıkla greve g�derek, düzenled�kler� 
göster�lerle sesler�n� duyurmaya çalışıyor.
Sol hükümet, 2023 yılında devlet 
memurlarının maaşlarını aylık 52 avro artışla 
(yüzde 3,6) brüt 2 b�n 600 avroya kadar 
yükselt�p, asgar� ücrete yüzde 8 zam yapsa da 
send�kalar en�asyonun yüzde 8,4'lere çıktığını 
kaydederek, protestolarına devam ed�yor.

İng�ltere
Son 41 yılın en yüksek en�asyon oranlarıyla 
karşı karşıya olan İng�ltere'de geçen senen�n 
�k�nc� yarısıyla b�rl�kte grevler �le zam 
talepler�n�n d�le get�r�ld�ğ� protestolarda da 
artış yaşanıyor.
Hükümet�n tekl�f ett�ğ� maaş oranlarını, özlük 
haklarını ve çalışma koşullarını protesto eden 
b�rçok sektörden kamu ve özel sektör 
çalışanlarının öncel�kl� taleb�, tekl�f ed�len 
zammın yüzde 10'u aşan en�asyonun 
üzer�nde olması.
İş bırakma eylem�ne katılanlar arasında 
prat�syen hek�mler, hemş�reler, öğretmenler, 
otobüs şoförler�, l�man �şç�ler�, gazetec�ler, 
kamu personeller�, ceza avukatları, dem�r 
yolu, haval�manı, ün�vers�te, havacılık ve posta 
serv�s� çalışanları başta olmak üzere, çok 
çeş�tl� meslek grupları yer alıyor.
Özell�kle şubat ve mart ayında �k� büyük 
grevle b�rçok sektörün �ş bıraktığı ülkede 
dem�ryolu çalışanlarının martta 4 gün �ş 
bırakması ülkede yıllardır görülmem�ş b�r 
ulaşım kaosuna neden oldu.
Grevden hastaların etk�lenmemes� �ç�n 
nöbetleşe greve çıkan yaklaşık 300 b�n 
hemş�re �le 70 b�n prat�syen hek�m�n aks�ne 
sayısı b�nlerle �fade ed�lmes�ne rağmen k�l�t 
b�r sektör olan pasaport ofis� çalışanlarının 
grevler� b�rçok seyahat planının aksamasına 
neden oldu.
Öte yandan, İng�ltere'de Kamu ve T�car� 
H�zmetler� Send�kası (PCS), Londra 
Heathrow Haval�manı'nda güvenl�k 
personel�n�n mayısta 8 gün daha greve 
g�deceğ�n� duyurdu.
PCS, ayrıca Londra, L�verpool ve Glasgow 
dah�l olmak üzere İng�ltere'n�n çoğu 
haval�manlarında pasaport kontrol 
personel�n�n 3 N�san'dan 5 Mayıs'a kadar grev 
g�deceğ�n� açıkladı. Haval�manlarında sınır 
Gücü personel�n�n de 28 N�san'da greve 
g�tmes� beklen�yor.
KAYNAK:AA

Avrupa'da 
alışılmışın 
dışındak� 
en�asyon 
grev 
dalgasını 
gen�şlett�

Avrupa'da alışılmışın 
dışındak� yüksek 
en�asyonla b�rl�kte 
�şç�ler�n artan yaşam 
mal�yet�n� dengelemek 
�ç�n daha yüksek ücret 
talep etmes� neden�yle 
son aylarda grev 
dalgasının yayılması 
d�kkat� çek�yor.
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Берлин
Несмотря на самое агрессивное ужесточение 
денежно-кредитной политики в истории 
центробанков и падение цен на 
энергоносители, «упорная инфляция», 
которая так и не восстановилась, остается 
проблемой.
В связи с ослаблением проблем с цепочками 
поставок после вспышки Covid-19 и 
последствиями российско-украинской войны 
цены на продукты питания, товары, 
энергоносители и другие предметы первой 
необходимости остаются высокими во 
многих европейских странах.
После многих лет очень низких темпов 
инфляции высокая упрямая инфляция день 
ото дня увеличивает стоимость жизни людей 
в европейских экономиках.
В частности, лица с низким и средним 
уровнем дохода сталкиваются с очень 
высокими ценами на продовольствие. 
Работники требуют повышения заработной 
платы в условиях высокой инфляции.
Цены на энергоносители подтолкнули 
инфляцию к рекордно высокому уровню 
более 10 процентов в 19 странах, которые 
использовали валюту евро в конце прошлого 
года, в то время как кризис стоимости жизни 
наносит ущерб работникам во всех странах 
континента.
В Европе, в то время как профсоюзы требуют 
повышения заработной платы выше 
инфляции, трудности с тем, чтобы заставить 
людей покупать то, что им нужно, не 
оставляют им иного выбора, кроме как выйти 
на улицы.
В то время как европейцы видят рост счетов 
за электроэнергию и цены на продукты 
питания из-за российско-украинской войны, 
забастовки с требованием повышения 
заработной платы или улучшения условий 
труда являются ответом на высокую 
инфляцию, усугубившуюся после российско-
украинской войны.
Несмотря на то, что правительства 
продолжают вводить новые меры для 
смягчения воздействия на граждан роста цен 
на продовольствие и энергоносители и других 
расходов, требования работников о высокой 
заработной плате на фоне высокой инфляции 
сохраняются.
Европейский центральный банк (ЕЦБ) 
обеспокоен тем, что будет развиваться 
спираль заработной платы и цен, аналогичная 
той, что наблюдалась в 1970-х годах. Цены 
растут, вынуждая сотрудников требовать 
повышения заработной платы, в то время как 
компании вынуждены повышать цены, чтобы 
защитить свою прибыль, что приводит к еще 
большей инфляции.

Забастовки влияют на путешествия
По мере того, как количество пассажиров во 
всем мире в аэропортах начинает 
возвращаться к допандемическому уровню 
нового коронавируса (Covid-19), забастовки в 
Европе могут вызвать хаос до периода летних 
отпусков.
С прошлого года люди возобновили поездки, 

поскольку последствия вспышки нового 
коронавируса (Covid-19) ослабли, в то время 
как нехватка персонала в европейских 
аэропортах вызвала хаос в период летних 
отпусков, когда тысячи рейсов были 
отменены. В странах, где ощущается нехватка 
персонала в авиационном секторе, поездки 
все чаще становятся «пыткой».

Волна забастовок в Германии
Примечательно, что волна забастовок 
распространилась в этом году, поскольку 
рабочие в Германии требуют высокой 
заработной платы, чтобы компенсировать 
рост стоимости жизни на фоне высокой 
инфляции
48-часовая предупредительная забастовка 
сотрудников службы безопасности в 
аэропортах Гамбурга, Кельна/Бонна и 
Дюссельдорфа, начавшаяся 20 апреля, 
привела к остановке большинства рейсов, а 
отмена рейсов затронула более 100 000 
пассажиров.
Объединенный профсоюз работников сферы 
услуг (Ver.di) призвал охранников аэропорта 
Штутгарта сегодня прекратить работу.

Немецкий профсоюз работников 
горнодобывающей, химической и 
энергетической промышленности (IG BCE) и 
Ver.di призвали работников частного сектора 
в энергетическом секторе к 1-дневной 
коллективной предупредительной забастовке 
20 апреля против высокой инфляции.
Профсоюз железнодорожников Германии 
(EVG) призвал железнодорожников провести 
8-часовую массовую предупредительную 
забастовку 21 апреля, чтобы добиться 
повышения заработной платы для 
работодателя, немецкой железнодорожной 
компании Deutsche Bahn (DB).
Не сумев достичь соглашения в третьем 
раунде переговоров о повышении заработной 
платы в государственном секторе, 
сопровождавшемся массовыми 
предупредительными забастовками в 
Германии, стороны обратились в арбитраж, и 
теперь посредники ищут решение вопроса о 
повышении заработной платы.
Между тем, 24-часовая предупредительная 
забастовка, инициированная Ver.di и 
профсоюзом железнодорожников Германии 
(EVG) в транспортном секторе 27 марта, 
привела к остановке большинства 
авиационных, железнодорожных и 
автобусных перевозок, парализовав 
транспорт в стране.

Забастовки, начавшиеся в Испании из-за 
отсутствия средств к существованию
Забастовки, которые начались с увеличения 
проблем со средствами к существованию, 
вызванных высокой инфляцией в Испании, 
наиболее эффективны в секторах 
здравоохранения, судебной системы и 
транспорта. Медработники первыми вышли 
на площади, чтобы потребовать повышения 
зарплат в стране.
Некоторые из забастовок, проведенных 

врачами во многих автономных 
администрациях, таких как Мадрид, 
Андалусия, Галисия, Каталония и Страна 
Басков, были завершены, в то время как 
другие все еще продолжаются.
В Мадриде врачи, которые перестали 
работать в определенные часы с ноября 2022 
года, завершили забастовку, получив 
повышение заработной платы в размере от 
450 до 950 в середине марта по соглашению с 
автономной администрацией.
В то время как работники суда бастовали с 
аналогичными проблемами, забастовка 
судебных секретарей с 24 января по 27 марта 
закончилась средней прибавкой в 6  00 евро. 
Судебные чиновники, как и секретари, 17 
апреля объявили бессрочную забастовку, 
требуя повышения зарплаты.
Забастовки наблюдаются также на 
воздушном, железнодорожном и 
автомобильном транспорте. В регионе 
Галисия и в некоторых городах, таких как 
Сарагоса и Аликанте, водители автобусов 
объявили, что уходят с работы в разные дни.
Наконец, пилоты авиакомпании Air Europa 
решили объявить забастовку с 1 по 4 мая на 
том основании, что их требования о 
повышении зарплаты не были выполнены.

Португалия
В Португалии, другой стране Пиренейского 
полуострова, требования о повышении 
заработной платы в основном встречаются 
среди государственных служащих в сфере 
образования, здравоохранения и транспорта. 
Учителя, медицинские работники и 
железнодорожники в стране бастуют 
последние 3-4 месяца, пытаясь заявить о себе 
с помощью организованных ими 
демонстраций.
Несмотря на то, что левое правительство 
увеличило зарплаты госслужащим на 52 евро 
(3,6%) до 2 тысяч 600 евро брутто и 
увеличило минимальную заработную плату 
на 8 процентов в 2023 году, профсоюзы 
продолжают свои протесты, отмечая, что 
инфляция выросла до 8,4 процента.

Англия
В Великобритании, которая столкнулась с 
самыми высокими темпами инфляции за 
последний 41 год, во второй половине 
прошлого года участились протесты, в ходе 
которых озвучивались забастовки и 
требования повышения зарплаты.
Основное требование государственных 
служащих из многих секторов, которые 
протестуют против ставок заработной платы, 
прав работников и условий труда, 
предлагаемых правительством, заключается в 
том, чтобы предлагаемое повышение было 
выше инфляции, превышающей 10 
процентов.
В акции декоммунизации участвуют самые 
разные профессиональные группы, в том 
числе врачи общей практики, медсестры, 
учителя, водители автобусов, докеры, 
журналисты, государственный персонал, 
адвокаты по уголовным делам, работники 

железных дорог, аэропортов, университетов, 
авиации и почтовой службы.
Особенно в стране, где многие отрасли 
прекратили работу из-за двух крупных 
забастовок в феврале и марте, тот факт, что 
железнодорожные служащие прекратили 
работу на 4 дня в марте, вызвал 
транспортный хаос, которого не было в 
стране годами.
В отличие от примерно 300 000 медсестер и 70 
000 врачей общей практики, которые 
объявили забастовку, чтобы предотвратить 
воздействие забастовки на пациентов, 
забастовки сотрудников паспортных столов, 
ключевого сектора, хотя их число выражалось 
в тысячах, привели к срыву многих планов 
поездок.
С другой стороны, в Великобритании Союз 
государственных и коммерческих служб 
(PCS) объявил, что сотрудники службы 
безопасности лондонского аэропорта Хитроу 
будут бастовать еще 8 дней в мае.
PCS также объявила, что сотрудники 
паспортного контроля в большинстве 
аэропортов Великобритании, включая 
Лондон, Ливерпуль и Глазго, будут бастовать с 
3 апреля по 5 мая. Ожидается, что 
сотрудники пограничных войск в аэропортах 
также начнут забастовку 28 апреля.

ИСТОЧНИК:AA

Неортодоксальная 
инфляция в Европе 
усилила волну забастовок
Стоит отметить, что в последние месяцы 
волна забастовок распространилась, 
поскольку рабочие требуют более высокой 
заработной платы, чтобы компенсировать 
рост стоимости жизни в сочетании с 
неортодоксально высокой инфляцией в Европе.
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Sedat, 1915 olaylarını "soykırım" olarak 
tanımlayan Ermen� delegasyonuna "Ermen� 
delegasyonunun asılsız �dd�alarını 
redded�yorum. Herkese Türk�ye'n�n bölgesel 
barış ve �şb�rl�ğ� g�r�ş�mler�n� d�kkate almaları 
çağrısında bulunuyorum" yanıtını verd�.

Постоянный представитель
Турции при ООН Онал: 
Я категорически отвергаю 
необоснованные претензии 
армянской делегации
Сeдат сказал армянской делегации, которая назвала 
события 1915 года «геноцидом»: «Я отвергаю 
необоснованные утверждения армянской делегации. 
Я призываю всех рассмотреть инициативы Турции 
по региональному миру и сотрудничеству».

Постоянный представитель Турции 
при Организации Объединенных 
Наций (ООН) посол Седат Онал 

выступил на заседании Совета 
Безопасности ООН под председательством 
России, посвященном многосторонности и 
защите Устава ООН в соответствии с 
международным правом.
Онал заявил, что региональные кризисы 
продолжаются, война в Украине идет уже 
второй год, негативные последствия 
изменения климата и сбоев в цепочках 
поставок ощущаются на глобальном 
уровне.
Посол Онал подчеркнул, что 
трансграничные угрозы, такие как 
терроризм, незаконный оборот наркотиков 
и нелегальная миграция, по-прежнему 
являются серьезной проблемой.
Отметив, что экономическая зависимость 
не всегда приносит мир и стабильность, 
Онал сказал, что «разочарование» 
глобализацией оказывает негативное 
влияние на многосторонность.
«Однако взаимосвязанный характер 
глобальных вызовов увеличивает 
потребность в более активном 
международном взаимодействии и 
сотрудничестве. Многосторонность 
становится необходимостью, а не 
вариантом», — сказал он.
Указывая на то, что ни одна страна не 
может эффективно бороться с этими 
трансграничными и взаимосвязанными 
угрозами в одиночку, посол Онал сказал: 
«Изоляция или односторонность не могут 
быть применены к концепциям прошлого и 
вызовам 21-го века. Мультилатерализм, 
несмотря на некоторые противоположные 
взгляды, не угрожает суверенитету, он 
помогает эффективно защищать 
национальные интересы во 
взаимозависимом мире».
Онал заявил, что многосторонность имеет 
положительные результаты на общее благо 
человечества, и перечислил такие примеры, 
как Черноморская зерновая инициатива, 
Повестка дня в области устойчивого 

развития на период до 2030 года и 
Парижское соглашение по климату.

«Мы воочию убедились в влиянии 
многосторонности на последствия 
землетрясений»
Посол Онал продолжил свое выступление 
следующим образом:
«После разрушительных землетрясений в 
Турции мы воочию убедились в влиянии 
многосторонности на реагирование на 
стихийные бедствия и гуманитарную 
помощь в рамках международного 
сотрудничества. Поэтому необходимо 
уделять приоритетное внимание мирному 
урегулированию конфликтов посредством 
конструктивного взаимодействия и 
творческой дипломатии».
Отметив, что успех многосторонности 
зависит от эффективности основных 
институтов, Онал отметил, что нынешние 
многосторонние институты «далеки от 
совершенства».
Онал сказал, что ООН является 
«воплощением» многосторонности, но 
иногда «парализована» в те моменты, когда 
вопросы глобального мира и безопасности 
необходимы больше всего.

Указывая на важность необходимости того, 
чтобы ООН была более демократичной, 
прозрачной, инклюзивной и 
представительной, Онал заявил, что все 
государства-члены, особенно постоянные 
члены Совета Безопасности, должны 
соблюдать положения Устава ООН.
Посол Онал подчеркнул, что в соответствии 
с подлинной многосторонностью всем 
государствам-членам, независимо от их 
силы и размера, должны быть 
предоставлены равные возможности для 
выражения своих взглядов и ожиданий.
Отметив, что Генеральная Ассамблея ООН, 
таким образом, является наиболее 
демократичным и представительным 
органом ООН, Онал сказал, что они 
поддерживают процесс, проводимый для 
возрождения Генеральной Ассамблеи.

 «Категорически отвергаю 
необоснованные претензии армянской 
делегации»
Посол Онал ответил армянской делегации, 
которая определила события 1915 года как 
«геноцид», следующим образом:
«Я категорически отвергаю необоснованные 
претензии армянской делегации. Я 
призываю всех, кто обеспокоен событиями 
1915 года, рассмотреть предложение Турции 
о создании Совместной исторической 
комиссии и инициативы по региональному 
миру и сотрудничеству вместо того, чтобы 
черпать вражду из истории».

ИСТОЧНИК:AA

Türk�ye'n�n BM Da�m� Tems�lc�s� 
Önal: Ermen� delegasyonunun
asılsız �dd�alarını kategor�k olarak 
redded�yorum

Türkiye'nin Birleşmiş Milletler (BM) 
Daimi Temsilcisi Büyükelçi Sedat 
Önal, BM Güvenlik Konseyi'nde 

Rusya'nın başkanlığında çok tara�ılık ve BM 
Şartı'nın uluslararası hukuk uyarınca 
korunmasına ilişkin oturumda konuştu.
Önal, bölgesel krizlerin sürdüğünü, 
Ukrayna'da savaşın ikinci yılına girdiğini, 
iklim değişikliğinin olumsuz etkilerinin ve 
tedarik zincirlerindeki aksamaların küresel 
düzeyde hissedildiğini ifade etti.
Büyükelçi Önal, terör, uyuşturucu 
kaçakçılığı ve yasa dışı göç gibi sınır aşan 
tehditlerin ise önemli sorun teşkil etmeye 
devam ettiğinin altını çizdi.
Ekonomik bağımlılığın barış ve istikrarı her 
zaman beraberinde getirmediğine dikkati 
çeken Önal, küreselleşmeye dair "hayal 
kırıklığının" ise çok tara�ılık üzerinde 
olumsuz etki yarattığını söyledi.

Önal, "Ancak küresel sınamaların birbirine 
bağlı doğası, daha güçlü uluslararası 
angajman ve iş birliği gereksinimini 
artırıyor. Çok tara�ılık bir seçenek değil 
gereklilik haline geliyor." 
değerlendirmesinde bulundu.
Hiçbir ülkenin söz konusu sınır aşan ve 
birbiriyle bağlantı tehditlerle tek başına 
etkili bir şekilde baş etmesinin mümkün 
olmadığına işaret eden Büyükelçi Önal, 
"İzolasyon ya da tek tara�ılık geçmişe ait 
kavramlar ve 21. yüzyılın sınamalarıyla 
mücadeleye uygulanamazlar. Çok tara�ılık, 
bazı karşı görüşlere rağmen, egemenliği 
tehdit etmiyor, birbirine bağımlı bir 
dünyada ulusal çıkarları etkili bir şekilde 
korumaya yardımcı oluyor." diye konuştu.
Önal, çok tara�ılığın insanlığın ortak 
menfaati için olumlu sonuçlar doğurduğunu 
belirterek, Karadeniz Tahıl Girişimi, 2030 
Sürdürülebilir Kalkınma Gündemi ve Paris 
İklim Anlaşması gibi örnekleri sıraladı.

"Depremlerin ardından çok tara�ılığın 
etkisini ilk elden gördük»
Büyükelçi Önal sözlerini şu şekilde 
sürdürdü:

«Türkiye'de meydana gelen yıkıcı 
depremlerin ardından ilk elden uluslararası 
iş birliği yoluyla çok tara�ılığın afete 
müdahale ve insani yardım konusundaki 
etkisini görmüş olduk.Bu nedenle yapılması 
gereken yapıcı angajman ve yaratıcı 
diplomasiyle çatışmaların barışçıl 
çözümünü öncelikli kılmak."
Çok tara�ılığın başarısının temel 
kuruluşların etkinliğine bağlı olduğuna 

dikkati çeken Önal, halihazırdaki çok tara�ı 
kuruluşların "mükemmellikten uzak" 
olduğunu kaydetti.
Önal, BM'nin çok tara�ılığın "somut örneği" 
olduğunu ancak küresel barış ve güvenlik 
konularında en çok ihtiyaç duyulan 
dönemlerde zaman zaman "felç olduğunu" 
dile getirdi.

BM'nin daha demokratik, şeffaf, kapsayıcı 
ve temsili nitelik taşıması gerektiğinin 
önemine işaret eden Önal, BM Şartı 
hükümlerine, başta Güvenlik Konsey daimi 
üyeleri olmak üzere tüm üye ülkelerin 
uyması gerektiğini belirtti.
Büyükelçi Önal, gerçek çok tara�ılık 
uyarınca tüm üye ülkelere, gücü ve 
boyutuna bakılmaksızın, görüşlerini ve 
beklentilerini dile getirmeleri için eşit fırsat 
tanınması gerektiğini vurguladı.
BM Genel Kurulu'nun bu nedenle BM'nin 
en demokratik ve temsili organı olduğuna 
işaret eden Önal, Genel Kurul’un 
canlandırılması için yürütülen süreci 
desteklediklerini aktardı.

 "Ermeni delegasyonunun asılsız 
iddialarını kategorik olarak 
reddediyorum»

Büyükelçi Önal, 1915 olaylarını "soykırım" 
olarak tanımlayan Ermeni delegasyonuna 
ise şu şekilde cevap verdi:

"Ermeni delegasyonunun asılsız iddialarını 
kategorik olarak reddediyorum. 1915 
olaylarıyla ilgili herkese tarihten düşmanlık 
çıkartmak yerine Türkiye'nin Ortak Tarih 
Komisyonu önerisi ile bölgesel barış ve 
işbirliği girişimlerini dikkate almaları 
yönünde çağrıda bulunuyorum.»

KAYNAK:AA
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В Докладе ВМО о состоянии 
климата в мире за 2022 год 
основное внимание уделяется 

ключевым климатическим показателям, 
таким как парниковые газы, температура, 
повышение уровня моря, тепло и 
подкисление океана, морской лед и 
ледники, а также подчеркиваются 
последствия изменения климата и 
экстремальных погодных явлений.
Согласно отчету, изменение климата 
продолжало сказываться в 2022 году, от 
вершин гор до глубин океана. Засухи, 
наводнения и аномальная жара 
затронули все континенты, причинив 
убытки и ущерб на миллиарды долларов.
В Антарктиде уровень морского льда 
упал до самого низкого уровня, в то 
время как некоторые европейские 
ледники растаяли необычно.
Несмотря на влияние погодного явления 
Ла-Нинья, которое оказывало 
понижающее влияние на температуру 
воздуха в течение последних 3 лет, 2015-
2022 годы стали 8 самыми теплыми 
годами с точки зрения глобальной 
температуры.
Таяние ледников и повышение уровня 
моря снова достигнут рекордных уровней 
в 2022 году, а его воздействие, как 
ожидается, продлится тысячи лет.
Глобальная средняя температура была 
измерена в 2022 году на уровне 1,15 
градуса Цельсия выше среднего 
показателя за 1850-1900 годы.

Рекордные уровни таяния ледников в 
Европе
Небольшое количество снегопадов зимой 
в европейских Альпах вызвало рекордное 
таяние ледников в марте 2022 года, 
сочетание воздействия сахарской пыли и 
волн тепла в период с мая по сентябрь.
В Швейцарии в период с 2021 по 2022 год 
исчезло 6 процентов объема ледника, а в 
период с 2001 по 2022 год — треть.
Уровень морского льда в Антарктиде, 
который упал до 1,92 миллиона 
квадратных километров 25 февраля 2022 
года, стал самым низким уровнем за всю 
историю наблюдений.
Засуха также затронула Восточную 
Африку, где количество осадков 
оставалось ниже среднего в течение 5 
сезонов дождей подряд.
К январю 2023 года 20 миллионов 
человек в Восточной Африке столкнулись 
с отсутствием продовольственной 
безопасности из-за засухи и других 
природных явлений.

Экстремальные природные явления 
привели к перемещению миллионов 
людей
В Пакистане рекордные дожди в июле и 
августе вызвали сильные наводнения. Из-
за наводнений, затронувших 33 миллиона 
человек, 1700 человек погибли и 8 
миллионов человек были вынуждены 

покинуть свои дома. Общий ущерб и 
экономические потери для Пакистана 
достигли 30 миллиардов долларов.
Опасные климатические и погодные 
условия в течение всего года привели к 
перемещению людей и ухудшили условия 
жизни 95 миллионов человек, которые 
уже были перемещены.
В Сомали 1,2 миллиона человек стали 
внутренне перемещенными лицами в 
течение года из-за последствий засухи 
для средств к существованию и голода. 
Из них 60 000 мигрировали в Кению.
Изменение климата также имело 
серьезные последствия для экосистем и 
окружающей среды.
Генеральный секретарь ВМО Петтери 
Таалас заявил, что, хотя выбросы 
парниковых газов растут, а изменение 
климата продолжается, люди во всем 
мире по-прежнему серьезно страдают от 
экстремальных погодных и 
климатических явлений.

Природные явления затронули 
миллионы людей в 2022 году
«В 2022 году непрекращающаяся засуха в 
Восточной Африке, рекордное 
количество осадков в Пакистане и 
высокие температуры в Китае и Европе 
затронули десятки миллионов людей, что 
привело к отсутствию 
продовольственной безопасности. Эти 
события привели к убыткам и ущербу на 
миллиарды долларов, увеличив массовую 
миграцию», — сказал он.
Говоря о роли сотрудничества между 
учреждениями ООН в борьбе с 
антропогенными воздействиями, 
вызванными экстремальными погодными 
и климатическими явлениями, особенно 
в сокращении связанных с ними смертей 
и экономических потерь, Таалас отметил, 
что инициатива ООН «Раннее 
предупреждение для всех» направлена на 
восполнение существующего пробела в 
потенциале для обеспечения того, чтобы 
каждый человек в мире был охвачен 
услугами раннего предупреждения.
«В настоящее время около 100 стран не 
получают адекватного 
метеорологического обслуживания. 
Достижение этой задачи требует 
совершенствования сетей наблюдений, 
инвестиций в раннее предупреждение, 
потенциала гидрологического и 
климатического обслуживания».

ИСТОЧНИК:AA

Dünya Meteoroloj� Örgütü (WMO), �kl�m 
değ�ş�kl�ğ�n�n 2022'de doğa olaylarından 
ekonom�ye kadar çok yönlü olumsuz etk�s�n� 
sürdürdüğünü ve m�lyonlarca k�ş�n�n yer�nden 
olmasına yol açtığını b�ld�rd�.

Изменение климата продолжает 
оказывать многостороннее 
негативное влияние, от природных 
явлений до экономики.
Всемирная метеорологическая организация 
(ВМО) сообщила, что в 2022 году изменение 
климата продолжает оказывать многогранное 
негативное воздействие от стихийных 
бедствий на экономику, что приведет к 
перемещению миллионов людей.

İkl�m değ�ş�kl�ğ�, doğa olaylarından
ekonom�ye kadar çok yönlü
olumsuz etk�s�n� sürdürüyor

MO'nun yayımladığı 2022 Küresel Wİkl�m Durumu Raporu'nda sera 
gazları, sıcaklıklar, den�z 

sev�yes�n�n yükselmes�, okyanus ısısı ve 
as�tlenme, den�z buzu ve buzullar g�b� temel 
�kl�m göstergeler�ne odaklanılırken �kl�m 
değ�ş�kl�ğ�n�n ve aşırı hava olaylarının etk�ler� 
de vurgulandı.
Rapora göre, �kl�m değ�ş�kl�ğ�, dağların 
z�rves�nden okyanusun der�nl�kler�ne kadar 
2022'de de etk�s�n� sürdürdü. Kuraklıklar, seller 
ve sıcak hava dalgaları her kıtayı etk�lerken 
m�lyarlarca dolar değer�nde kayıp ve hasara 
neden oldu.

Antarkt�ka'da den�z buzu sev�yes� en düşük 
düzeye �nerken bazı Avrupa buzullarında �se 
alışılmışın dışında er�me oldu.
Son 3 yıldır hava sıcaklığını düşürücü etk�ye 
sah�p hava olayı La N�na'nın etk�s�ne rağmen 
2015-2022, küresel sıcaklık açısından en sıcak 8 
yıl oldu.
Buzul er�meler� ve den�z sev�yes�n�n 
yükselmes�, 2022'de y�ne rekor sev�yelere 
ulaşırken etk�s�n�n b�nlerce yıl sürmes� 
beklen�yor.
Küresel ortalama sıcaklık 2022'de 1850-1900 
yılları ortalamasının 1,15 derece üzer�nde 
ölçüldü.

Avrupa'da rekor sev�yede buzul er�mes� 
gerçekleşt�
Avrupa Alpler�'nde kışın az m�ktardak� kar 
yağışı, Mart 2022'de Sahra tozunun etk�s� ve 
mayıs �le eylül arasındak� sıcak hava 
dalgalarının b�rleş�m�yle rekor düzeyde buzul 
er�mes�ne neden oldu.
İsv�çre'de 2021-2022 yıllarında buzul hacm�n�n 
yüzde 6'sı, 2001 �le 2022 yılları arasında �se üçte 
b�r� kayboldu.

25 Şubat 2022'de 1,92 m�lyon k�lometrekareye 
düşen Antarkt�ka'dak� den�z buzu sev�yes�, 
kayded�len en düşük düzey oldu.
Kuraklık, Doğu Afr�ka'yı da etk�lerken yağışlar, 
art arda 5 yağışlı mevs�mde de ortalamanın 
altında kaldı.
Ocak 2023 �t�barıyla Doğu Afr�ka genel�nde 20 
m�lyon k�ş� kuraklık ve d�ğer doğa olaylarının 
etk�s�yle gıda güvens�zl�ğ�yle karşı karşıya kaldı.
Aşırı doğa olayları, m�lyonları yer�nden ett�

Pak�stan'da temmuz ve ağustosta rekor 
sev�yedek� yağmurlar yoğun sellere neden oldu. 
33 m�lyon k�ş�y� etk�leyen seller sebeb�yle 1700 
k�ş� yaşamını y�t�rd�, 8 m�lyon k�ş� yer�nden 
oldu. Pak�stan �ç�n toplam hasar ve ekonom�k 
kayıp 30 m�lyar dolara ulaştı.
Yıl boyunca tehl�kel� �kl�m ve hava koşullarıyla 
�lg�l� yaşananlar, �nsanların yer�nden 
ed�lmes�ne neden olurken hal�hazırda yer�nden 
ed�lm�ş 95 m�lyon k�ş�n�n yaşam koşullarını 
kötüleşt�rd�.
Somal�'de yıl boyunca kuraklığın geç�m 
kaynakları üzer�ndek� etk�ler� ve yaşanan 
açlığın da etk�s�yle 1,2 m�lyon k�ş� ülke �ç�nde 
yer�nden oldu. Bunlardan 60 b�n� Kenya'ya göç 
ett�.

İkl�m değ�ş�kl�ğ�n�n ekos�stem ve çevre �ç�n de 
öneml� sonuçları oldu.
Raporda görüşler�ne yer ver�len WMO Genel 
Sekreter� Petter� Taalas, sera gazı em�syonları 
artarken ve �kl�m değ�ş�kl�ğ� sürerken dünya 
genel�nde �nsanların aşırı hava ve �kl�m 
olaylarından c�dd� şek�lde etk�lenmeye devam 
ett�ğ�n� bel�rtt�.

Doğa olayları, 2022'de m�lyonlarca �nsanı 
etk�led�
Taalas, "2022'de Doğu Afr�ka'dak� sürekl� 
kuraklık, Pak�stan'da rekor kıran yağışlar ve 
Ç�n �le Avrupa'dak� yüksek sıcaklar on 
m�lyonlarca k�ş�y� etk�led�, gıda güvens�zl�ğ�ne 
yol açtı. Bu olaylar toplu göçü artırırken 
m�lyarlarca dolarlık kayıp ve hasara neden 
oldu." �fadeler�n� kullandı.
BM kuruluşları arasındak� �şb�rl�ğ�n�n, aşırı 
hava ve �kl�m olaylarının yol açtığı �nsan� 
etk�ler�n ele alınmasında özell�kle �lg�l� ölüm ve 
ekonom�k kayıpların azaltılmasındak� rolüne 
değ�nen Taalas, BM Herkes İç�n Erken Uyarılar 
G�r�ş�m�'n�n, dünyadak� herkes�n erken uyarı 
h�zmetler� kapsamında olmasını sağlamak �ç�n 
mevcut kapas�te boşluğunu doldurmayı 
amaçladığını kaydett�.
Taalas, "Şu anda yaklaşık 100 ülke yeterl� 
meteoroloj� serv�s� h�zmet� alamıyor. Bu görev� 
başarmak, gözlem ağlarının �y�leşt�r�lmes�n�, 
erken uyarı yatırımlarını, h�droloj�k ve �kl�m 
h�zmet kapas�teler�n� gerekt�r�yor." 
değerlend�rmes�nde bulundu.
KAYNAK:AA
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Bayraktar Kızılelma ve Bayraktar
Akıncı kol uçuşu gerçekleştirdi

Baykar'dan yapılan açıklamaya 
göre, ş�rket�n tamamen öz 
kaynaklarıyla m�ll� ve özgün 

olarak gel�şt�rd�ğ� Bayraktar Kızılelma 
�nsansız savaş uçağının uçuş test 
kampanyası planlanan doğrultuda devam 
ed�yor.

Türk�ye'n�n �lk �nsansız savaş uçağı 
Bayraktar Kızılelma, uçuş test 
kampanyası kapsamında öneml� b�r 
aşamayı daha geçt�. Bayraktar Kızılelma, 
Tek�rdağ'ın Çorlu �lçes�nde bulunan 
Akıncı Uçuş Eğ�t�m ve Test Merkez�'nde 
gerçekleşt�rd�ğ� 9'uncu ve 10'uncu uçuş 
testler�nde, Bayraktar Akıncı TİHA �le kol 
uçuşu �cra ett�. Test kapsamında b�r 
�nsansız savaş uçağı �le b�r �nsansız hava 
aracının kol uçuşu �cra etmes�yle b�r �lk 
yaşandı. Böylece Baykar'ın m�ll� ve özgün 
olarak gel�şt�rd�ğ�, yüksek teknoloj�ye 
sah�p �nsansız platformların uyumu ve 
potans�yel etk�s� b�r kez daha ortaya 
kondu.

Ser� üret�m 2024'te başlıyor
Ş�md�ye kadar �k� protot�p� başarıyla 
üret�len ve 27 N�san-1 Mayıs tar�hler�nde 
TEKNOFEST 2023 kapsamında Atatürk 
Haval�manı'nda halkla buluşacak 
Bayraktar Kızılelma'nın gel�şt�rme ve 
üret�m faal�yetler� devam ed�yor. M�ll� 
�nsansız savaş uçağının 2024 yılında ser� 
üret�m�ne geç�lmes� planlanıyor.

TCG Anadolu'dan �lk uçuş 2025'te
Bayraktar Kızılelma ve Bayraktar TB3 
SİHA, dünyanın �lk SİHA gem�s� olacak 
TCG Anadolu'nun 10 N�san'da 
gerçekleşt�r�len envantere kabul 
tören�nde, uçuş güvertes�nde yer�n� aldı. 
Törende �k�nc� protot�p� serg�lenen 
Bayraktar Kızılelma İnsansız Savaş 
Uçağı'nın, 2025 yılında TCG Anadolu 
gem�s�nden uçuş testler�ne başlaması 
hede�en�yor.

TCG Anadolu Gem�s�, Bayraktar 
Kızılelma ve Bayraktar TB3 SİHA, 17 
N�san'da İstanbul Sarayburnu L�manı'nda 
vatandaşların z�yaret�ne açıldı. Bu 
kapsamda on b�nlerce k�ş�, Bayraktar 
Kızılelma ve Bayraktar TB3 SİHA'nın 
uçuş güvertes�nde yer aldığı TCG 
Anadolu gem�s�n� z�yaret ett�.

Rekor sürede uçtu
Baykar'ın, yüzde 100 öz sermayes� �le yola 
çıktığı Bayraktar Kızılelma Projes�, 
2021'de başladı. 14 Kasım 2022'de üret�m 
hattından çıkan TC-ÖZB kuyruk 
numaralı Bayraktar Kızılelma, Çorlu'da 
bulunan AKINCI Uçuş Eğ�t�m ve Test 
Merkez�'ne �nt�kal ett�. Burada yer 
testler�n� süratl� b�r şek�lde başarıyla 
tamamladıktan sonra 14 Aralık 2022 
tar�h�nde �lk uçuşunu gerçekleşt�rd�.

B�r yıl g�b� rekor b�r sürede gökyüzü �le 
buluşan Bayraktar Kızılelma, geçen hafa 
18-20 N�san günler� boyunca 
gerçekleşt�rd�ğ� 4 uçuşla toplamda 8 uçuş 
gerçekleşt�rerek öneml� b�r aşama kat ett� 
ve yüksek hızlarda �lk kez �n�ş takımları 
kapalı olarak s�stem tanımlama ve 
manevra testler�n� başarıyla tamamladı.
Bayraktar Kızılelma, bu testlerde 630 
km/sa hıza ulaştı.

Yapay zeka kab�l�yet�yle hava-hava 
muharebes� �cra edecek

Hava-yer görevler�yle beraber yapay zeka 
kab�l�yet�yle hava-hava muharebes� �cra 
edecek olan Bayraktar Kızılelma �nsansız 
savaş uçağı, düşük radar kes�t� sayes�nde 
sah�p olacağı düşük görünürlük �le 
Türk�ye �ç�n güç çarpanı olacak.
Aynı zamanda kısa p�stl� gem�lerden 
kalkış ve �n�ş kab�l�yet�ne �le muharebe 
sahasında devr�m gerçekleşt�recek 
Bayraktar Kızılelma, bu yeteneğ� 
sayes�nde den�zaşırı görevlerde öneml� rol 

üstlenerek Mav� Vatan'ın korunmasında 
stratej�k görevler yapacak.

8,5 ton kalkış ağırlığı, 1500 k�logram 
faydalı yük taşıma kapas�tes�ne sah�p olan 
Bayraktar Kızılelma, m�ll� AESA radar �le 
yüksek durumsal farkındalığa da sah�p 
olacak. M�ll� olarak gel�şt�r�len tüm 
müh�mmatları kullanacak olan Bayraktar 
Kızılelma, akıllı filo otonom�s� �le görev 
yapab�lecek.

Baykar 2023'e �hracatla başladı
Baykar, rekabete dayalı b�r süreç 
sonucunda Amer�ka, Avrupa ve Ç�nl� 
rak�pler�n� ger�de bırakarak Kuveyt 
Savunma Bakanlığı �le �mzaladığı 
anlaşmayla b�rl�kte 2023 yılına, 370 
m�lyon dolarlık Bayraktar TB2 �ç�n 
yapılan �hracat sözleşmes�yle başladı.

Tüm projeler�n� öz kaynaklarıyla yürüten 
Baykar, 2003 yılında İHA Ar-Ge 
sürec�n�n başlangıcından �t�baren tüm 
gel�rler�n�n yüzde 75'�n� �hracattan elde 
ett�. 2021'de Türk�ye İhracatçılar Mecl�s� 
(TİM) ver�ler�ne göre savunma ve 
havacılık sektörünün �hracat l�der� oldu. 
2022'de �mzalanan sözleşmelerde �hracat 
oranı yüzde 99,3 olan Baykar, 1,18 m�lyar 
dolarlık �hracat yaptı. Savunma ve 

havacılık sektörünün en çok �hracat 
gerçekleşt�ren firması olan Baykar'ın 2022 
c�rosu 1,4 m�lyar dolara ulaştı. Bayraktar 
TB2 SİHA �ç�n şu ana kadar 28 ülkeyle, 
Bayraktar Akıncı TİHA �ç�n �se 6 ülkeyle 
�hracat anlaşması �mzalandı.

Selçuk Bayraktar: Dünya havacılık 
tar�h�nde b�r �lk
Baykar Yönet�m Kurulu Başkanı ve 
Teknoloj� L�der� Selçuk Bayraktar, 
Bayraktar Kızılelma'nın Bayraktar Akıncı 
�le yakın kol uçuşunda otonom b�r şek�lde 
uçtuğunu b�ld�rd�.

Bayraktar, Tw�tter hesabından yaptığı 
açıklamada, söz konusu uçuşun 
görüntüler�n� de paylaştı.

Uçuşun dünya havacılık tar�h�nde b�r �lk 
olduğuna d�kkat� çeken Bayraktar, 
paylaşımında şu �fadelere yer verd�:
"Dünya havacılık tar�h�nde b�r �lk; B�r 
Taarruz� İHA ve b�r İnsansız Savaş Uçağı 
yakın kol uçuşunda otonom b�r şek�lde 
uçtu. Bayraktar #AKINCI Bayraktar 
#KIZILELMA Today 2 UCAV's �ew �n 
close format�on autonomously, for the 
first t�me �n world av�at�on h�story.”

KAYNAK:AA

Bayraktar Kızılelma, Bayraktar 
Akıncı TİHA �le kol uçuşu �cra ett�.
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Военный самолет 
Bayraktar Kızılelma и 
БПЛА Bayraktar Akıncı 
совершили 
параллельный полет

Согласно заявлению Baykar, 
кампания летных испытаний 
беспилотного истребителя 

Bayraktar Kızılelma, который компания 
полностью и оригинально разработала за 
счет собственных средств, продолжается 
в соответствии с запланированным 
направлением.
Первый беспилотный истребитель 
Турции, Байрактар Кызылелма, прошел 
еще один важный этап в рамках 
кампании летных испытаний. Байрактар 
Кызылелма выполнял совместный полет с 
БПЛА Bayraktar Akıncı на 9-м и 10-м 
летных испытаниях, проведенных в 
Центре летной подготовки и испытаний 
Акынджи, расположенном в районе 
Чорлу в Текирдаге. Это был первый 
случай, когда в рамках испытаний 
беспилотный истребитель и беспилотный 
летательный аппарат выполнили ручной 
полет. Таким образом, соответствие и 
потенциальное влияние 
высокотехнологичных беспилотных 
платформ, разработанных компанией 
Baykar на национальном и оригинальном 
уровнях, были продемонстрированы еще 
раз.

Серийное производство начнется в 2024 
году
Продолжается разработка и производство 
Bayraktar Kızılelma, два прототипа 
которого уже успешно изготовлены и 
встретятся с публикой в аэропорту 
Ататюрка в рамках TEKNOFEST 2023 с 27 
апреля по 1 мая. Серийное производство 
отечественного беспилотного боевого 
самолета планируется начать в 2024 году.

Первый рейс из TCG Anadolu в 2025 году
Bayraktar Kızılelma и Bayraktar TB3 SIHA 
заняли свои места в кабине экипажа на 
церемонии инвентаризации, 
состоявшейся 10 апреля на борту TCG 
Anadolu, которая станет первым в мире 
судном SIHA. Беспилотный истребитель 
Bayraktar Kızılelma, второй прототип 
которого был продемонстрирован на 
церемонии, должен начать летные 
испытания с борта TCG Anadolu в 2025 
году. 
TCG Anadolu Sh�p, Bayraktar Kızılelma и 
БПЛА Bayraktar TB3 были открыты для 

граждан 17 апреля в порту Сарайбурну в 
Стамбуле. В этом контексте десятки тысяч 
человек посетили корабль TCG Anadolu, 
где на полетной палубе находились БПЛА 
Bayraktar Kızılelma и Bayraktar TB3.

Он пролетел в рекордно короткие сроки
Проект Bayraktar Kızılelma, который 
Baykar запустил со 100-процентным 
капиталом, стартовал в 2021 году. 
Bayraktar Kızılelma, бортовой номер TC-
ÖZB, сошедший с конвейера 14 ноября 
2022 года, был передан в Центр летной 
подготовки и испытаний AKINCI в Чорлу. 
Успешно завершив здесь наземные 
испытания, он совершил свой первый 
полет 14 декабря
Bayraktar Kızılelma, встретивший небо в 
рекордно короткие сроки за один год, 
сделал важный шаг, выполнив в общей 
сложности 8 полетов с 4 полетами в 
течение дней с 18 по 20 апреля прошлого 
месяца и успешно завершил испытания 
системы идентификации и маневра с 
закрытым шасси впервые на высоких 
скоростях.

Bayraktar Kızılelma в этих испытаниях 
достиг скорости 630 км/ч.
Он будет вести воздушный бой с 
возможностями искусственного 
интеллекта
Беспилотный боевой самолет Bayraktar 
Kızılelma, который будет выполнять 
воздушный бой с возможностями 
искусственного интеллекта наряду с 
воздушно-наземными миссиями, станет 
мультипликатором мощности для Турции 

с его низкой заметностью благодаря 
низкому радиолокационному сечению.
В то же время Bayraktar Kızılelma, 
который произведет революцию на поле 
боя своей способностью взлетать и 
садиться с кораблей с короткими взлетно-
посадочными полосами, благодаря этой 
способности будет играть важную роль в 
зарубежных миссиях и будет выполнять 
стратегические задачи по защите Голубой 
Родины.
Bayraktar Kızılelma, который имеет 
взлетную массу 8,5 тонн и 
грузоподъемность 1500 кг, также будет 
иметь высокую ситуационную 
осведомленность с помощью 
национального радара AESA. Bayraktar 
Kızılelma, которая будет использовать все 
боеприпасы национальной разработки, 
сможет работать с умной автономией 
флота.

Baykar начал 2023 год с экспорта
В результате конкурентного процесса 
Baykar оставила позади своих 
американских, европейских и китайских 
конкурентов и начала 2023 год с 
экспортного контракта на Bayraktar TB2 

стоимостью 370 миллионов долларов с 
соглашением, подписанным с 
Министерством обороны Кувейта.
Компания Baykar, которая осуществляет 
все свои проекты собственными 
ресурсами, получила 75 процентов всех 
своих доходов от экспорта с начала 
процесса исследований и разработок 
БПЛА в 2003 году. В 2021 году, по данным 
Ассамблеи экспортеров Турции (TIM), 
она стала лидером экспорта оборонного и 
аэрокосмического сектора. Baykar, доля 
экспорта которой в контрактах, 
подписанных в 2022 году, составляет 99,3 
процента, экспортировала 1,18 миллиарда 
долларов. Baykar, самая экспортная 
компания в оборонном и 
аэрокосмическом секторе, достигла 1,4 
миллиарда долларов в 2022 году. 
Подписаны экспортные соглашения с 28 
странами на БПЛА Bayraktar TB2 и с 6 
странами на БПЛА Bayraktar Akıncı.

Сельчук Байрактар: впервые в истории 
мировой авиации
Сельчук Байрактар, председатель Совета 
директоров и технический руководитель 
Baykar, сообщил, что Bayraktar Kızılelma 
летел автономно в тесном контакте с 
Bayraktar Akıncı.
В своем заявлении в своем аккаунте в 
Твиттере Байрактар также поделился 
кадрами рассматриваемого полета.
Отмечая, что этот полет стал первым в 
истории мировой авиации, Байрактар 
сделал следующие заявления:
"Впервые в истории мировой авиации; 
ударный БПЛА и беспилотный 
истребитель летели автономно в ближнем 
полете. БПЛА Bayraktar Akıncı, Bayraktar 
Kızılelma  Сегодня 2 самолета UCAV 
летели в тесном строю автономно, 
впервые в истории мировой авиации."
ИСТОЧНИК:А.А.

Bayraktar Kızılelma и ударный БПЛА 
Bayraktar Akıncı совершили полет на 
очень близком друг от друга 
расстоянии.
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DOĞALGAZ 
BULDUK MU?

Erdoğan'ın gitmesi için "Öyle bir afet 
olsunki, Türkiye yıkılsın. Erdoğan da 
bu afetin altında kalsın ki kurtulalım" 
Diyen gazeteci kimlikli bir alçak. 
Erdoğan'a kin kusan ilginç bir yaratık. 
Korkunç derecede Erdoğan dü
şmanlığı yapan bu soysuz, hemen 
hemen, her gün Sosyal medyada 
videolar paylaşarak kin kusmaya 
devam etmektedir.

Bazen delikanlıca, çoğu kez de 
kahbece videolar yayınlıyor. Erdoğan'ı 
normal şartlarda deviremeyiz. Ya bir 
savaş olacak yenilecek, yada olağanü
stü bir doğal afetin altında kalacak ki 
kurtulalım. Diyen Can Ataklı'nın 
özlem duyduğu doğal afeti yaşadık. 
Elli bine yakın kardeşlerimizi 
kaybettik. On beş il yüzlerce ilçe ve 
binlerce köyümüz yerle bir oldu. 
Milyonlarca insanımız göç etmek 
zorunda kaldı. Milyonlarca insanımız 
evsiz ve yurtsuz kaldılar. Dünyaları 
başlarına yıkıldı. Kıyameti yaşadılar. 
Hayalleri ve gelecekleri bile yok oldu. 
Mutlu oldun mu? alçak namussuz 
yaratık.

Erdoğan'ın yönettiği Devlet 
vatandaşlarının yanında yer aldı ve 
hemen yaraları sarmaya başladı. 
Devlet ve millet bütünleşmesi 
sağlandı. Enkaz kaldırıldı. 
Yıkılanların yerine yenilerinin yapımı 
başlandı. Bir takım yeni konutlar da 
teslim edildi.Tüm mağdurların 
mağduriyeti giderildi. Her gün 
milyonlarca insana sıcak yemek 
servisleri yapıldı. Halen de devam 
etmektedir. Hiç bir vatandaş aç ve 
açıkta kalmadı. Senin gibi soysuzlar 
bölgede siyasi rant elde etmeye 
çalıştılar ancak hevesleriniz 
kursaklarınızda kaldı.

Bu büyüklükte bir afeti Dünyanın hiç 
bir ülkesi bu kadar kısa bi zaman 
içinde atlatamazdı. Ülkemiz çok güçlü 
bir ülkedir. Bu kadar çok hainin 
varlığına inat, dahada güçlü olacaktır. 

Can Ataklı, adı batasıcanın kahbece 
hazırlamış olduğu videoya bakalım" 
Karadeniz Doğalgazının şebekeye 
bağlantısının yalan olduğunu iddia 
ediyor. Bu kadar kısa sürede 
bağlanamazmış. Elimde kesin kanıt 
yok. Ancak içeriden sızdırılan 
haberlere göre, Rus doğal gazını bir 
boru döşeyerek alımış ve Karadeniz 
doğalgazı diye yutturuyorlar" Bu bir 
seçim propogandasıdır. Diyor. Bu 
iğrenç yaratık. Alçaklığın, 
namussuzluğun bu kadarına da pes 
doğrusu. Bizde bir söz var " Dervişin 
�kri neyse, zikri de odur" Kendileri 
pislik içine gömülmüş, her türlü 
melaneti düşünen yaratıklar 
topluluğu. Ülkemizin bu olağanüstü 
başarısı bu gürühu alabildiğine 
rahatsız etmektedir. Daha çok 
rahatsızlık vereceğiz. Bizi izlemeye 
devam edin.

Erdoğan yeniden kazanacak. Hiç bir 
güç engel olamayacak. Ağa 
babalarınızın tamamı Erdoğanın önü
nde diz çökecek. Erdoğan tek başına 
Birleşmiş Milletler Teşkilatıdır. 
Erdoğan yeni Dünyanın en başarılı 
lideridir. Erdoğan tüm mazlum ü
lkelerin umududur. Erdoğan Türk ve 
İslam Dünyasının lideridir.Tüm Dü

nya liderleri Erdoğana saygı 
duymaktadırlar. Dürüst, namuslu,sözü
nün eri ve çok güvenilen bir insan 
olduğu için. 

Saygılarımla
İDRİS ORTAKAYA

İDRİS ORTAKAYA

«Пусть будет такая катастрофа, что 
Турция будет уничтожена. Эрдоган 
должен остаться под этой катастрофой, 
чтобы мы могли спастисьо т него», — 
сказал негодяй, выдававший себя за 
журналиста. Интересное существо, 
извергающее ненависть к Эрдогану. 
Этот презренный человек, ненавидя-
щий Эрдогана, продолжает извергать 
ненависть, почти каждый день делясь 
видео в социальных сетях.

Иногда он выкладывает видео мужес-
твенно, а чаще - подлостно. Мы не 
можем свергнуть Эрдогана в нормаль-
ных условиях. Либо будет война, в 
которой мы проиграем, либо произой-
дет чрезвычайное стихийное бедствие, 
чтобы мы могли спастись, - говорит 
Жан Атаклы. Мы пережили стихийное 
бедствие, которого так жаждал Жан 
Атаклы. Мы потеряли почти пятьдесят 
тысяч наших братьев. Пятнадцать 
провинций, сотни районов и тысячи 
наших деревень были стерты с лица 
земли. Миллионы наших людей были 
вынуждены мигрировать. Миллионы 
наших людей остались без дома и крова. 
Их мир рухнул на их головы. Они 
пережили апокалипсис. Даже их мечты 
и будущее исчезли. Ты счастлив? 
Мерзкое бесчестное существо.

Государство, управляемое Эрдоганом, 
встало на сторону своих граждан и 
сразу же начало залечивать раны. Была 
достигнута интеграция государства и 
нации. Обломки убрали. На месте 
снесенных началось строительство 
новых. Кроме того, был построен ряд 
новых единиц жилья. Жалобы всех 
жертв были устранены. Горячую еду 
подавали миллионам людей каждый 
день. Это все еще продолжается. Ни 
один гражданин не остался голодным и 
незащищенным. Такие дегенераты, как 

ты, пытались добиться политической 
известности в регионе, но ваши амби-
ции остались на прежнем уровне.
Ни одна другая страна в мире не смогла 
бы пережить катастрофу такого мас-
штаба за такое короткое время. 

Наша страна очень сильная страна. 
Упрямство при наличии стольких 
предателей будет еще сильнее.Д авайте 
посмотрим на видео, подготовленное 
Жан Атаклы, Он утверждает, что 
подключение черноморского природ-
ного газа к сети является ложью. Он не 
мог подключиться за такое короткое 
время. У меня нет убедительных дока-
зательств. Однако, согласно просочив-
шимся сообщениям, они купили 
российский природный газ, проложив 
трубу, и раскрутили его как черномор-
ский природный газ», «это предвыбор-
ная пропаганда», — говорит отврати-
тельное существо. Откажитесь от своей 
трусости и нечестности. У нас есть 
поговорка "Каково мнение дервиша, 
такова и речь его". Это группа существ, 
погрязших в грязи и мыслящих о любых 
злодеяниях. Это необыкновенный 
успех нашей страны, который не даёт 
покоя этому скопищу. Мы будем дос-
тавлять им еще больше неудобств. 
Следите за нами.

Эрдоган снова победит. Никакая сила 
не сможет помешать ему. Все ваши 
богатые дяди преклонят колени перед 
Эрдоганом. Эрдоган - это Организация 
Объединенных Наций. Эрдоган - 
лучший лидер в новом мире. Эрдоган - 
надежда для всех страдающих стран. 
Эрдоган - лидер турецкого и исламско-
го мира. Все мировые лидеры уважают 
Эрдогана за его честность, порядоч-
ность, надежность и надежность слова. 

С уважением, ИДРИС ОРТАКАЯ.

НАШЛИ ЛИ МЫ 
ПРИРОДНЫЙ ГАЗ?
İDRİS ORTAKAYA
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K�m Jong-un'dan casus 
uydu açıklaması: Fırlatma 
�ç�n hazırlıklar tamamlandı
Kuzey Kore l�der� K�m Jong-un, ülken�n �lk 
asker� casus uydusunun fırlatılması �ç�n tüm 
hazırlıkların tamamlandığını açıkladı.

Kuzey Kore’n�n resm� Kore 
Merkez� Haber Ajansına 
(KCNA) göre, Ulusal 

Havacılık ve Uzay Gel�şt�rme 
İdares�n� z�yaret eden K�m, "çalışır 
durumda asker� keş�f uydusuna sah�p 
olmanın, Kuzey Kore'n�n nükleer 
kapas�tel� füzeler�n� etk�l� b�r şek�lde 
kullanması �ç�n çok öneml�" 
olduğunu söyled�.

K�m, 1 No'lu asker� keş�f uydusunun 
�nşa ed�ld�ğ�n� ve yetk�l�lere, uydunun 
n�san sonuna kadar fırlatılmasını 
umarak tal�mat verd�ğ�n� bel�rtt�.
Ülken�n �lk asker� casus uydusunu 
fırlatmak �ç�n tüm hazırlıkların 
tamamlandığını aktaran K�m, Kuzey 
Kore'n�n �st�hbarat toplama 
kapas�tes�n� gel�şt�rmek �ç�n b�rkaç 
uydu fırlatılması gerekt�ğ�n� �fade ett�.

KUZEY KORE, İLK CASUS UYDU 
İÇİN DENEME YAPMIŞTI
Kuzey Kore, 19 Aralık 2022'de �lk 
casus uydunun gel�şt�r�lmes�ndek� 
n�ha� aşama olarak görülen test 
uydusunu fırlattığını açıklamıştı.

Kuzey Kore haber ajansı KCNA, test 
uydusundan çek�len ve Güney 
Kore'n�n başkent� Seul �le Incheon 
kent�n�n uzaydan görünüşünü 
gösteren düşük çözünürlüklü s�yah-
beyaz fotoğra�ar yayınlamıştı.

Casus uydu, Kuzey Kore l�der� K�m 
Jong-un 2021'n�n başında part� 
toplantısında hayata geç�rmey� 

planladıklarını duyurduğu gel�şm�ş 
asker� teknoloj� ürünler� arasında yer 
alıyordu. Bunlar arasında mult�-
başlıklı füze, katı yakıtlı uzun 
menz�ll� füze, su altından fırlatılan 
nükleer füze ve nükleer enerj�yle 
çalışan den�zaltılar bulunuyordu.

K�m'�n kız kardeş� K�m Yo-jong, �lk 
casus uydunun gel�şt�r�lmes�ndek� 
n�ha� aşama olarak görülen test 
uydusu hakkındak� Güney Korel� 
uzmanların yorumlarını, havlamaya 
benzetm�şt�.

KAYNAK:AA

Заявление Ким Чен Ына о 
спутнике-шпионе: подготовка
к запуску завершена

Северокорейский лидер Ким Чен Ын объявил, 
что все приготовления к запуску первого в 
стране военного спутника-шпиона 
завершены.

о сообщению официального Псеверокорейского 
Центрального 

информационного агентства (KCNA), 
посетившего Национальное 
управление по аэронавтике и 
исследованию космического 
пространства, Ким Чен Ын заявил, что 
«наличие работающего военного 
разведывательного спутника имеет 
решающее значение для Северной 
Кореи, чтобы эффективно 
использовать свои ракеты, способные 
нести ядерное оружие».

Ким сказал, что военный 
разведывательный спутник № 1 
построен, и проинструктировал 
чиновников о надежде запустить 
спутник к концу апреля.

Отметив, что все приготовления к 
запуску первого в стране военного 
спутника-шпиона завершены, Ким 
Чен Ын заявил, что необходимо 
запустить несколько спутников, чтобы 
улучшить возможности Северной 
Кореи по сбору разведданных.

СЕВЕРНАЯ КОРЕЯ ИСПЫТАЛА 
ПЕРВЫЙ СПУТНИК-ШПИОН

19 декабря 2022 года Северная Корея 
объявила о запуске испытательного 
спутника, который рассматривается 
как завершающий этап разработки 
первого спутника-шпиона.

Северокорейское информационное 
агентство KCNA опубликовало черно-

белые фотографии с низким 
разрешением, сделанные с 
испытательного спутника, на которых 
виден вид на столицу Южной Кореи 
Сеул и город Инчхон из космоса.

Спутник-шпион был одним из 
передовых продуктов военных 
технологий, о которых 
северокорейский лидер Ким Чен Ын 
объявил на партийном собрании в 
начале 2021 года, что они планируют 
внедрить. К ним относятся ракета с 
несколькими боеголовками, 
твердотопливная ракета большой 
дальности, ядерная ракета подводного 
базирования и атомные подводные 
лодки.

Сестра Кима, Ким Ё Чжон, сравнила 
комментарии южнокорейских 
экспертов об испытательном спутнике, 
рассматриваемом как заключительный 
этап в разработке первого спутника-
шпиона, с лаем.

ИСТОЧНИК:AA
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Kızılhaç: Sudan'dak� geç�c� ateşkes s�v�ller 
�ç�n hayat kurtarıcı etk�ye sah�p
Uluslararası Kızılhaç Kom�tes�, Sudan'da çatışmaların 11. gününde �lan ed�len geç�c� 
ateşkes�n gıda, tem�z su ve tıbb� bakıma er�ş�m� olmadan evler�nde mahsur kalan s�v�ller 
�ç�n hayat kurtarıcı etk�ye sah�p olduğunu b�ld�rd�.

luslararası Kızılhaç Kom�tes� U(ICRC), Sudan'da ordu �le 
Hızlı Destek Kuvvetler� 

(HDK) arasındak� çatışmaların 11. 
gününde �lan ed�len geç�c� ateşkes�n 
gıda, tem�z su ve tıbb� bakıma er�ş�m� 
olmadan evler�nde mahsur kalan s�v�ller 
�ç�n hayat kurtarıcı etk�ye sah�p 
olduğunu b�ld�rd�.

ICRC'den yapılan açıklamada, 
Hartum'da yaşanan sokak çatışmaları ve 
kullanılan ağır s�lahların s�v�ller 
üzer�nde yıkıcı etk� oluşturduğu ve 
b�rçoğunu kaçmaya ya da sığınak 
aramaya zorladığı �fade ed�ld�.

Geç�c� ateşkes�n önem�ne değ�nen ICRC 
bunun, gıda, tem�z su ve tıbb� bakıma 
er�ş�m �mkanı olmadan evler�nde 
mahsur kalan s�v�ller �ç�n hayat kurtarıcı 
b�r etk�s� olduğunu kaydett�.

ICRC Afr�ka Bölge D�rektörü Patr�ck 
Youssef, "Hartum, m�lyonlarca �nsanın 
yoğun olarak yaşadığı b�r yer. Ağır 
s�lahlar kullanıldığında, caddeler�n 
köşeler� savaş alanına dönüyor ve en 
büyük bedel� s�v�ller ödüyor. Yüzlerce 
k�ş� öldürüldü ve b�nlerce k�ş� yaralandı." 
�fadeler�n� kullandı.

Sudan'da �lan ed�len ateşkes� 
memnun�yetle karşıladıklarını bel�rten 
Youssef, uluslararası topluma kalıcı 
s�yas� çözüm bulunması ve akan kanın 
durdurulması �ç�n yardım çağrısında 
bulundu.

Youssef, çatışmalardan mağdur olanlara 
yeterl� süre vermek �ç�n bu ateşkes�n, 
em�r komuta z�nc�r�n�n her noktasında 
uygulanması ve devam etmes�n�n 
önem�ne �şaret ett�.

Tara�ara uluslararası �nsancıl hukuk 
kapsamındak� yükümlülükler�n� yer�ne 
get�rme çağrılarını hatırlatan Youssef, 
"Tara�ar, s�v�l yaralanmaları ve can 
kayıplarını önlemek �ç�n mümkün olan 
tüm önlemler� almalıdır. Hastaneler ve 
enerj� ağları g�b� kr�t�k s�v�l altyapı 
alanları korunmalıdır. Bunlar �steğe 
bağlı değ�l, yasal yükümlülüktür." 
�fadeler�n� kullandı.

Sudan'da ordu �le param�l�ter Hızlı 
Destek Kuvvetler� (HDK) arasındak� 
çatışmaların 11. gününde �lan ed�len 
ateşkese rağmen ara sıra patlama ve 
s�lah sesler� duyulsa da başkent 
genel�nde sess�zl�k hak�m.

Sudan'da ordu �le HDK arasında çatışma
Sudan'ın başkent� Hartum ve d�ğer 
şeh�rlerde 15 N�san'da Sudan ordusu �le 
HDK arasında s�lahlı çatışmalar 
başlamıştı.

Ordu �le HDK arasında "HDK'n�n 
tamamen orduya katılmasını" öngören 
asker� güvenl�k reformu konusunda son 
b�rkaç aydır yaşanan anlaşmazlık sıcak 
çatışmaya dönüşmüştü.

Sudan Dış�şler� Bakanlığı, Egemenl�k 
Konsey� Başkanı ve Ordu Komutanı 
Orgeneral Abdulfettah el-Burhan'ın, 
orduyla çatışan HDK'n�n feshed�lmes� 
ve devlete karşı �syancı güç �lan ed�lmes� 
kararı aldığını, bu esasa göre 
davranılacağını b�ld�rm�şt�.

Dünya Sağlık Örgütü (DSÖ), Sudan'dak� 
çatışmalarda 459 k�ş�n�n hayatını 
kaybett�ğ�n� ve 4 b�n 72 k�ş�n�n �se 
yaralandığını açıklamıştı.

KAYNAK: AA 

Красный Крест:
временное прекращение
огня в Судане спасает 
жизни мирных жителей
Международный комитет Красного Креста 
сообщил, что временное прекращение огня, 
объявленное на 11-й день конфликта в Судане, 
оказало спасительное воздействие на 
гражданских лиц, оказавшихся в ловушке в 
своих домах без доступа к продовольствию, 
чистой воде и медицинской помощи.

еждународный комитет МКрасного Креста (МККК) 
сообщил, что временное 

прекращение огня, объявленное на 11-й 
день столкновений между военными и 
Силами быстрого реагирования (СПК) в 
Судане, оказало спасительное воздействие 
на мирных жителей, оказавшихся в 
ловушке в своих домах без доступа к 
продовольствию, чистой воде и 
медицинской помощи.
В заявлении МККК говорится, что 
уличные столкновения и применение 
тяжелого вооружения в Хартуме оказали 
разрушительное воздействие на 
гражданское население, вынудив многих 
бежать или искать убежища.
Подчеркивая важность временного 
прекращения огня, МККК заявил, что оно 
спасло жизни мирных жителей, 
застрявших в своих домах без доступа к 
продовольствию, чистой воде и 
медицинской помощи.
Патрик Юсеф, региональный директор 
МККК в Африке, сказал: "Хартум - это 
место, где интенсивно живут миллионы 
людей. Когда используется тяжелое 
вооружение, углы улиц превращаются в 
поля сражений, и мирные жители платят 
самую высокую цену. Сотни людей были 
убиты и тысячи ранены."
Заявив, что они приветствуют 
объявленное в Судане прекращение огня, 
Юссеф призвал международное 
сообщество помочь найти постоянное 
политическое решение и остановить 
кровопролитие.
Юсеф указал на важность осуществления 
и поддержания режима прекращения 
огня на всех звеньях субординации, с тем 
чтобы дать достаточно времени жертвам 
боевых действий.
Напомнив о призывах к сторонам 
выполнить свои обязательства по 

международному гуманитарному праву, 
Юссеф сказал: «Стороны должны принять 
все возможные меры для предотвращения 
травм и гибели гражданских лиц. 
Критические объекты гражданской 
инфраструктуры, такие как больницы и 
энергетические сети, должны быть 
защищены. являются не 
факультативными, а юридическими 
обязательствами».
Несмотря на прекращение огня, 
объявленное на 11-й день боевых 
действий между суданскими военными и 
военизированными Силами быстрой 
поддержки (HDK), были спорадические 
взрывы и стрельба, но на всей территории 
столицы царила тишина.

Столкновения между армией и ХДК в 
Судане
Вооруженные столкновения между 
суданской армией и ХДК вспыхнули 15 
апреля в столице Судана Хартуме и 
других городах.
Разногласия между армией и ХДК по 
поводу реформы военной безопасности, 
которая предусматривает «полное 
включение ХДК в состав армии» за 
последние несколько месяцев, переросли 
в горячий конфликт.
Министерство иностранных дел Судана 
сообщило, что председатель Суверенного 
совета и командующий армией генерал 
Абдель Фаттах аль-Бурхан решили 
распустить ХДК, которая находилась в 
конфликте с армией, и объявить 
повстанческие силы против государства, 
и что они будут действовать на этой 
основе.
Всемирная организация здравоохранения 
(ВОЗ) объявила, что 459 человек погибли 
и 4 072 человека получили ранения в 
результате конфликта в Судане.
ИСТОЧНИК: AA
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�zler� Allah'ın sonsuz tecell�s� ve Bmuc�zes� �le dokuz ay karnında 
taşıyan, Anne-Ana-Daye 

duygusu, Yüce Allah'ın bahşett�ğ� en 
muc�zev� en güzel duygudur. Aslında bu 
muc�zev� duygunun n�metler�nden 
yerküredek� her canlı faydalanmaktadır. 
Çünkü bu duygusu vasıtası �le daha 
dünyaya gözümüzü açar açmaz sevg� 
duygunu �lk annem�zde almaktayız. 
Annel�k �çgüdüsü öyle b�r şey k� eş� 
bulunmayan türdend�r. 

Anneler d�n�m�zce kutsal ve kıymetl�d�r. 
Yüce Allah, annelere ayrı b�r değer ve 
beraber�nde çok müh�m vaz�feler 
verm�şt�r. Bu vaz�felerden �lk� ve en 
öneml�s� nes�ller�n yet�şt�r�lmes�d�r. 
İnsanın �lk öğretmen� annes�d�r. Hazret-
� Peygamber -sallâllâhu aleyh� ve sellem 
Efend�m�z şöyle buyurmuştur: "Cennet 
onların ayakları altındadır." Dünyanın 
en saf sevg�s� anne sevg�s�d�r. Anne 
sevg�s� öyle b�r sevg� k� h�çb�r sevg�ye 
benzemed�ğ� g�b� yer�ne başkaca sevg�de 
�kame ed�lemez. Bu sevg� her zaman 
karşılıksız, her zaman �çten ve sürekl�d�r.

Bu dünyada h�çb�r çıkarı olmadan 
seven, evladı �ç�n her türlü zorluğa 
göğüs geren b�r k�ş� varsa, o da anned�r. 
B�r anne �ç�n en müh�m şey evladıdır. O, 
ancak evladı mutlu olduğunda mutlu 
olab�l�r; evladı mutsuz olduğunda 
kend�s� kahrolur. Her türlü fedakârlıkta 
bulunur ve çocuğuna en �y�s�n�, en 
güzel�n� vermeye çalışır. İşte ben�m 
canım annemde bu güzel sıfatları 
taşımakla b�rl�kte dünyanın tüm ç�les�n� 
çekm�ş, fak�rl�ğ�n en üst sev�yes�n� 
yaşamış, 39 yaşında 14 çocuk �le tek 
başına kalmış ç�lekeş b�r melekt�. İNCİ 
tanem aramızdan ayrılalı b�r yıl oldu 
ama ben onu hep b�razdan kapıdan 
sank� g�recek g�b� beklemektey�m. 

Geçen bu zaman d�l�m�nde her an yanı 
başımdaymışsın g�b� yaşamaya devam 
ett�m. Lak�n hasret� artık dayanılacak 
g�b� değ�l. Daye b�l�yor musun h�çb�r şey 
sen�n bırakıp g�tt�ğ�n g�b� değ�l, çok ama 
çok şey değ�şt�. Mesela sen yanımda 
�ken yed� düvele kafa tutacak cesaret�m 
olurdu, ş�md� kolum kanadım kırık 
kaldım. Yaşam anlamsız, nefes alıp 
verme b�le gereks�z gelmekte. 
Anlayacağın aramızdan ayrılıp 
sonsuzluğa g�tt�ğ�n gün kalabalık 
dünyamda yapayalnız kalmışım. Canım 
anam küçüklüğümü hatırlıyorum da, 
bana arkadaşlarım hep sorarlardı 
“annen� m� daha çok sev�yorsun babanı 
mı?” d�ye. Cevap ver�rken �çerden 
nefes�m kes�l�rken dışa karşı �se 
göğsümü gererek “annem�” derd�m. 
Çünkü babamı h�ç görmem�şt�m k�… 

Daye her gece ben� yatırınca �k� buse 
kondururdun yanaklarıma, b�r� ben�m 
�ç�n, b�r� baban �ç�n derd�n. Sen 

duymazdın ben� ama h�ssederd�m 
sıcaklığını öpücükler�n�n. Can anam h�ç 
s�lmezd�m yanaklarımı sen öptükten 
sonra. Her akşam yatmadan babamı 
anlatırdın bana, “Özlem�n� h�ssetme o 
hep yanında!” derd�n, “rüyana gelecek 
sen� b�r kez de kend� öpecek.” derd�n. 
Ertes�n gün uyanır “Babam öptü anne!” 
d�ye koşardım ya kucağına, �t�raf edey�m 
Daye yalan söyled�m sana hep. Ben� h�ç 
babam öpmed� rüyamda. Çünkü ben 
babamı h�ç görmed�m, Sen�n sıcaklığın 
g�b� yanımda h�ssetmed�m onu, h�ç 
koşup sarılamadım ona. Ş�md� sende 
yoksun ya vay hal�me…

B�rde bana çocukluktan son nefes�ne 
kadar; günde üç öğün “Kuro me, 
m�rovekî baş be, ez t�ştekî de 
naxwaz�m''( Oğlum �y� b�r �nsan ol, 
başka b�r şey �stem�yorum) dey�ş�n bana 
hep rehber oldu/olacak güzel annem. 
Onun �ç�n gözün asla arkada kalmasın 
Daye. . Canım Annem; dünyada değer 
b�çemed�ğ�m b�r şey varsa o da sen�n 
varlığındı, korktuğum tek b�r şey vardı 
O'da sen� kaybett�ğ�m andı. Yanımda 
olmasan da bana m�ras kalan tüm 
öğütler�n� kend�me rehber ed�n�yorum. 

Ha, az daha unutuyordum en kıymetl� 
varlığım, benden ayrılıp g�tt�ğ�nde 
yaşadığın ev�n kapısını b�r daha 
açmadım. Senden sonra İzm�r'�n 
Yeş�lyurt semt�ne daha çok g�d�p 
gelmeye başladım. Çünkü babamı 
ömrünün baharında kırk yaşında M�ll� 
İst�hbarat Teşk�latı'nın İzm�r yerleşkes� 
�nşaatında, sen�de hemen yerleşken�n 
yanında bulunan Yeş�lyurt Devlet 
Hastanes�'n�n Ac�l bölümünde son 
yolculuğa uğurlamıştım. Kend�mce 
orada s�z�nle konuşuyorum, 
dertleş�yorum canım anam. Sen öldün, 
ben b�tt�m. Canım anam şuan bana 
sarılmadığın �ç�n kollarım sızlıyor 
b�l�yor musun? Sen� çok özlüyorum, ne 
olur rüyalarıma gel, gel de b�razcık sana 
olan özlem�m d�ns�n güzel annem. 

Sağlığınızda babamla pek b�r arada 
olamadınız ama ş�md� hemen babamın 
mezarı başındasın. Bundan dolayı çok 
ama çok mutluyum. Son olarak 
d�yeceğ�m; canım anam hep�m�z çok 
çok �y�y�z, çalışıyoruz, çok şükür kötü 
b�r durumumuz da yok sana olan hasret 
dışında… Anne hakkı asla ödenmez. 
Onun �ç�nd�r k� ne yaparsak yapalım, 
gücümüz,  annem�z�n üzer�m�zdek� 
hakkı ödemeye yetmeyecekt�r. 

Annem�z�n değer�n� her da�m b�lmel�, 
Ona karşı asla saygıda kusur etmemel�,  
b�r ded�ğ�n� �k� etmemel�y�z. Allah'ım! 
B�z�m dünyaya gelmem�ze ves�le olan bu 
�k� kıymetl� varlığa, anne ve babamıza 
hayır, güzell�k, saadet, hoşnutluk, sıhhat 
ve afiyetler �hsan eyle. Vefat edenlere 
rahmet�nle muamele eyle.

ANNE МАТЬ
Dr.İmbat MUĞLU Dr.İmbat MUĞLU

атеринское чувство, которое Мнесет нас в утробе Матери 
девять месяцев с вечным 

проявлением и чудом Аллаха, - это 
самое чудесное, самое прекрасное 
чувство, дарованное Всемогущим 
Аллахом. На самом деле, каждое живое 
существо на земле получает 
благословения этого чудесного чувства.
Потому что, как только мы открываем 
глаза на мир через это чувство, мы 
получаем чувство любви в нашей 
первой матери. Материнский инстинкт 
– вещь такая, что он уникального рода. 
Матери священны и драгоценны для 
нашей религии. Всемогущий Аллах 
наделил матерей особой ценностью и 
очень важными обязанностями по 
отношению к ним. Первая и самая 
важная из этих обязанностей – 
воспитание поколений. Первым 
учителем человека является его мать. 
Пророк (да благословит его Аллах и 
приветствует) сказал: «Рай у них под 
ногами». Самая чистая любовь в мире – 
это материнская любовь. Материнская 
любовь — это такая любовь, что она не 
похожа ни на какую другую любовь и 
не может быть заменена никакой 
другой любовью. Эта любовь всегда 
безответна, всегда искренна и 
непрерывна. Если есть в этом мире 
человек, который любит без всякой 
корысти и терпит всевозможные 
трудности ради своего ребенка, то это 
мать. Самое главное для матери – это ее 
ребенок. Мать может быть счастлива 
только тогда, когда счастлив ее ребенок; 
Когда её ребенок несчастлив, она 
опустошена. Она идет на всевозможные 
жертвы и старается дать своему 
ребенку самое лучшее и прекрасное. 
Моя дорогая мама, обладавшая этими 
прекрасными качествами, была 
ангелом, которая претерпела все 
страдания мира, жила в высшей 
степени бедности и осталась одна с 14 
детьми в возрасте 39 лет. 

Прошел год с тех пор, как моя 
жемчужина скончалась, но я всегда 
ждал ее, как будто она скоро войдет в 
дверь. В этот период времени я 
продолжал жить так, как будто ты была 
рядом со мной в каждый момент. Но 
тоска к ней уже невыносима. Дайе, ты 
знаешь, что все не так, как ты знала, 
многое, многое изменилось. Например, 
когда ты была рядом, у меня хватило бы 
смелости сразиться со всеми, а теперь у 
меня сломаны крылья. Жизнь 
бессмысленна, даже дышать кажется 
бесполезным. Видишь ли, в тот день, 
когда ты ушла в вечность, я остался 
один в своем переполненном мире. Моя 
дорогая мама, я помню, когда я был 
маленьким, мои друзья всегда 
спрашивали меня: «Ты больше любишь 
свою мать или своего отца?» Отвечая, я 
запыхался внутри, вытянул грудь и 
сказал «мама». Потому что я никогда не 
видел своего отца… 

Каждую ночь, когда ты укладывала 
меня спать, ты два раза целовала меня в 

щеку, один для меня, а другой для 
твоего отца. Ты меня не слышала, но я 
чувствовал тепло твоих поцелуев. Моя 
дорогая мама, я никогда не вытерал 
свои щеки после того, как ты меня 
целовала. Ты каждый вечер перед сном 
рассказывала мне о моем отце: «Не 
чувствуй своей тоски, он всегда с 
тобой!»  говорила ты: «Он придет к тебе 
во сне и сам однажды тебя поцелует». 
Просыпаясь на следующий день я 
бросался к тебе на колени со словами: 
«Мой отец поцеловал меня, мама!», и я 
признаю, что всегда лгал тебе. Мой отец 
никогда не целовал меня во сне. Потому 
что я никогда не видел своего отца, я 
никогда не чувствовал его рядом со 
мной, как твое тепло, я никогда не мог 
подбежать и обнять его. Теперь и тебя 
нет, горе мне...

С детства и до последнего вздоха; Твоя 
поговорка «Куро ме, мировеки голова 
бэ, эз тиштэки де нахвазим» (Сын мой, 
будь хорошим человеком, я больше 
ничего не хочу) всегда была и будет для 
меня путеводной звездой, моя 
прекрасная мама. Моя дорогая мама; 
если есть что-то в мире, чего я не мог 
ценить, так это твое присутствие, было 
только одно, чего я боялся, это был 
момент, когда я потерял тебя. Несмотря 
на то, что тебя нет со мной, я беру все 
твои советы, которые я унаследовал, в 
свои руки. О, я чуть не забыл, мое самое 
дорогое достояние, с тех пор как ты 
ушла, я больше никогда не открывал 
дверь в дом, в котором ты жила. После, 
я стал чаще бывать в районе Ешилюрт в 
Измире. Потому что я отправил вас в 
последний путь в отделении 
неотложной помощи Ешилюртской 
государственной больницы, которая 
находится рядом с кампусом. Я по-
своему разговариваю с вами там, 
беспокоюсь вместе с вами, моя дорогая 
мама. Ты умерла, мне тяжело Дорогая 
мама, знаешь ли ты, что у меня болит 
душа, потому что ты не обнимаешь 
меня прямо сейчас? Я так скучаю по 
тебе, пожалуйста, приди в мои сны, 
приди и отпусти мою тоску по тебе, моя 
прекрасная мама вы не очень ладили с 
моим отцом в добром здравии, когда ты 
был жив, но теперь ты прямо у могилы 
моего отца. Я очень, очень рад этому. И 
в конце слова; дорогая матушка, у нас 
все очень-очень хорошо, работаем, 
слава богу, не бедствуем, кроме тоски по 
тебе… Материнское право никогда не 
оплачивается. Вот почему, что бы мы ни 
делали, мы не сможем оплатить 
материнское право. 

Мы всегда должны знать ценность 
матери, мы всегда должны уважать ее и 
не должны приукрашивать все, что она 
говоритБоже мой! Даруй добро, 
красоту, блаженство, довольство, 
здоровье и приятного аппетита нашим 
родителям, этим двум драгоценным 
существам, которые помогли нам 
прийти в этот мир. 

Доктор.Имбат МУГЛУ
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Dünyada Ramazan Bayramı 

Azerbaycan
Başkent Bakü'de cam�ler sabahın erken saatler�nde 
�t�baren namaz kılmak �steyen vatandaşlarla doldu taştı.
Cam�lerde yer bulamayan vatandaşlar, namazlarını 
avlularda ve bahçelerde eda ett�.
Ülken�n tar�h� ve doğal güzell�kler�yle ünlü Şek� 
kent�n�n Cuma Mesc�d�'nde de bayram namazı 
kılındı.
Namaz önces�nde ramazanın ve bayramların 
önem�ne d�kkat� çek�len vaazı d�nleyen cemaat namaz 
sonrasında bayramlaştı.
Özbek�stan
Özbek�stan'ın başkent� Taşkent'te b�nlerce k�ş� bayram 
namazı �ç�n cam�lere akın ett�. Müslümanlar, 
cam�lerde yer kalmayınca cam� bahçeler�n� ve 
sokakları doldurdu. Cam�ler�n bulunduğu cadde ve 
sokaklar trafiğe kapatıldı.
"Osman Mushafı" olarak b�l�nen, üzer�ne Hazret� 
Osman'ın kanının aktığı ceylan der�s�ne yazılan 
Kur'an-ı Ker�m'�n muhafaza ed�ld�ğ�, Taşkent'tek� 
Hazret İmam Küll�yes�'ndek� bayram namazını, 
Özbek�stan Müslümanları D�n� İdares� Başkanı 
Nur�dd�n Hal�knazarov kıldırdı.
Hal�knazarov vaazında, bayram günler�nde yaşlı ve 
hastaların z�yaret ed�ld�ğ�n�, küs olanların barıştığını 
d�le get�rerek vatandaşların Ramazan Bayramı'nı 
kutladı.
Türkmen�stan. 
Türkmen�stan'ın başkent� Aşkabat'tak� Ertuğrul Gaz� 
Cam�s�'ne akın eden yüzlerce Müslüman, yer 
kalmayınca cam� bahçeler� ve sokakları doldurdu. 
Cam�ler�n bulunduğu cadde ve sokaklar trafiğe 
kapatılırken, cam� etra�arında güvenl�k önlemler� 
alındı.
Bayram hutbes�nde Müslümanların görev ve 
sorumlulukları, günahlardan kaçınılması, ramazan 
ayında yapılan �badetler ve hayır �şler�n�n devam 
ett�r�lmes�, d�n�n yaşatılması gerekt�ğ� bel�rt�ld�.
Bayram namazının ardından ülken�n kalkınması, 
refah ve huzur, tüm dünyada barış ve �st�krar olması 
�ç�n dua ed�ld�.
Türkmen�stan Devlet Başkanı Serdar 
Berd�muhamedov, Ramazan Bayramı dolayısıyla 
kutlama mesajı yayınladı. Halkın bayramını tebr�k 
eden Berd�muhamedov, mübarek ramazan ayında 
tutulan oruçların, kılınan namazların ve yapılan 
�badetler�n Allah katında kabul olmasını d�led�.
Kırgız�stan
Kırgız�stan'ın başkent� B�şkek'�n Pervomay İlçe 
Kaymakamlığı ve İl Emn�yet Müdürlüğü, bayram 
namazının Cumhurbaşkanlığı ve hükümet b�nasının 
önündek� meydanda kılınması �ç�n gerekl� tedb�rler� 
aldı.
Şafak vakt�nde, esk� meydana çıkan M�ha�l Frunze, 
Kasım Tınıstanov, Çu� ve İvan Panfilov caddeler� 
trafiğe kapatıldı.
Vatandaşlar, bayram namazını kılmak �ç�n yerel saatle 
05.00'te toplanmaya başladı.
Namaz kılmaya gelenler, güvenl�k ek�pler�nce tek tek 
aranarak alana alındı.
Meydanı ve etrafındak� sokakları dolduran vatandaş-
lar, yanlarında get�rd�kler� seccadeler�n� meydana, ara 
sokaklara ve ç�menlere serd�.
Cumhurbaşkanı Sadır Caparov, Bakanlar Kurulu 
Başkanı Akılbek Caparov da cemaatle saf tuttu.
Müü Zam�r Rak�yev, vaazının ardından bayram 
namazını kıldırdı.
Bayram namazı dolayısıyla düzenlenen programda 
Kur'an-ı Ker�m okundu ve dualar ed�ld�.
Kırgız�stan Devlet Radyo ve Telev�zyonu da bayram 
namazını naklen yayınladı.
Cumhurbaşkanı Caparov, yayımladığı mesajında, 
halkın Ramazan Bayramı'nı tebr�k ett�.
KKTC
Kuzey Kıbrıs Türk Cumhur�yet�'nde (KKTC) 
Ramazan Bayramı dolayısıyla cam�ler� dolduran 
vatandaşlar namazlarını kılarak dua ett�.
Başkent Leoşa'da bayram namazı �ç�n Müslümanlar 
sabahın erken saatler�nde kenttek� cam�ler� doldurdu.
Başkenttek� Ebu Bek�r Es Sıddık Cam�s�'ne g�den 
Kıbrıslılar, bayram namazını cemaatle kıldıktan sonra 
toplu dua ett�.

Bayram namazını burada kılan KKTC 
Cumhurbaşkanı Ers�n Tatar, çıkışta gazetec�lere 
yaptığı açıklamada, "Kuzey Kıbrıs Türk Cumhur�yet� 
ve ana vatan Türk�ye'dek� kardeşler�m�z�n ve tüm 
İslam alem�n�n mübarek Ramazan Bayramı'nı 
kutluyorum. Bayramın hayırlara ves�le olmasını 
yürekten temenn� ed�yorum." ded�.
Tatar, Türk�ye'de yaşanan deprem felaket�n�n yürekler� 
parçaladığını, bu nedenle bu bayramın buruk 
geçt�ğ�n� �fade ederek, depremde yaşamlarını y�t�ren 
KKTC'l� öğrenc�ler �le Türk�ye'dek� on b�nlerce k�ş�n�n 
acısı �ç�nde olduklarını söyled�.
KKTC Cumhur�yet Mecl�s� Başkanı Zorlu Töre de 
namazı aynı cam�de kıldı. Namazdan sonra açıklama-
larda bulunan Töre, tüm Türk ve İslam alem�n�n 
bayramını tebr�k ederek, bayramın hayırlara ves�le 
olmasını d�led�.
KKTC'n�n d�ğer kentler�nde de vatandaşlar namazı 
kıldıktan sonra bayramlaştılar.
Mesc�d-� Aksa'da yaklaşık 120 b�n Müslüman bayram 
namazını kıldı
Yaklaşık 120 b�n Müslüman, Ramazan Bayramı 
namazı �ç�n sabah saatler�nde İslam d�n�n�n en kutsal 
üçüncü mekanı Mesc�d-� Aksa'da saf tuttu.
Sabah saatler�nden �t�baren her yaştan F�l�st�nl� ve 
Müslüman, �şgal altındak� Doğu Kudüs'te bulunan 
Mesc�d-� Aksa'da namaz kılmak �ç�n yola koyuldu.
Mesc�d-� Aksa'nın bulunduğu Esk� Şeh�r bölges� 
bayram namazı neden�yle yaya ve araç trafiğ�ne sahne 
oldu. Cemaat, Aksa'nın kapılarında oluşan �zd�ham 
sırasında tekb�rler ve salavatlar get�rerek dualar ett�.
Kudüs İslam� Vakı�ar İdares�'nden yapılan yazılı 
açıklamaya göre, yaklaşık 120 b�n k�ş� bayram 
namazını Mesc�d-� Aksa'da kıldı.
Namazın kılınmasının ardından tekb�rler eşl�ğ�nde 
bayramlaşma kısmına geç�ld�. Cemaate bay-
ramlıklarını g�yerek katılan çocuklar d�kkat� çekt�.
Bayram namazını Mesc�d-� Aksa'da kılan b�r grup 
Türk de cemaate lokum ve kuru yem�ş dağıttı. 
Kazak�stan
Kazaklar, Ramazan Bayramı namazını kılmak 
amacıyla sabahın erken saatler�nde cam�ler� doldurdu. 
Başmüü Nauryzbay Taganuly da bayram namazını 
kılmak �ç�n Astana'dak� Büyük Cam�'de saf tuttu.
Bayram dolayısıyla geleneksel Kazak çadırlarının 
kurulduğu cam� avlularında renkl� etk�nl�kler 
düzenlen�yor. Aynı sofranın etrafında b�r araya gelen 
Kazaklar, “Aytın kabul olsun.” d�yerek bayramlaşıyor.
Avusturya
Avusturya'nın başkent� V�yana'da sabahın erken 
saatler�nde Avusturya Türk Kültür Sosyal 
Yardımlaşma Derneğ� (ATİB) Merkez Cam�s�'nde, 
Türk�ye'n�n V�yana Büyükelç�s� Ozan Ceyhun ve 
V�yana Başkonsolosu Cafer Mert Özmert de 
vatandaşlarla b�rl�kte bayram namazını kıldı.
Daha sonra ver�len hutbede b�rl�k ve beraberl�k 
mesajının yanı sıra küslükler�n g�der�lmes�, anlayış ve 
hoşgörünün yaygınlaştırılması temenn�s�nde 
bulunuldu.
Fransa
Fransa'nın başkent� Par�s'te 1922-1926 yıllarında �nşa 
ed�len tar�h� Ulu Cam�'ye erken saatte akın eden 
Müslümanlar bayram namazını kılmak �ç�n saf tuttu.
Pol�s cam�n�n etrafında güvenl�k tedb�rler� aldı.
Erkek cemaat�n yanı sıra kalabalık kadın cemaat�n�n 
de �şt�rak ett�ğ� bayram namazına çocuklu a�leler de 
katıldı. Cemaat�n kalabalık olmasıyla bayram namazı 
b�rkaç defa kılındı.
Hollanda
Hollanda'nın Sch�edam kent�ndek� yüzlerce 
Müslüman İslam Toplumu M�ll� Görüş Güney 
Hollanda Bölges�ne (IGMG GH) bağlı Yıldız İslam 
Merkez�nde bayram namazı kılmak �ç�n toplandı.
Müslümanlar namaz sonrası bayramlaştı.
Namazın ardından lokum, b�sküv� ve �çecek �kram 
ed�ld�.
İsv�çre
İsv�çre genel�nde Müslümanlar, Ramazan Bayramı 
namazını eda etmek �ç�n cam�ler� doldurdu.
Türk�ye'n�n BM Cenevre Ofis� Nezd�nde Da�m� 
Tems�lc�s� Büyükelç� Güven Begeç, Cenevre'de 
yaşayan çok sayıda Türk ve d�ğer ülke vatandaşları, 

Müslüman Cemaat� Vakfı Cam�s�'nde namazı eda ett�.
Namazın ardından halk bayramlaşırken, cam� 
yönet�m� tarafından �kramda bulunuldu.
Ürdün
Ürdün'de Ramazan Bayramı namazı dolayısıyla 
okunan hutbede Mesc�d-� Aksa'ya destek vurgusu öne 
çıktı.
Bayram namazını kılmak �steyen Ürdünlüler, başkent 
Amman'dak� El-Hüsey�n Gençl�k ve Spor 
Kompleks�'nde b�r araya geld�.
Ürdün Vakı�ar Bakanı Muhammed el-Halay�le 
burada okuduğu hutbede, "Kudüs halkının hatırlan-
ması, Mesc�d-� Aksa'nın unutulmaması ve 
Kudüslüler�n sabrı �ç�n dua ed�lmes�n�" �sted�.
Halay�le, "Mübarek bayram gününde Mesc�d-� 
Aksamızı unutmayalım. Oradak� Kudüslü kardeşler�-
m�z �ç�n dua edel�m k� Cenab-ı Hak onları orada sab�t 
kılsın ve onlara sağlam b�r zafer vers�n." �fadeler�n� 
kullandı.
Almanya
Almanya'nın başkent� Berl�n'de başta D�yanet İşler� 
Türk İslam B�rl�ğ�'ne (DİTİB) bağlı Şeh�tl�k Cam�s� 
olmak üzere kentte bulunan onlarca cam�de kılınan 
bayram namazına yoğun katılım oldu.
Berl�n D�n H�zmetler� Ataşes� Emre Ş�mşek, bayram 

namazı önces�nde Şeh�tl�k Cam�s�'nde verd�ğ� vaazda 
İslam'dak� kardeşl�k hukukuna �şaret ederek "Bayram-
lar, kardeşl�k hukukunun z�rveye çıktığı günlerd�r. 
Bunu fırsat b�lerek layıkıyla değerlend�rel�m." 
çağrısında bulundu.
Cam�de bayram ves�les�yle, 6 Şubat'ta meydana gelen 
Kahramanmaraş merkezl� depremlerden etk�lenenler 
�ç�n bağış toplandı.
Türk�ye'n�n Berl�n Büyükelç�s� Ahmet Başar Şen ve 
Berl�n Başkonsolosu Rıı Olgun Yücekök, namazın 
ardından vatandaşlarla bayramlaştı.
Türkler�n yoğun olarak yaşadığı Köln kent�nde 
bulunan DİTİB Merkez Cam�s�'nde kılınan bayram 
namazının ardından cemaat, cam�de bayramlaştı.

Belç�ka
Belç�ka'nın başkent� Brüksel'de yaşayan Türkler�n 
b�rçoğu, bayram namazını Fat�h Cam�s�'nde kıldı.
Türkler�n yoğun olarak yaşadığı Schaerbeek 
semt�ndek� cam�de yer kalmayınca bayram namazını 
kılmak �steyen kalabalık sokaklara taştı.
Namazın ardından cam�ye gelen Türkler b�rb�rler�yle 
bayramlaştı. Bayramlaşmaya Türk�ye'n�n Brüksel 
Büyükelç�s� Bek�r Uysal da katılarak vatandaşların 
bayramını tebr�k ett�.
Belç�ka'da yaşayan Müslümanlar, ülken�n d�ğer b�rçok 
şehr�nde ve kasabasında da bayram sabahı cam�ler� 
doldurdu.
İsveç
İsveç'�n başkent� Stockholm'de Müslümanlar, D�yanet 
İşler� Başkanlığına bağlı F�ttja Ulu Cam�'de bayram 
namazını eda ett�.
Cam�ye sığmayan cemaat�n b�r kısmı dışarıda namaz 
kıldı, yaklaşık 2 b�n 500 k�ş�n�n namazlarını eda ett�ğ� 
gözlend�.
Namaz önces�nde vaaz veren F�ttja Ulu Cam� görevl�s� 
Osman Doğan, toplumsal b�rl�k ve beraberl�ğ�n 
önem�n� vurguladı.

Bayram gününde kırgınlıkların ve dargınlıkların son 
bulması gerekt�ğ�ne �şaret eden Doğan, küskünler�n 
ve çek�şmeler�n ortadan kaldırılmasının önem�ne 
değ�nd�. Namazın ardından bayramlaşan cemaate 
cam� yönet�m�nce lokum ve b�sküv� �kram ed�ld�.

Bulgar�stan
Bulgar�stan genel�nde sabah saatler�nde bayram 
namazı dolayısıyla cam�ler doldu taştı.
Başkent Sofya'da tek olan 300 k�ş� kapas�tel� Banya 
Başı Cam�s�'nde yer kalmayınca yaklaşık 2 b�n 500 
k�ş� cam�n�n önünde namazını kıldı.
Malta
Akden�z'dek� ada ülkes� Malta'da da Türk vatandaşları 
ve Müslümanlar bayram namazı �ç�n Marsa'dak� Türk 
Şeh�tl�ğ�'nde b�r araya geld�.
Yaklaşık 600 k�ş�n�n katıldığı bayram namazını 
D�yanet İşler� Başkanlığı Beyoğlu Müülüğü 
Murakıbı Ed�p Akyol kıldırdı.
Türk�ye'n�n Valetta Büyükelç�s� Erden�z Şen de 
�nananlarla b�rl�kte saf tutarken, daha sonra bayram-
laşmaya geç�ld�.
Bugünkü bayram namazıyla, yaklaşık yarım asır 
sonra Malta'dak� Türk Şeh�tl�ğ�'nde bayram 
namazının kılındı.
Büyükelç� Şen, AA muhab�r�ne yaptığı açıklamada, 
şeh�tl�kte bayram namazı eda etmeler�n� sağlayan 
Türk�ye D�yanet Vakfı ve Dış�şler� Bakanlığına 
teşekkür ett�.
Kamerun
Kamerun'un başkent� Yaounde'n�n en büyük 
cam�ler�nden olan Yaounde Merkez Cam�s�'nde 
toplanan Müslümanlar bayram namazı coşkusunu 
b�rl�kte yaşadı.
Sabahın erken saatler�nde bayram namazını kılmak 
�ç�n dışarı çıkan Kamerunlu Müslümanlar, bay-
ramlıklarıyla başkent sokaklarında renkl� görüntüler 
oluşturdu.
Cam�dek� yoğunluk dolayısıyla bazı vatandaşlar 
namazını cam�n�n avlusunda ve bahçes�nde, bazıları 
�se yollarda eda ett�.
Namaz sonrasında çocuklara şeker ve bayram harçlığı 
dağıtıldı.
N�jerya
N�jerya'nın başkent� Abuja'da yaşayan b�nlerce 
Müslüman, Ramazan Bayramı namazı �ç�n sabahın 
erken saatler�nde açık alanda saf tuttu.
Abuja'nın Annoor Cam�s�'nde toplanan kadın, erkek 
ve çocuklar, geleneksel kıyafetler�yle renkl� görüntüler 
oluşturdu.
Bayram hutbes�nde Müslümanların görev ve 
sorumlulukları, günahlardan kaçınılması, ramazan 
ayında yapılan �badetler ve hayır �şler�n�n devam 
ett�r�lmes� çağrısı yapıldı.
Namazın ardından ülken�n güvenl�ğ�, refah ve huzur, 
tüm dünyada barış ve �st�krar �ç�n dua ed�ld�.
Emn�yet sorunlarının yaşandığı N�jerya'da bayram 
namazları �ç�n 52 b�n güvenl�k gücü görevlend�r�lm�şt�.

Yemen
Yemenl�ler, ülken�n dört b�r yanındak� cam� ve 
meydanlarda Ramazan Bayramı namazını eda ett�.
Başkent Sana ve geç�c� başkent Aden başta olmak 
üzere ülken�n farklı v�layetler�ndek� cam� ve meydan-
lar, bayram namazı �ç�n toplanan yüz b�nlerce 
vatandaşla doldu.
Her yaştan Yemenl�n�n katıldığı bayram namazı ve 
bayramlaşma anları renkl� görüntüler oluşturdu.
Yemen'de çocuk ve kadınların da g�deb�ld�ğ� bayram 
namazına yoğun �lg� duyuluyor.
Yemen halkı, hükümet güçler� �le İran destekl� Hus� 
m�l�sler arasında uzun yıllardır yaşanan çatışmaların 
ardından s�yas� çözüm �ç�n sarf ed�len uluslararası 
çabalar çerçeves�nde sak�n b�r bayramı geç�r�yor.

KAYNAK:AA
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Ид аль-Фитр в мире

Азербайджан
В столице Баку мечети переполнены гражданами, 
желающими помолиться с раннего утра.
Граждане, не нашедшие места в мечетях, совершали 
свои молитвы во дворах и садах.
Праздничная молитва также была совершена в 
пятницу в мечети города Шеки, известной своей 
исторической и природной красотой.
Перед молитвой община, слушавшая проповедь, в 
которой обращалось внимание на важность Рамадана 
и праздников, стала праздничной после молитвы.
Узбекистан
В столице Узбекистана Ташкенте тысячи людей 
стекались в мечети на праздничные молитвы. Когда в 
мечетях не оставалось места, мусульмане заполняли 
сады и улицы мечетей. Улицы и проспекты, где 
расположены мечети, были закрыты для движения.
Молитву Курбан-байрам в комплексе Хазрат Имам в 
Ташкенте, где сохранился Священный Коран, 
известный как «Усман Мушафи», написанный на коже 
газели, на которой текла кровь Хазрата Усмана, 
возглавил глава Духовного управления мусульман 
Узбекистана Нуриддин Халикназаров.
В своей проповеди Халикназаров отметил праздник 
Рамадана граждан, выразив, что в праздничные дни 
навещали пожилых и больных, а недовольные 
примирялись.
Туркменистан. 
Сотни мусульман стекались в мечеть Эртугрул Гази в 
столице Туркменистана Ашхабаде и заполняли сады и 
улицы мечети, когда не оставалось места. В то время как 
улицы и проспекты, где расположены мечети, были 
закрыты для движения, вокруг мечетей были приняты 
меры безопасности.
В проповеди Курбан-байрама было заявлено, что 
следует избегать обязанностей и ответственности 
мусульман, грехов, продолжать молитвы и благотвори-
тельные дела в месяц Рамадан, а религию следует 
поддерживать.
После молитв Курбан-байрам были вознесены 
молитвы о развитии страны, процветании и мире, мире 
и стабильности во всем мире.
Президент Туркменистана Сердар Бердымухамедов 

выступил с поздравительным посланием по случаю 
праздника Рамазан. Бердымухамедов, поздравивший 
народный праздник, пожелал, чтобы посты, молитвы и 
молитвы, совершаемые во время священного месяца 
Рамадан, были приняты в глазах Аллаха.
Кыргызстан
Акимат Первомайского района и областное управле-
ние безопасности столицы Кыргызстана города 
Бишкек приняли необходимые меры для проведения 
праздничных молитв на площади перед зданием 
президента и зданием правительства.
На рассвете улицы Михаила Фрунзе, Касыма Тыныста-
нова, Чуйской и Ивана Панфиловых, которые ведут к 
старой площади, были закрыты для движения.
Горожане начали собираться в 05:00 по местному 
времени, чтобы совершить праздничные молитвы.
Тех, кто приходил помолиться, один за другим 
обыскивали службы безопасности и доставляли в этот 
район.
Горожане, заполнившие площадь и улицы вокруг нее, 
расстелили молитвенные коврики, которые они 
принесли с собой на площадь, переулки и траву.
Президент Садр Жапаров и председатель Совета 
министров Акылбек Жапаров также встали на сторону 
общины.
Муфтий Замир Ракиев возглавил молитву Курбан-
байрам после своей проповеди.
В программе, организованной по случаю молитвы 
Курбан-байрам, был прочитан Священный Коран и 
совершены молитвы.
Государственное радио и телевидение Кыргызстана 
транслировало праздничную молитву в прямом эфире.
Президент Жапаров в своем послании поздравил 
народ с праздником Курбан-Байрам.
ТРСК
В Турецкой Республике Северного Кипра (ТРСК) 
граждане, заполнившие мечети по случаю праздника 
Рамадан, совершили намаз.
В столице страны Никосии мусульмане заполнили 
мечети в городе рано утром для молитвы Курбан-
байрам.
Киприоты, которые отправились в мечеть Абу Бакр Эс 
Сыддык в столице, коллективно помолились после 
совершения молитвы Курбан-байрам с прихожанами.
Президент ТРСК Эрсин Татар, совершивший здесь 
молитву Курбан-байрам, сказал журналистам на 
выходе: «Я поздравляю с благословенным праздником 
Рамазан наших братьев и сестер в Турецкой Республике 
Северного Кипра и на родине Турции и всего исламско-
го мира. Искренне надеюсь, что Курбан-байрам станет 
поводом для добрых дел».
Татар заявил, что землетрясение в Турции разбило 
сердца, поэтому этот праздник был горько-сладким, и 
сказал, что им больно за студентов ТРСК, погибших в 
результате землетрясения, и за десятки тысяч людей в 
Турции.

Спикер Республиканской ассамблеи ТРСК Зорлу Тёре 
также совершил молитву в той же мечети. Тёре, 
выступивший с заявлениями после молитвы, 
поздравил с праздником весь турецкий и исламский 
мир и пожелал, чтобы праздник стал поводом для 
добрых дел.
В других городах ТРСК горожане праздновали после 
молитвы.
Палестина
Около 120 000 мусульман совершили праздничные 
молитвы в мечети Аль-Акса
Около 120 000 мусульман выстроились в очередь в 
мечети Масджид аль-Акса, третьем по значимости 
месте ислама, утром на молитву Курбан-байрам.
Начиная с утра, палестинцы и мусульмане всех 
возрастов отправились молиться в мечеть Аль-Акса в 
оккупированном Восточном Иерусалиме.
Район Старого города, где расположена мечеть Аль-
Акса, был местом движения пешеходов и транспор-
тных средств из-за молитв Курбан-байрам. Во время 
давки у ворот Аль-Аксы прихожане принесли такбиры 
и салаваты и помолились.
Согласно письменному заявлению Управления 
исламских фондов Иерусалима, около 120 000 человек 
совершили праздничные молитвы в мечети Аль-Акса.
После молитвы часть Ид аль-Фитр начиналась с 
такбиров. Дети, которые посещали собрание в 
праздничных одеждах, привлекали внимание.
Группа турок, которые совершили молитву Ид в 
Масджид аль-Акса, также раздала прихожанам рахат-
лукум и орехи.
Казахстан
Казахи заполнили мечети рано утром, чтобы вознести 
молитву Курбан-байрам. Верховный муфтий 
Наурызбай Таганулы также выстроился в очередь у 
Большой мечети в Астане на молитву Курбан-байрам.

По случаю Курбан-байрама во дворах мечетей 
организуются красочные мероприятия, где устанавли-
ваются традиционные казахские палатки. Казахи, 
которые собираются за одним столом, пируют, говоря: 
«Пусть твойА йт будет принят».
Австрия
Рано утром в Центральной мечети Австрийско-
турецкой ассоциации культурной социальной 
помощи (ATİB) в Вене, столице Австрии, посол Турции 
в Вене Озан Джейхун и генеральный консул Вены 
Кафер Мерт Озмерт совершили молитву Курбан-
байрам вместе с гражданами.
В проповеди, произнесенной позже, в дополнение к 
посланию единства и солидарности, было предложено 
устранить обиды и распространить понимание и 
терпимость.
Франция
Мусульмане, которые рано стекались в историческую 
Большую мечеть, построенную в 1922-1926 годах в 
Париже, столице Франции, выстроились в очередь, 
чтобы совершить молитву Курбан-байрам.
Полиция приняла меры безопасности вокруг мечети.
Помимо мужской общины, многолюдная женская 
община также присутствовала на молитве Курбан-
байрам, на которой присутствовали семьи с детьми. 
Когда прихожане были переполнены, молитва Курбан-
байрам была совершена несколько раз.
Нидерланды
Сотни мусульманских исламских общин в Схидаме, 
Нидерланды, собрались на праздничную молитву в 
Звездном исламском центре в регионе Южной 
Голландии национального видения (IGMG GH).
Мусульмане пировали после молитвы.
После молитвы был подан рахат-лукум, печенье и 
напитки.
Швейцария
По всей Швейцарии мусульмане заполняли мечети, 
чтобы вознести молитвы Курбан-байрам.
Посол Гювен Бегеч, Постоянный представитель 
Турции при отделении ООН в Женеве, а также многие 
турецкие и другие граждане, проживающие в Женеве, 
совершили молитву в мечети Фонда мусульманской 
общины.
После молитвы, когда люди начали праздновать, 
руководство мечети предложили угощение.
Иордания
В проповеди, прочитанной по случаю молитвы в честь 
праздника Рамадан в Иордании, акцент на поддержке 
мечети аль-Акса вышел на первый план.
Иорданцы, которые хотели вознести молитву Курбан-
байрам, собрались в молодежном и спортивном 
комплексе Аль-Хусейн в столице Аммане.
В проповеди, прочитанной здесь, министр фондов 
Иордании Мохаммед аль-Халайла попросил, чтобы 
«народ Иерусалима помнили, чтобы мечеть аль-Акса 
не была забыта, и чтобы молились о терпении народа 
Иерусалима».
Халаила сказала: «Давайте не будем забывать нашу 
мечеть аль-Акса в день Курбан-байрама. Давайте 
помолимся за наших братьев и сестер в Иерусалиме, 
чтобы Всевышний сохранил их там и дал им твердую 
победу».
Германия
В Берлине, столице Германии, активно участвовали в 
праздничных молитвах, которые проводились в 
десятках мечетей города, особенно в мечети Мучени-
чества, входящей в Турецко-исламский союз по делам 
религий (DITIB).
Эмре Шимшек, атташе религиозных служб в Берлине, 
указал на закон братства в исламе в своей проповеди, 
произнесенной в мечети мученичества перед молитвой 
Курбан-байрам, и сказал: «Праздники - это дни, когда 
закон братства достигает своего пика. Давайте 
воспользуемся этой возможностью и воспользуемся 
ею должным образом».
По случаю праздника Курбан-байрам в мечети были 
собраны пожертвования для пострадавших от 
землетрясений в Кахраманмараше, произошедших 6 
февраля.
Посол Турции в Берлине Ахмет Башар Шен и генераль-
ный консул Берлина Рифки Олгун Ючек отпразднова-
ли с гражданами после молитвы.
После молитвы Курбан-байрам в Центральной мечети 
DİTİB в городе Кельне, где интенсивно живут турки, 
прихожане пировали в мечети.
Бельгия
Многие турки, живущие в Брюсселе, столице Бельгии, 
совершали свои праздничные молитвы в мечети Фатих.
Когда в мечети района Схарбек, где проживает много 
турок, не хватило места, толпа желающих совершить 
праздничную молитву хлынула на улицы.
После молитвы турки пришли в мечеть и отпразднова-
ли друг с другом. На празднике также присутствовал 

посол Турции в Брюсселе Бекир Уйсал, который 
поздравил граждан с праздником.
Мусульмане, проживающие в Бельгии, заполнили 
мечети во многих других городах страны утром в 
праздник Курбан-байрам.
Швеция
В Стокгольме, столице Швеции, мусульмане соверши-
ли праздничные молитвы в Большой мечети Фиттья 
Управления по делам религий.
Некоторые из прихожан, которые не поместились в 
мечеть, молились снаружи, и было замечено, что около 
2,500 человек молятся.
Официальный представитель Большой мечети Фитты 
Осман Доган, выступивший с проповедью перед 
молитвой, подчеркнул важность социального 
единства и солидарности.
Указав на то, что обиды и обиды должны закончиться в 
день Курбан-байрама, Доган коснулся важности 
устранения обид и конфликтов.
После молитвы руководство мечети предложило 
прихожанам рахат-лукум и печенье.
Болгария
Мечети были переполнены из-за праздничных молитв 
в Болгарии в утренние часы.
Когда в мечети Баня Баши, единственной в столице 
Софии, вмещающей 300 человек, не осталось места, 
перед мечетью молились около 2500 человек.
Мальта
На Мальте, островной стране в Средиземном море, 
турецкие граждане и мусульмане собрались на 
Кладбище турецких мучеников в Марсе для молитвы 
Ид.
Эдип Акйол, начальник Управления по делам религий, 
муфтий Бейоглу, возглавил праздничную молитву, на 
которой присутствовало около 600 человек.
Хотя Эрдениз Шен, посол Турции в Валлетте, встал на 
сторону верующих, пир начался позже.
С сегодняшней праздничной молитвой полвека спустя 
праздничная молитва прошла на кладбище турецких 
мучеников на Мальте.
В беседе с агентством Anadolu (AA) посол Шен 
поблагодарил Турецкий религиозный фонд и 
Министерство иностранных дел за предоставленную 
им возможность совершить праздничную молитву на 
кладбище.
Камерун
Мусульмане собрались в Центральной мечети Яунде, 
одной из крупнейших мечетей в столице Камеруна 
Яунде, и вместе испытали радость молитвы Курбан-
байрам.
Камерунские мусульмане, которые вышли рано утром, 
чтобы помолиться Курбан-байрам, создали красочные 
изображения на улицах столицы со своим Ид аль-Фитр.
Из-за плотности в мечети некоторые граждане 
молились во дворе и саду мечети, в то время как другие 
выступали на дорогах.
После молитвы детям были розданы конфеты и 
пособие на Курбан-байрам.
Нигерия
Тысячи мусульман, живущих в столице Нигерии 
Абудже, выстроились в очередь в открытом поле рано 
утром на молитву Курбан-байрам.
Женщины, мужчины и дети собрались в мечети Аннур 
в Абудже, чтобы создать красочные образы в своей 
традиционной одежде.
В проповеди Курбан-байрам были названы обязаннос-
ти и ответственность мусульман, избегание грехов, 
продолжение молитв и благотворительных дел в месяц 
Рамадан.
После молитвы были вознесены молитвы о безопас-
ности страны, процветании и спокойствии, мире и 
стабильности во всем мире.
В Нигерии, где существуют проблемы с безопасностью, 
52 000 сил безопасности были развернуты для молитвы 
в честь Курбан-байрама.
Йемен
Йеменцы совершали праздничные молитвы в мечетях 
и на площадях по всей стране.
Мечети и площади в разных провинциях страны, 
особенно в столице Сане и временной столице Адене, 
были заполнены сотнями тысяч граждан, собравшихся 
на молитву Курбан-байрам.
Молитвы Курбан-байрам и моменты Ид аль-Фитр, на 
которых присутствовали йеменцы всех возрастов, 
создавали красочные образы.
В Йемене большой интерес к молитвам Курбан-байрам, 
куда также могут пойти дети и женщины.
Йеменский народ наслаждается тихим отдыхом в 
рамках международных усилий по политическому 
урегулированию после многих лет боевых действий 
между правительственными войсками и поддерживае-
мыми Ираном ополченцами-хуситами.
ИСТОЧНИК:AA

Мусульмане во многих странах мира отмечают Ид аль-Фитр
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ükleer enerj�de b�r dönem sona Nerd�. Almanya'dak� son üç 
nükleer santralde bulunan tüm 

reaktörler haasonu devredışı bırakıldı.

Bavyera'dak� Isar 2, Baden-
Württemberg'dek� Neckarwesthe�m 2 ve 
ülken�n kuzey batısında yer alan Emsland 
nükleer santral�n�n �şletmec�ler�n�n 
yaptıkları açıklamaya göre, bu üç nükleer 
santralde geçt�ğ�m�z cumartes� geces� saat 
12:00'den önce tüm reaktörler devre dışı 
bırakıldı. Böylece, Almanya'da elektr�k 
üret�m�nde nükleerden çıkış sürec� ta-
mamlandı.

Söz konusu nükleer santraller artık elektr�k 
şebekeye bağlı olmazken, bu santraller 
geçen yıl ülken�n enerj� �ht�yacının yaklaşık 
yüzde 6'sını karşılamıştı. Alman haber 
ajansı DPA'ya açıklamada bulunan Almanya 
Çevre Bakanlığı Nükleer Güvenl�k Depart-
manı Başkanı Gerr�t N�ehaus, “Yasalara 
uygun olarak çalışıyoruz ve 16 N�san'dan 
�t�baren nükleer elektr�k �şletmec�l�ğ�n�n 
ceza� b�r suç olacağı açık” �fades�n� kullandı. 
Nükleer karşıtları, ülkede üç reaktörün ka-
patılmasını b�r zafer olarak görürken, �ş 
dünyası, Avrupa'nın enerj� kaynaklarının 
�st�krarlı olmadığı ve dünyanın fos�l ya-
kıtlardan kurtulmaya çalıştığı b�r dönemde 
reaktörler�n kapatılmasını “çılgınlık” olarak 
n�telend�rm�şt�. Ülkede nükleer enerj�n�n 
sona ermes�yle b�rl�kte bu konuda 
tehl�ken�n sona erd�ğ�ne d�kkat çek�l�rken, 
Fransa ve İsv�çre g�b� ülkelerdek� nükleer 
tes�sler�n ülkeye yakın coğrafyada yer 
alması da sızıntı end�şeler�n�n sürmes�ne 
neden oluyor.

Elektr�k şebekes�yle bağlantısı kes�ld�kten 
sonra reaktörün yaklaşık 15 dak�ka �ç�nde 
kapatılması gerek�yor. Bundan sonra 
reaktör soğutularak, s�stemdek� sıcaklığın 
yaklaşık on �k� saat �ç�nde ortam sıcaklığına 
düşürülmes� gerek�yor. Kapatma �şlem�nden 
yaklaşık 9 saat sonra soğutma kules� üzer�n-
de artık buhar görülmüyor. Ülkede nükleer 

enerj�den çıkıştan sonra b�le yüksek r�skl� 
teknoloj�yle mücadelen�n zorlukları devam 
ed�yor. Alman hükümet�n�n önünde devre 
dışı bırakılmış 30'a yakın nükleer santral� 
sökmek g�b� zorlu b�r görev de bulunuyor. 
B�r nükleer santral�n sökülme sürec� 
yaklaşık 15 yıl sürüyor. Öte yandan, Alman 
yetk�l�ler, çok uzun yıllar ölümcül olab�len 
radyoakt�f atıkların depolanması �ç�n de 
henüz kes�n b�r çözüm bulab�lm�ş değ�l.

Fukuş�ma nükleer fac�asının etk�s�
Almanya'da onlarca yıl süren nükleer karşıtı 
protestoların ardından 2011'de yaşanan Fu-
kuş�ma nükleer fac�ası ülkede nükleer 
enerj�ye karşı eylemeler� hızlandırdı.

Esk� Başbakan Angela Merkel dönem�nde, 
nükleer enerj� kaynaklı r�skler�n güvenl� şe-
k�lde kontrol ed�lemeyeceğ� gerekçes�yle 
nükleer enerj�y� terk etme kararı alındı. 
Hükümet, nükleer santraller� devre dışı 
bırakma kararı sonrası Rusya �le enerj� 
anlaşmaları yaptı. Söz konusu fac�a sonrası 
nükleer enerj�den çıkış yasası uyarınca, 
2021'de 30 yıldır akt�f olan üç nükleer 
santral kapatılmış ve akt�f durumdak� son 
üç nükleer enerj� santral�n�n de 2022 
sonuna kadar kapatılacağı duyurulmuştu. 
Ancak Rusya'nın Ukrayna'da başlattığı sa-
vaş sonrası yaşanan enerj� kr�z� der�nleş�nce, 
hükümet kapatma kararını ertelem�şt�.

Nükleer santraller�n ömrünün uzatılması 
koal�syon ortakları arasında tartışmalara yol 
açmasının ardından Almanya Başbakanı 
Olaf Scholz, 17 Ek�m 2022'de bakanlara 
ülken�n kalan üç nükleer santral�n� n�san 
ayı ortasına kadar çalışır durumda tutmaları 
tal�matını verm�şt�. Son üç nükleer santral�n 
devre dışı kalmasına rağmen Alman 
hükümet� enerj� arz güvenl�ğ�n�n garant� 
altında olduğunu bel�rtt�.
Ülkede nükleerden kaynaklanan açığın 
yen�leneb�l�r enerj�yle kapatılması 
beklen�yor.

KAYNAK:AA

Avrupa'nın en büyük ekonom�s�ne sah�p 
Almanya'da 60 yılın ardından nükleer enerj� 
dönem� sona erd�. Ülkedek� son üç nükleer santralde 
bulunan tüm reaktörler devre dışı bırakıldı. Sırada 
30'a yakın santral�n sökülme �şlem� var.

Спустя 60 лет в Германии, которая имеет 
крупнейшую экономику в Европе, эпоха 
атомной энергетики закончилась. Все 
реакторы на последних трех атомных 
электростанциях страны выведены из 
эксплуатации. На очереди демонтаж 
почти 30 электростанций.

В Германии закончилась
эра атомной энергетики

поха в атомной энергетике Эзакончилась. Все реакторы на 
последних трех атомных 

электростанциях в Германии были 
выведены из эксплуатации в минувшие 
выходные.
Согласно заявлению, сделанному 
операторами Isar 2 в Баварии, 
Neckarwestheim 2 в Баден-Вюртемберге 
и атомной электростанции Emsland на 
северо-западе страны, все реакторы на 
этих трех атомных электростанциях 
были выведены из эксплуатации до 12:00 
в прошлую субботу вечером. Таким 
образом, процесс ядерной развязки 
выработки электроэнергии в Германии 
был завершен. 

Хотя указанные атомные 
электростанции больше не будут 
подключены к электросети, в прошлом 
году эти электростанции обеспечили 
около 6 процентов потребностей страны 
в энергии. В заявлении немецкому 
информационному агентству DPA 
Геррит Нихаус, глава Департамента 
ядерной безопасности Министерства 
окружающей среды Германии, заявил: 
”Мы работаем в соответствии с законом, 
и с 16 апреля ясно, что управление 
атомной электроэнергией будет 
уголовным преступлением". Ядерные 
противники расценили останов трех 
реакторов в стране как победу, а бизнес-
сообщество назвало остановку 
реакторов «безумием» в то время, когда 
энергоснабжение Европы было 
нестабильным, а мир пытался 
избавиться от ископаемого топлива 
Хотя следует отметить, что опасность в 
этом отношении миновала с 
прекращением использования ядерной 
энергии в стране, расположение 
ядерных объектов в таких странах, как 
Франция и Швейцария, в 
непосредственной близости от страны 
также вызывает постоянные опасения 
по поводу утечек.

Реактор должен быть остановлен 
примерно через 15 минут после 
отключения от электросети. После этого 
реактор необходимо охладить и 
примерно за двенадцать часов снизить 
температуру в системе до температуры 
окружающей среды. Примерно через 9 
часов после выключения пара на 
градирне больше не видно. Даже после 
выхода страны из атомной энергетики 
проблемы, связанные с технологиями 
высокого риска, сохраняются. Перед 
правительством Германии стоит трудная 

задача, например, демонтаж почти 30 
выведенных из строя атомных 
электростанций. Процесс демонтажа 
атомной электростанции занимает 
около 15 лет. С другой стороны, 
немецкие власти еще не нашли 
окончательного решения по хранению 
радиоактивных отходов, которые могут 
быть смертельно опасными в течение 
многих лет.

Последствия ядерной катастрофы на 
Фукусиме

После десятилетий антиядерных 
протестов в Германии ядерная 
катастрофа Фу-Кусима в 2011 году 
ускорила действия против ядерной 
энергетики в стране.

При бывшем премьер-министре Ангеле 
Меркель было принято решение 
отказаться от ядерной энергетики на 
том основании, что риски, связанные с 
ядерной энергетикой, невозможно 
безопасно контролировать. После того, 
как правительство приняло решение о 
деактивации атомных электростанций, 
оно заключило энергетические 
соглашения с Россией. В соответствии с 
законом о выходе из атомной 
энергетики после указанной катастрофы 
в 2021 году были закрыты три АЭС, 
которые действовали в течение 30 лет, и 
было объявлено, что три последние АЭС 
в активном состоянии будут закрыты к 
концу 2022 года. Однако по мере 
углубления послевоенного 
энергетического кризиса, начатого 
Россией в Украине, правительство 
отложило принятие решения о его 
закрытии.

После того, как продление срока службы 
атомных электростанций вызвало споры 
среди партнеров по коалиции, канцлер 
Германии Олаф Шольц 17 октября 2022 
года поручил министрам оставить три 
оставшиеся в стране атомные 
электростанции в эксплуатации до 
середины апреля. Несмотря на закрытие 
трех последних атомных 
электростанций, правительство 
Германии заявило, что безопасность 
энергоснабжения гарантирована.

Ожидается, что ядерный дефицит в 
стране будет восполнен за счет 
возобновляемых источников энергии.

ИСТОЧНИК: АА

Almanya'da "nükleer 
enerj�" dönem� sona erd�
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ış�şler� Bakanlığı DSözcüsü Vang Vınb�n, 
Pek�n'de düzenled�ğ� 

olağan basın toplantısında, G7 
bakanlarının ortak b�ld�r�s�nde, 
Tayvan, Doğu ve Güney Ç�n 
Den�z� �le Hong Kong, S�ncan ve 
T�bet'tek� sorunlara �l�şk�n 
tesp�tler� üzer�ne değerlend�rmede 
bulundu.

G7 ülkeler�n� "Ç�n'� karalamak" ve 
"�ç �şler�ne karışmak" �le suçlayan 
Sözcü Vang, "B�ld�r�, grubun 
k�br�n�, önyargısını ve Ç�n'� 
çevreleme ve engellemeye yönel�k 
b�l�nçl� arzusunu yansıtıyor. Bu 
tutumu kınıyor ve redded�yor, ev 
sah�b� Japonya'yı protesto ed�yo-
ruz." ded�.

Vang, Tayvan'ın Ç�n'�n "kutsal 
toprağı" olduğunu, "tek Ç�n" 
�lkes�n�n Tayvan Boğazı'nda barış 
ve �st�krarın temel�n� oluşturdu-
ğunu savunarak, "Tayvan 
Boğazı'nda gerçek barışı sağlamak 
�ç�n Tayvan'ın bağımsızlığına 
yönel�k eylemlere karşı 
çıkılmalıdır." �fades�n� kullandı.

Hong Kong, S�ncan ve T�bet �le 
�l�şk�ler� sorunların tamamen 
Ç�n'�n "�ç �ş�" olduğunu vurgula-
yan Vang, "Hang� bahaneyle ve 
hang� şek�lde olursa olsun h�çb�r 

yabancı gücün karışmaya hakkı 
yoktur." d�ye konuştu.

Vang, Doğu Ç�n Den�z� ve Güney 
Ç�n Den�z�'ndek� durumun genel 
olarak �st�krarlı olduğuna �şaret 
ederek, "İlg�l� ülkeler, bölge 
ülkeler�n�n barışı ve �st�krarı 
sürdürme çabalarına saygı 
göstermel�, kargaşa tohumları 
ekmeye ve kamplar arası cephe-
leşme yaratmaya son vermel�d�r." 
değerlend�rmes�n� yaptı.

ABD, Kanada, İng�ltere, Almanya, 
Fransa, İtalya ve Japonya'nın 
oluşturduğu G7 Grubu ülkeler�-
n�n dış�şler� bakanları, dönem 
başkanı Japonya'nın ev sah�pl�ğ�n-
dek� 3 günlük z�rve sonrasında 
bugün yayımladıkları ortak 
b�ld�r�de, Tayvan Boğazı'nda barış 
ve �st�krarın, küresel güvenl�ğ�n 
"vazgeç�lmez unsuru" olduğunu 
vurgulayarak, Ç�n'den tehd�t, 
zorlama, s�nd�rme ve güç kullan-
maktan vazgeçmes� talep etm�ş, 
Doğu ve Güney Ç�n Den�z� �le 
Hong Kong, S�ncan ve T�bet'tek� 
sorunlara �l�şk�n kaygılarını d�le 
get�rm�şt�.

KAYNAK:AA

Ç�n G7 ülkeler�n�n ortak b�ld�r�s�n� protesto ett�

Абдуррахман Мустафа, глава Временного правительства 
Сирии, заявил, что они выступают за всеобъемлющее 
решение, основанное на политическом переходе, и сказал: 
«Мы ожидаем, что стороны окажут давление на режим, 
чтобы он выполнил международную резолюцию по 
политическому решению».

Президент Временного правительства
Сирии Мустафа: Мы выступаем за 
всеобъемлющее решение, основанное 
на политическом переходе

Pek�n yönet�m�, G7 ülkeler� dış�şler� bakanlarının, Japonya'nın Karu�zawa kent�ndek� z�rven�n 
ardından yayımladığı ortak b�ld�r�dek� Ç�n'e yönel�k eleşt�r� ve uyarılara tepk� gösterd�.

а очередной пресс-конференции в Пекине Нофициальный представитель МИД КНР 
Ван Винбинь прокомментировал выводы 

министров G7 в совместном заявлении по пробле-
мам Тайваня, Восточно-Китайского и Южно-
Китайского морей, Гонконга, Синьцзяна и Тибета.
Обвинив страны G7 в «клевете на Китай» и «вмеша-
тельстве в их внутренние дела», спикер Ванг сказал: 
«Заявление отражает высокомерие, предрассудки и 
сознательное желание группы сдерживать и препя-
тствовать Китаю. Мы осуждаем и отвергаем такое 
отношение и протестуем против принимающей 
Японии».
Ванг утверждал, что Тайвань является «священной 
землей» Китая и что принцип «одного Китая» 
является основой мира и стабильности в Тайва-
ньском проливе, добавив: «Действиям, направлен-
ным на независимость Тайваня, следует противос-
тоять, чтобы достичь реального мира в Тайваньском 
проливе».
Подчеркнув, что проблемы отношений с Гонконгом, 
Синьцзяном и Тибетом являются полностью 
«внутренним делом» Китая, Ван сказал: «Ни одна 

иностранная держава не имеет права вмешиваться 
ни под каким предлогом и в какой бы то ни было 
форме».
Указав на то, что ситуация в Восточно-Китайском и 
Южно-Китайском морях в целом стабильна, Ван 
сказал: «Заинтересованные страны должны уважать 
усилия стран региона по поддержанию мира и 
стабильности и прекратить сеять беспорядки и 
создавать конфронтацию между лагерями».
Министры иностранных дел стран группы G7, 
состоящей из США, Канады, Великобритании, 
Германии, Франции, Италии и Японии, в совмес-
тном заявлении, опубликованном сегодня после 3-
дневного саммита, организованного нынешним 
председателем Японией, подчеркнули, что мир и 
стабильность в Тайваньском проливе являются 
«незаменимым элементом» глобальной безопаснос-
ти, и потребовали, чтобы Китай прекратил исполь-
зовать угрозы, принуждение, запугивание и силу, 
Восточно-Китайское и Южно-Китайское моря, 
Гонконг,  Его Святейшество выразил обеспокоен-
ность проблемами в Синьцзяне и Тибете.
ИСТОЧНИК:AA

Китай протестует
против совместного
заявления стран G7

Пекин отреагировал на критику и предупреждения в 
адрес Китая в совместном заявлении, опубликованном 
министрами иностранных дел стран G7 после саммита 
в Каруидзаве, Япония.
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Stoltenberg, Rusya'nın 24 Şubat 2022'de 
Ukrayna'ya saldırı başlatmasından sonra 
�lk kez bu ülkeye g�tt�. Genel Sekreter 

olarak dördüncü kez Ukrayna'yı z�yaret eden 
Stoltenberg, Devlet Başkanı Volod�m�r 
Zelensk�y �le görüştü.
Z�yaret� hakkında sosyal medyadan mesaj 
paylaşan Stoltenberg, K�ev'de olmaktan ve 
Zelensk�y �le görüşmekten onur duyduğunu 
bel�rtt�.

NATO'dan yapılan açıklamada da Stoltenberg 
�le Zelensk�y'n�n basın toplantısı düzenled�ğ� 
aktarılarak, Genel Sekreter'�n yaptığı 
konuşmaya yer ver�ld�.
Ukraynalılara h�taben "NATO, bugün, yarın ve 
sonuna kadar yanınızdadır." d�yen Stoltenberg, 
Rusya'ya karşı Ukrayna'yı destekleyecekler�n� 
vurguladı.

"Ukrayna'nın yer� NATO'dur"
Stoltenberg, NATO müttefikler�n�n geçen 
Şubat 2022'den bu yana Ukrayna'ya 65 m�lyar 
avrosu asker� yardım olmak üzere 150 m�lyar 
avroluk destekte bulunduğunu, geçen yıllar 
�ç�nde on b�nlerce Ukraynalı asker� eğ�tt�ğ�n�, 
savaş uçakları, tanklar, zırhlı araçlar verd�ğ�n� 
ve bunların muharebe alanında fark yarattığını 
söyled�.
Müttefikler�n güvenl�k çıkarlarının Ukrayna'ya 
desteğ� gerekt�rd�ğ�n� vurgulayan Stoltenberg, 
"Ukrayna'nın haklı yer� Avrupa-Atlant�k 
a�les�d�r. Ukrayna'nın haklı yer� NATO'dur. 
Zaman �ç�nde desteğ�m�z bunu mümkün 
kılacaktır." d�ye konuştu.

Temmuzdak� V�ln�us Z�rves�'ne Zelensk�y'n�n 
katılması beklen�yor
Ukrayna'nın NATO üyel�ğ� konusundak� 
soruyu da yanıtlayan Stoltenberg, şunları 
söyled�:

"NATO müttefikler�n�n V�ln�us Z�rves�'nde 
Devlet Başkanı Zelensk�y'n�n de katılımıyla 
NATO'nun Ukrayna'ya destek paket�n� 
güçlend�rme ve daha fazla destek verme 
konusunda mutabık kalmalarını bekl�yorum. 
Ayrıca Sayın Zelensk�y'n�n üyel�k, güvenl�k 
garant�ler� konusunu da gündeme get�receğ�n� 
anlıyorum. Bu da toplantının ana gündem 
maddeler�nden b�r� olacaktır.”

Ukrayna'nın Sovyet dönem� malzeme ve 
doktr�n�nden NATO standartlarına geç�ş� �ç�n 
uzun vadel� destek g�r�ş�m� yürüttükler�n� 
kaydeden Stoltenberg, bunun da NATO'nun 
Ukrayna'ya uzun vadel� bağlılığının gösterges� 
olduğunu �fade ett�.
Stoltenberg, Ukrayna'nın güvenl�ğ� �ç�n 
"sağlam düzenlemeler�n" sağlanması 
gerekt�ğ�n� de d�le get�rd�.
Zelensk�y: V�ln�us'ta onaylamak �sted�ğ�m�z 
şey, garant� paket�d�r.
Ukrayna Devlet Başkanı Volod�m�r Zelensk�y 
�se Stoltenberg �le görüşmes�nde yarın 
yapılacak "Ramste�n" formatlı toplantıya �l�şk�n 
değerlend�rmeler yaptıklarını bel�rterek, 
"Ortaklarımızdan kararlar bekl�yoruz. Her 

şeyden önce bu, akt�f operasyonlarımıza s�lah 
desteğ�yle �lg�l�d�r. Cephede askerler�m�z ne 
kadar �ler� g�deb�l�rse Ukrayna ve Avrupa'da 
barış o kadar çabuk ger� döner." �fades�n� 
kullandı.
"Ramste�n" formatındak� toplantının öneml� 
olacağını vurgulayan Zelensk�y, "gerekl� 
s�lahların planlanandan daha hızlı b�r şek�lde 
ulaşması �ç�n bazı şeyler� zorlamak gerekt�ğ�n�" 
kaydett�.

Zelensk�y, bu toplantıda Ukrayna'nın bekled�ğ� 
s�lahları, Ukraynalı p�lotların eğ�t�m�, uzun 
menz�ll� s�lah konularını ele alacaklarını �fade 
ett�.

Görüşmede, Ukrayna'nın savunma 
müttefikler�n�n bazı tereddütler�n� de 
tartıştıklarına �şaret eden Zelensk�y, 
Stoltenberg'den Ukrayna'nın bazı ortaklarının 
uzun menz�ll� s�lah, modern uçaklar, toplar ve 
zırhlı araçların tedar�k� konusunda 
kısıtlamaların üstes�nden gelmeler�ne yardımcı 
olmasını �sted�ğ�n� b�ld�rd�.

Zelensk�y, NATO'nun bu yıl yapılacak V�ln�us 
Z�rves�'n� de ele aldıklarını, bunun tar�h� b�r 
z�rve olab�leceğ�n� �fade ederek Ukrayna'nın 
NATO �le mevcut �l�şk�ler�n daha fazlasına 
�ht�yacı olduğunu söyled�.
NATO üyel�ğ�ne b�r alternat�f 
hazırlamadıklarını kaydeden Zelensk�y, 
"Ukrayna'nın ne zaman NATO'da olacağını 
anlamak �st�yoruz. Bu yolda güvenl�k 
garant�ler� �st�yoruz." ded�.
Zelensk�y, Ukrayna'nın �tt�fakta olacağına 
�nandıklarını d�le get�rerek "V�ln�us'ta 
onaylamak �sted�ğ�m�z şey, garant� paket�d�r. 
Kend� payımıza düşen her şey� tam olarak 
hazırlayacağız." �fadeler�n� kullandı.
Zelensk�y, güvenl�k garant�s�n�n sağlanmasına 
�l�şk�n NATO'dan �ler�ye doğru ve somut 
adımlar bekled�kler�n� d�le get�rd�.

Devlet Başkanı Zelensk�y ayrıca, Stoltenberg'�n 
K�ev z�yaret�n� "�tt�fak'ın Ukrayna �le �l�şk�lerde 
�dd�alı kararların yer aldığı yen� b�r dönem 
başlatmaya hazır olduğunun b�r �şaret� olarak 
yorumladıklarını" kaydett�.

KAYNAK:AA

NATO Genel Sekreter� Jens Stoltenberg, 
Ukrayna'nın başkent� K�ev'e düzenled�ğ� sürpr�z 
z�yarette Rusya �le savaşında bu ülkeye sonuna 
kadar destek verecekler�n� b�ld�rd�.

NATO Genel Sekreter� Stoltenberg
K�ev'de Ukrayna'ya destek mesajı 
verd�: NATO bugün, yarın ve sonuna
kadar yanınızdadır

Столтенберг впервые посетил 
Украину с тех пор, как Россия 
начала нападение на Украину 24 

февраля 2022 года. Посетив Украину в 
четвертый раз в качестве генерального 
секретаря, Столтенберг встретился с 
президентом Владимиром Зеленским.
Столтенберг, который поделился в 
социальных сетях сообщением о своем 
визите, заявил, что для него большая честь 
быть в Киеве и встретиться с Зеленским.
В заявлении НАТО Столтенберг и 
Зеленский провели пресс-конференцию, в 
которую вошло выступление генсека.
«НАТО с вами сегодня, завтра и до конца», 
— сказал Столтенберг украинцам, 
подчеркнув, что они поддержат Украину 
против России.

«Место Украины – НАТО»
Столтенберг сказал, что союзники по 
НАТО предоставили Украине 150 
миллиардов евро с февраля 2022 года, в том 
числе 65 миллиардов евро военной 
помощи, обучили десятки тысяч 
украинских солдат за последние годы, 
предоставили военные самолеты, танки и 
бронетехнику и изменили ситуацию на 
поле боя.
Подчеркнув, что интересы безопасности 
союзников требуют поддержки Украины, 
Столтенберг сказал: «Законное место 
Украины – евроатлантическая семья. 
Законное место Украины – НАТО. Со 
временем наша поддержка сделает это 
возможным».
Зеленский рассчитывал принять участие в 
саммите в Вильнюсе в июле
Отвечая на вопрос о членстве Украины в 
НАТО, Столтенберг сказал:
«Я ожидаю, что союзники по НАТО 
договорятся на саммите в Вильнюсе с 
участием президента Зеленского об 
усилении пакета поддержки НАТО для 
Украины и предоставлении большей 
поддержки. Я также понимаю, что 
господин Зеленский поднимет вопрос 
членства, гарантий безопасности. Это, в 
свою очередь, станет одним из основных 
пунктов повестки дня встречи».
Отметив, что они выступили с 
инициативой долгосрочной поддержки 

перехода Украины от материалов и 
доктрины советской эпохи к стандартам 
НАТО, Столтенберг, в свою очередь, 
заявил, что это свидетельствует о 
долгосрочной приверженности НАТО 
Украине.
Столтенберг также выразил уверенность в 
том, что для безопасности Украины 
должны быть достигнуты "твердые 
договоренности".

Зеленский: То, что мы хотим подтвердить в 
Вильнюсе, - это гарантийный пакет
Президент Украины Владимир Зеленский 
заявил, что во время его встречи со 
Столтенбергом они дали оценку встрече в 
формате «Рамштайн», которая состоится 
завтра, и сказал: «Мы ожидаем решений от 
наших партнеров. В первую очередь это 
касается поддержки оружием наших 
активных действий. Чем дальше наши 
войска смогут зайти на фронте, тем 
быстрее вернется мир в Украине и Европе", 
- сказал он.
Подчеркнув, что встреча в формате 
«Рамштайн» будет важной, Зеленский 
отметил, что «необходимо форсировать 
события, чтобы необходимое вооружение 
поступило быстрее, чем планировалось».
Зеленский сообщил, что на этой встрече 
они обсудят вооружение, на которое 
рассчитывает Украина, подготовку 
украинских пилотов, дальнобойное 
оружие.
Указав, что во время встречи также 
обсуждались некоторые колебания 
оборонных союзников Украины, Зеленский 
сообщил, что попросил Столтенберга 
помочь некоторым партнерам Украины 
преодолеть ограничения на поставки 
дальнобойного оружия, современных 
самолетов, артиллерии и бронетехники.
Зеленский также сказал, что НАТО также 
обсудила саммит в Вильнюсе в этом году, 
который может стать историческим 
саммитом, добавив, что Украине нужно 
больше существующих отношений с 
НАТО.

Отметив, что они не готовят альтернативу 
членству в НАТО, Зеленский сказал: «Мы 
хотим понять, когда Украина будет в 
НАТО. Нам нужны гарантии безопасности 
на этом пути».
Зеленский выразил уверенность в том, что 
Украина будет в альянсе, сказав: «То, что 
мы хотим одобрить в Вильнюсе, — это 
гарантийный пакет. Мы полностью 
подготовим все, что выпадет на нашу 
долю", - сказал он.
Зеленский сказал, что ожидает от НАТО 
дальнейших и конкретных шагов по 
обеспечению гарантий безопасности.
Президент Зеленский также отметил, что 
визит Столтенберга в Киев 
«интерпретируется как знак того, что 
альянс готов вступить в новую эру 
амбициозных решений в отношениях с 
краиной».

ИСТОЧНИК:AA

Генеральный секретарь НАТО Йенс Столтенберг во 
время своего неожиданного визита в столицу 
Украины Киев заявил, что они до конца будут 
поддерживать эту страну в войне с Россией.

Генсек НАТО Столтенберг 
передал послание поддержки 
Украине в Киеве: НАТО с вами
сегодня, завтра и до конца
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Türk Devletler� Teşk�latı (TDT) Uzay Ajansları 
ve İlg�l� Makamları 2. Toplantısı Özbek�stan'ın 
başkent� Taşkent'te düzenlend�.

Türk Devletler� Teşk�latı (TDT) 
Uzay Ajansları ve İlg�l� 
Makamları 2. Toplantısı 

Özbek�stan'ın başkent� Taşkent'te 
düzenlend�.

Özbek Uzay Ajansı (Özbek Kosmos) 
Genel Müdürü Şuhrat Kad�rov'un ev 
sah�pl�ğ�ndek� toplantıya, TDT Genel 
Sekreter� Büyükelç� Kubanıçbek 
Ömüral�yev, Türk�ye Uzay Ajansı 
Başkanı Serdar Hüsey�n Yıldırım, 
Azerbaycan Uzay Ajansı (Azercosmos) 
Yönet�m Kurulu Başkanı Samadd�n 
Asadov, Kazak�stan D�j�tal Kalkınma, 
Yen�l�kler ve Havacılık Endüstr�s� 
Bakan Yardımcısı Mal�k Olcabekov, 
Kırgız�stan Devlet İlet�ş�m Ajansı 
Başkan Yardımcısı T�mur Tokoldoşov 
�le gözlemc� ülkeler Macar�stan, 
Türkmen�stan ve Kuzey Kıbrıs Türk 
Cumhur�yet�'n�n (KKTC) �lg�l� 
kurumlarının üst düzey yönet�c�ler� 
katıldı.

Toplantıda konuşan Ömüral�yev, uzay 
araştırmalarının �nsanlığın karşı 
karşıya bulunduğu b�rçok sorunun 
çözümüne yardımcı olduğunu 
kaydederek, uzay alanında yapılacak 
çalışmaların geleceğe de ışık tuttuğunu 
bel�rtt�.

TDT olarak uzay alanındak� �şb�rl�ğ�ne 
özel önem verd�kler�n� d�le get�ren 
Ömüral�yev, bu toplantının üye 
ülkeler�n uzay araştırmaları konusunda 
ortak �şb�rl�ğ�n� gel�şt�rmeye yönel�k 
çabalarının b�r gösterges� olduğunu 
�fade ett�.

Ömüral�yev, Türk�ye'n�n metre altı 
çözünürlüğe sah�p yerl� ve m�ll� �lk 
gözlem uydusunun yaklaşık 10 gün 
önce uzaya fırlatıldığını anımsatarak, 
bu ves�leyle Türk�ye tarafını tebr�k ett�.
Teşk�lata üye ülkeler�n uzay 
araştırmaları konusunda farklı b�lg� ve 
deney�mlere sah�p olduğunu bel�rten 
Ömüral�yev, bu b�lg� ve b�r�k�mler�n 
b�rleşt�r�lmes�n�n önem�n� vurguladı.

Küp Uydu projes�
Türk�ye Uzay Ajansı Başkanı Serdar 
Hüsey�n Yıldırım da uzay 
araştırmalarının çok öneml� olduğunu 
kaydederek, "Uzayda olmayanın 
dünyada sözü olmaz." d�ye b�r söz 
bulunduğunu anlattı.
Teşk�lata üye ülkeler�n Türk�ye Uzay 
Ajansının koord�nasyonunda ortak 

Küp Uydu projes�n� hayata geç�rmes�n� 
tekl�f eden Yıldırım, bunun hem tekn�k 
açıdan hem de b�rl�kte �ş yapma 
açısından tüm tara�ar �ç�n çok öneml� 
olduğunu vurguladı.

Yıldırım, ayrıca TDT üyes� ülkelerden 
gelecek gençler ve çocukların İzm�r'de 
Uzay Kampı yapmalarını öner�rken, 
kampın bu ülkelerden gelecek 
gençler�n hem kaynaşmalarını hem de 
uzay konusunda eğ�t�m almalarını 
sağlayacağını bel�rtt�.

Toplantının ardından Türk basınına 
konuşan Yıldırım, bu yıl �k�nc�s� 
düzenlenen toplantıya teşk�lattak� 5 üye 
ve 3 gözlemc� ülken�n uzay 
araştırmaları �le �lg�l� kuruluşlarının 
yönet�c�ler�n�n katıldığını anımsatarak, 
toplantıda, üye ülkeler�n Küp Uydu 
projes�n� gerçekleşt�rme ve üye 
ülkelerden gelen gençler�n İzm�r'de 
Uzay Kampı eğ�t�m� almaları �le �lg�l� 
tekl��erde bulunduklarını ve bu 
tekl��er�n�n katılımcılar tarafından 
kabul gördüğünü aktardı.

Yıldırım, ayrıca hede�er�n�n TDT'n�n 
uzay �n�s�yat�fin� �ler� götürmek ve her 
ülkede var olan bell� b�r kapas�tey� 
beraber kullanmayı öğrenerek daha da 
�ler�ye g�tmek olduğunu sözler�ne 
ekled�.

TDT Uzay Ajansları ve İlg�l� 
Makamlarının �lk Toplantısı, 20 Aralık 
2021'de Azerbaycan'da 
gerçekleşt�r�lm�şt�.

KAYNAK:AA

TDT Uzay Ajansları ve 
İlg�l� Makamları 2. Toplantısı 
Özbek�stan'da yapıldı

В Ташкенте, столице Узбекистана, 
состоялось 2-е совещание 
Организации турецких государств 

(TDT) космических агентств и связанных 
с ними органов.
Во встрече, организованной генеральным 
директором Узбекского космического 
агентства («Узбекский космос») Шухратом 
Кадыровым, приняли участие 
генеральный секретарь TDT посол 
Кубанычбек Омюралиев, президент 
Турецкого космического агентства Сердар 
Хусейн Йылдырым, председатель 
Азербайджанского космического 
агентства (Азеркосмос) Самеддин Асадов, 

заместитель министра цифрового 
развития, инноваций и аэрокосмической 
промышленности Казахстана Малик 
Олджабеков, вице-президент 
Государственного агентства связи 
Кыргызстана Тимур Токолдошов и 
страны-наблюдатели Венгрия,  также 
приняли участие руководители 
соответствующих учреждений 
Туркменистана и Турецкой Республики 
Северного Кипра (ТРСК).
Выступая на встрече, Омюралиев 
отметил, что космические исследования 
помогли решить многие проблемы, 
стоящие перед человечеством, и что 
предстоящая работа в области космоса 
также проливает свет на будущее.
Омюралиев заявил, что как TDT они 
придают особое значение сотрудничеству 
в области космоса, и что эта встреча 
является показателем усилий стран-
членов по развитию совместного 
сотрудничества в области космических 
исследований.
Омюралиев поздравил турецкую сторону 
с этим событием, напомнив, что около 10 

дней назад в космос был запущен первый 
отечественный и национальный спутник 
наблюдения Турции с субметровым 
разрешением.
Констатировав, что страны-члены 
Организации имеют разные знания и 
опыт по освоению космоса, Омуралиев 
подчеркнул важность объединения этих 
знаний и опыта.

Спутниковый проект «Куб»

Президент Турецкого космического 
агентства Сердар Хусейн Йылдырым 
также отметил, что космические 
исследования очень важны, и сказал: «То, 
чего нет в космосе, не имеет права голоса 
в мире».

Йылдырым, предложивший странам-
членам организации реализовать 
совместный спутниковый проект «Куб» 
при координации Турецкого 
космического агентства, подчеркнул, что 
это очень важно для всех сторон как с 
технической точки зрения, так и с точки 
зрения совместного ведения бизнеса.
Йылдырым также предложил молодым 
людям и детям из стран-членов TDT 
организовать космический лагерь в 
Измире и заявил, что лагерь позволит 
молодым людям из этих стран как 
интегрироваться, так и пройти обучение в 
космосе.
Выступая перед турецкой прессой после 
встречи, Йылдырым напомнил, что на 
встрече, которая проводилась во второй 
раз в этом году, присутствовали 
руководители организаций космических 
исследований из 5 стран-членов и 3 стран-
наблюдателей, заявил, что они внесли 
предложения и что эти предложения были 
приняты участниками.

Йылдырым также добавил, что их цель — 
продвигать космическую инициативу TDT 
и идти дальше, научившись совместно 
использовать определенный потенциал, 
который существует в каждой стране.
20 декабря 2021 года в Азербайджане 
состоялось первое совещание 
космических агентств TDT и 
соответствующих органов.
ИСТОЧНИК: АА

В Узбекистане состоялось 2-е
совещание космических агентств
и связанных с ними органов TDT
Космические агентства Организации тюркских 
государств (ТДГ) и связанные с ними органы 2. 
Его заседание состоялось в столице 
Узбекистана Ташкенте.
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